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1. VRAGEN VAN DE LEDEN EN ANTWOOR-
DEN VAN DE MINISTERS

A. Vragen waarop werd geantwoord binnen de regle-
mentaire termijn (R.v.O. art. 69, 3 en 4)

G. GEENS
VOORZITTER VAN DE VLAAMSE
EXECUTIEVE
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN FINANCIEN
EN BEGROTING

Vraag nr. 37
van 18 april 1989
van de heer J. TIMMERMANS

Sociaal grondbeleid - Werking Grondfonds

Bij decreet van 16 juni 1982 houdende maatregelen
voor een sociaal grondbeleid (BS 5 augustus 1982)
werd er onder de bevoegdheid van de Vlaamse Execu-
tieve een Grondfonds opgericht.

Gaarne vernam ik van de geachte Gemeenschapsminis-
ter een antwoord op de volgende vragen.

Welke grondoperaties werden via dit Fonds sinds
1982 ondernomen ?

Onder wiens bevoegdheid ressorteert dit Fonds ?

Over welke financiële middelen beschikt het Fonds
en hoe wordt het gespijsd ?

Welke maatregelen inzake sociaal grondbeleid zul-
len in de toekomst via het Grondfonds ten uitvoer
gelegd worden ?

NB. Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer L.
Waltniel, Gemeenschapsminister van Ruimtelijke Or-
dening en Huisvesting.

Antwoord

Ik verwijs naar het antwoord dat verstrekt wordt door
de Gemeenschàpsminister van Ruimtelijke Ordening
en Huisvesting, aan wie dezelfde vraag werd gesteld.

Vraag nr. 38
van 18 april 1989
van de heer M. DIDDEN

Tewerkstelling minder-validen -
Vlaamse Administratie

Stand van zaken in

In het kader van de tewerkstelling van minder-validen
bestaat er zowel in de openbare als in de privé-sector
een verplichting om een minimum aantal gehandicap-
ten tewerk te stellen, zulks op basis van de wet van 16
april 1964 betreffende de sociale reclassering van min-
der-validen. Het is mij bekend dat in de nationale
besturen besluiten zijn genomen in verband met de
tewerkstelling in de openbare sector. In het algemeen
zijn deze besluiten trouwens vrij behoorlijk nageleefd,
zodat de nationale overheid de globale tewerkstellings-
quota voor minder-validen in de rijksbesturen en in de
instellingen van openbaar nut realiseert.

Gaarne had ik vernomen hoe het in de diverse besturen
van de Vlaamse Gemeenschap op dit stuk is gesteld ?

Welke besluiten zijn in dit verband voor de openbare
sector in Vlaanderen getroffen en wat is hiervan het
resultaat ?

NB. Deze vraag werd gesteld aan alle Gemeenschaps-
ministers.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag verwijs ik het geachte lid
naar het gecoördineerd antwoord dat ter zake door de
heer L. Van den Bossche, Gemeenschapsminister van
Binnenlandse Aangelegenheden en Openbaar Ambt,
zal worden verstrekt.

Vraag nr. 39
van 24 april 1989
van de heer R. DAEMS

Personeelseffectief van de kabinetten - Samenstelling

Graag had ik van de heer Voorzitter vernomen aan
welke richtlijnen de huidige Regering werd onderwor-
pen inzake het personeelseffectief van de kabinetten.
Maar bepaald had ik een antwoord gewenst op volgen-
de vragen :

- het maximaal aantal toegelaten personeelsleden op
de respectievelijke niveaus (kabinetten, uitvoerend
personeel, meesters-, vak- en dienstpersoneel) ;

- het maximaal aantal personeelsleden dat mag aan-
geworven worden uit respectievelijk de ministeries,
andere openbare diensten en de privé-sector ;

- het maximaal aantal personeelsleden dat mag aan-
geworven worden onder de vorm van bijzondere
tewerkstell ing (BTK, DAC, Miliciens,  Sta-
giairs.. .) ;

- de weddeschalen van de personeelsleden op de ver-
schillende niveaus ;

- aan welke Gemeenschapsministers en in hoeveel
gevallen er afwijkingen werden toegestaan op ho-
gervermelde normen ;

- aan welke Gemeenschapsminister de toelating werd
gegeven tot het aanwerven van deskundigen voor
de behandeling van specifieke problemen waarvan
de studie niet kon worden toevertrouwd aan een
kabinetsmedewerker of aan de administratie ;

- de houding van de Voorzitter tegenover de aanwe-
zigheid op de kabinetten van personen die tot de
privé-sector behoren en er ook verder door bezol-
digd worden alsook het aantal dat op die manier is
tewerkgesteld ;

- de houding van de Voorzitter tegenover de aanwe-
zigheid op de kabinetten van personen die tot be-
paalde overheidsdiensten behoren zonder terugbe-
taling en die niet begrepen zijn in het officiële ka-
binetspersoneel alsook het aantal dat op die manier
is tewerkgesteld.

Antwoord

In antwoord op zijn in rand vermelde vraag heb ik de
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eer het geachte lid te verwijzen naar mijn antwoord 5. Welke zijn de samenwerkingen tussen openbare en
op zijn vraag nr. 28 van 8 maart jongstleden. privé-instellingen ?

Zoals hierin werd medegedeeld, wordt er bij elke aan-
vraag tot detachering nauwlettend op toegezien dat
zowel de bestaande normen inzake personeelseffectief
als de hierbij te volgen procedures en richtlijnen strikt
worden nageleefd.

NB. Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer
D. Coens, Gemeenschapsminister van Onderwijs.

Antwoord

In die zin wordt elke aanvraag tot afwijking geval per
geval onderzocht en slechts op grond van een welom-
schreven en duidelijk geargumenteerde vraag verder
in overweging genomen.

Hierbij deel ik het geachte lid het gevraagde overzicht
mede.

1. Onder mijn bevoegdheid ressorteren de midden- ,
standsopleiding en de landbouwscholing.

Dezelfde regeling geldt trouwens voor aanvragen tot
aanwerving van personen die bij wijze van studiecon-
tract in dienst worden genomen voor het vervullen van
een specifieke en essentieel tijdelijke opdracht die
moeilijk aan een kabinetsmedewerker of aan de admi-
nistratie kan toevertrouwd worden.

Duidelijkheidshalve wordt voor de vragen 2 tot en
met 5 het antwoord afzonderlijk gehouden voor de
beide bevoegdheden.

Middenstandsopleiding

Voor een gedetailleerd en zo volledig mogelijk over-
zicht van de samenstelling van de kabinetten van de
Gemeenschapsministers moge ik u tenslotte verwijzen
naar het verantwoordingsprogramma dat als bijlage 1
gaat bij het ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1989.

2. 1. worden rechtstreeks gesubsidieerd : de VZW Ne-
derlandstalig Instituut voor de Voortdurende
Vorming in de Middenstand, Jozef 11-straat Brus-
;el voor zijn eigen werking ;

2. worden onrechtstreeks gesubsidieerd - via het
Instituut, na verleende machtigingen door de
daartoe bevoegde overheid :

Hieruit en ook uit de gegevens waarover ik beschik
blijkt dat op geen enkel kabinet,, personeel werkzaam
is dat :

a. de volgende VZW’s - Centra voor Voortdu-
rende Vorming in de Middenstand :

- uit de privé-sector werd aangeworven en er ook
verder door wordt bezoldigd ;

ACEBE Antwerpen
CM0 Antwerpen
CM0 Mechelen
CM0 Turnhout

- door bepaalde overheden gratis ter beschikking
werd gesteld en niet begrepen is in het officiële
kabinetspersoneel.

HAVIMO Asse
BRUCEMO Brussel .
INFOBO Brussel
CM0 Leuven

N. DE BATSELIER
VICE-VOORZITTER VAN DE
VLAAMSE EXECUTIEVE
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN ECONOMIE,
MIDDENSTAND EN ENERGIE

VCZ Genk
VCZ Hasselt
CM0 Neerpelt
VCZ Tongeren

Vraag nr. 21
van 28 maart 1989
van de heer A. DENYS

CEMOV Zuid-Vlaanderen - Aalst en Oude-
naarde
IMOV Gent
CM0 Waasland

Openbare en privé-instellingen - Subsidiëring en sa-
men werking

VI West-Vlaanderen met afdelingen te Brug-
ge, Ieper, Kortrijk, Oostende, Roeselare en
Veurne ;

Graag had ik van de Minister een overzicht gekregen
van de volgende punten :

1. welke vormingspakketten in de ruime betekenis van
het woord ressorteren onder uw bevoegheid ?

2. Welke instellingen (openbare en privé) worden
hierbij rechtstreeks en onrechtstreeks gesubsi-
dieerd ?

b. de professionele en interprofessionele mid-
denstandsorganisaties, doorgaans optredend
onder de vorm van een VZW  die volmakings-
activiteiten (lezingen, studiedagen en semina-
ries) organiseren beantwoordend aan de
reglementair gestelde erkennings- en subsi-
diëringsvereisten.

3. Hoeveel subsidies ontvangt elke instelling en wat is
het aandeel van de nationale overheid en EG-steun
bij deze subsidiëring bij elke van deze instellingen ?

4. Welke zijn de vormingspakketten van elke gesubsi-
dieerde instelling (openbare en privé-instellingen) ?

Vermits enkel de activiteit wordt erkend en
gesubsidieerd, vormen deze organisaties geen
vast gegeven als onrechtstreekse toelagetrek-
ker en wisselt jaarlijks, naargelang de aanvra-
gen zowel de identiteit van de organisaties als
de omvang. (In 1988 hebben 73 midden-
standsverenigingen een of meer erkende vol-
makingsactiviteiten georganiseerd).
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3. De onder punt 2 vermelde verenigingen worden
gesubsidieerd overeenkomstig de organieke toela-
genregeling bepaald bij de Ministeriële Besluiten
van 27 maart 1979 door middel van kredieten goed-
gestemd door de Vlaamse Raad en ingeschreven
onder Titel 1 sectie 37 art. 44.01.02, Titel 11 sectie
37 art. 51.01.02 en Titel IV sectie 30 art. 60.01.02.

Ze ontvangen geen subsidies van de nationale over-
heid of EG-steun.

Voor het begrotingsjaar 1988 ontvangt de VZW In-
stituut op basis van de voorlopige slotrekeningen
1.083.559.283,-  frank waarvan :
- 99.694.712,-  frank bestemd voor de eigen wer-
king ;
- 462.621.949,-  frank bestemd voor de werkings-
kosten van de centra onderverdeeld als volgt :

ACEBE Antwerpen : 22.875.448
CM0 Antwerpen : 32.404.794
CM0 Mechelen : 15.704.296
CM0 Turnhout : 16.067.421
HAVIMO Asse : 23.854.604
BRUCEMO Brussel : 11.172.882
INFOBO Brussel : 7.838.430
CM0 Leuven : 17.311.756
VCZ Genk : 23.900.989
VCZ Hasselt : 42.717.602
CM0 Neerpelt  : 11.492.224
VCZ Tongeren : 18.091.698
CEMOV Zuid-Vlaanderen : 13.613.753
IMOV Gent : 30.434.850
CM0 Waasland : 33.382.300
VI West-Vlaanderen - Brugge : 46.373.660

Ieper : 8.812.095
Kortrijk : 37.007.195
Oostende : 16.755.223
Roeselare : 19.401.796
Veurne : 13.408.933

Totaal : 462.621.949

- 6.363.484,-  frank bestemd voor de professionele
en interprofessionele verenigingen.

De overige subsidies zijnde 514.879.148,-  frank wer-
den bestemd voor de subsidiëring van de leraren,
examenjuryleden, sprekers, voordrachthouders en
leersecretarissen, die rechtstreeks worden vergoed.

4. De middenstandsvorming zoals geregeld bij het ko-
ninklijk besluit van 4 oktober 1976 voorziet niet in
een organisatorische bevoegdheidsregeling van acti-
viteiten door openbare instellingen.

Ter zake zijn enkel bevoegd de door de overheid
erkende Centra voor middenstandsopleiding (basis-
opleiding + voortgezette opleiding) en de professio-
nele en interprofessionele verenigingen (voortgezet-
te opleiding).

Het vormingspakket omvat :

1. de basisopleiding bestaande uit twee stadia :

a. de leertijd, die er toe strekt te voorzien in
een algemene en technische basisopleiding
voorbereidend op de opleiding tot onderne-
mingshoofd. De leertijd is erkend als oplei-
ding die voldoet aan de deeltijdse leerplicht ;

b. de opleiding tot ondernemingshoofd, die
voorbereidt op het algemeen technisch, com-
mercieel, financieel en administratief beheer
van de KMO.

In de basisopleiding wordt de vorming hoofd-
zakelijk verworven in de onderneming, aan-
gevuld door leergangen en besloten met een
examen.

Op het niveau van beide stadia kunnen ook
taalcursussen worden georganiseerd (Frans,
Engels, Duits). Deze cursussen zijn steeds fa-
cultatief.

2. De voortgezette opleiding waarvan het toepas-
singsgebied drie onderscheiden maar aanvullen-
de aspecten bestrijkt :

a.

b.

C.

de beroepsvolmaking, die de hoofden van de
KM0 en hun naaste medewerkers geregeld
inwijdt in de economische, technische, sociale
en menselijke problemen die zich voordoen
in het beheer van hun onderneming ;

de bijscholing, die een meer grondige vor-
ming onderstelt, die betrekking heeft op de
nieuwe en complexe technieken of die be-
stemd is om de kennis bij te werken die het
ondernemingshoofd niet regelmatig heeft
kunnen onderhouden door regelmatig deel te
nemen aan activiteiten van beroepsvolma-
king ;

de individuele bijstand aan het ondernemings-
hoofd om hem te helpen bij het oplossen van
bepaalde moeilijke problemen die zich op
technologisch of op beheersvlak kunnen voor-
doen.

3. De omscholing : biedt de mogelijkheid om de
nodige kennis te verwerven om een nieuw zelf-
standig beroep aan te leren.

De individuele bijstand of de omscholing voor-
zien in het koninklijk besluit van 1976 werden
tot op heden reglementair niet geregeld of uitge-
voerd.

Gelet op de bevoegdheidsregeling bepaald bij het
koninklijk besluit van 4 oktober 1976 is deze vraag
niet aan de orde.

Landbouwscholing

De openbare en de private instellingen die door de
landbouwvorming rechtstreeks gesubsidieerd wor-
den, zijn de volgende :

1. voor activiteiten georganiseerd door het Ministe-
rie van Landbouw : alleen de gedane kosten (op
factuur) en de lesgevers worden vergoed ;

2. als openbare instellingen zijn te vermelden :

- de landbouwdienst van de provincie Brabant
(N) die een verzamelfunctie heeft voor de
landbouwscholen van de provincie.

- De provinciale landbouwscholen van Meche-
len, Stabroek  en Tongeren.
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- Het provinciaal onderzoekings- en voorlich-
tingscentrum voor land- en tuinbouw te Bei-
tem-Rumbeke.

- De stedelijke technische tuinbouwschool van
Kortrijk.

3. De private organisatoren zijn de volgende :

- Drie nationale centra :
NCBL-Leuven, NAC-Roeselare  en VAC-
Gent

- Gewestelijke centra, in totaal 176

- Liefhebberscentra, in totaal 20

Gewestelijke Centra

West-Vlaanderen
Oost-Vlaanderen
Antwerpen
Limburg
Brabant
Andere

36
51
39
14
24

2

176

Liefhebberscentra

West-Vlaanderen
Oost-Vlaanderen
Antwerpen
Limburg
Brabant
Vlaamse afdelingen

4
2
4
3
7
-

20

3. Voor het laatste dienstjaar bedraagt de subsidië-
ring :

Voor de nationale centra :

NCB
NAC
VAC

Voor de openbare instellingen :

46.192.782
5.830.960
8.687.888

Prov. Brabant + Provinciale scholen 1.844.114
Voor de 176 gewestelijke centra 20.019.226
Voor de 20 liefhebberscentra 2.014.432
Voor de ,,Rijks”cursussen 5.021.728

Totaal 89.611.130

Bij deze subsidiëring is de bijdrage van de nationale
Regering nihil.

De EG bijdrage op basis van de gemiddelde terug-
vordering bedraagt * 4,75  miljoen per jaar (25 pro-
cent van de ingediende kosten op basis van de aan-
gevraagde vergoeding voor sociale promotie).

4. De vormingspakketten zijn deze voorzien in het ko-
ninklijk besluit en het ministerieel besluit van 24
augustus 1975 betreffende de landbouwscholing.

- Voor de algemene centra omvat dit : de activitei-
ten van het type A, B, C, D en E + de stages.

5.

- Voor de gewestelijke centra : de activiteiten van
het type A, C, D en E maar zonder de contact-
dagen.

- Voor de liefhebberscentra alleen de voordrach-
ten voorzien in D.

Hierna volgt de beschrijving van deze vijf scholings-
types.

Type A : omvat inhaalcursussen voor de personen
die in de landbouw werkzaam zijn en een onvol-
doende basisvorming hebben genoten. Deze cursus-
sen worden A-cursussen genoemd.

Type B : omvat cursussen die een specifieke vor-
ming geven op het ogenblik van de vestiging ; zij
zijn afgestemd op welbepaalde bedrijfstypen en toe-
gespitst op de moderne organisatie- en exploitatie-
methodes. Deze cursussen worden B-cursussen ge-
noemd.

(De stages behoren eveneens tot type B.)

Aldus gewijzigd bij koninklijk besluit van 17 februa-
ri 1978.

Type C : omvat cursussen die bedoeld zijn om per
bedrijfstype periodiek een grondige bijscholing op
gebied van technologie en bedrijfsleiding te verze-
keren of om bijzondere kennis bij te brengen. Deze
cursussen worden C-cursussen genoemd.

Type D : omvat studievergaderingen, voordrachten,
geleide bezoeken en contactdagen om de permanen-
te informatie te verzekeren.

Type E : omvat de vorming van het bij de scholing
betrokken personeel ; dit wordt verzekerd door ver-
volmakingsdagen.

De samenwerking tussen openbare en private instel-
lingen geschiedt op vrije basis en betreft thans enkel
het beroep doen op bepaalde personen als lesge-
vers, voordrachthouder enzovoort.

- Ambtenaren van het Ministerie van Landbouw
en van de proefstations worden aangezocht als
lesgever  bij de verschillende organisatoren. In-
dien de lessen gegeven worden tijdens de dienst-
uren krijgen zij geen vergoeding, tenzij zij op het
ogenblik verlof nemen. Buiten de diensturen
kunnen zij optreden als gewoon lesgever.

- Leraars van de verschillende provinciale scholen
treden eveneens op als lesgever  voor verschillen-
de organisatoren.

- De lesgevers van de private inrichtingen (land-
bouwscholen) worden eveneens aangezocht door
de verschillende centra ieder wat zijn specialiteit
aangaat.

Vraag nr. 22
van 28 maart 1989
van de heer B. VAN HOOLAND

Vormingscursus Middenstandsvorming - Stand van za-
ken

In 1987 is vanwege het Fonds voor Onderwijs en Vor-
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ming (FOV) 42.359.000 frank besteed aan diverse pro-
jecten voor middenstandsvorming.

Mag ik aan de nu bevoegde Minister vragen :

1. het gedetailleerd programma van de projecten ;
2. het aantal projecten ;
3. het aantal en de herkomst van de deelnemers (even-

tueel per project) ?

Is het initiatief voortgezet in 1988 ? Zo ja, kan ik de
gevraagde gegevens krijgen voor het jaar 1988 ?

(10) Strategisch Plan Vormingscyclus begeleiders
Kempen groeibedrijven.

2.120.000

(11) vzw Interleuven Beroepsopleiding Land en Tuin-
bouw.

490.000

(12) R.PINXTEN Onderzoek naar de fiscale gevol- 235.000
gen voor de ontslagen werkne-
mers van de Kempische Steen-
koolmijnen.

Totaal : 2.845.000

Antwoord
11. Dienstjaar 1988

In antwoord op de bovengenoemde vraag heb ik de
eer het geachte lid volgende gegevens mede te delen.

1. Dienstjaar 1987

Voor het begrotingsjaar 1987 werden binnen het totaal
bedrag van 42.359.000,-  frank de hiernavolgende pro-
jecten opgenomen :

Nr. Rechthebbende Project Bedrag

1. NIVB, vzw

2. IVB, vzw

3. CTB aan
KMO’s.  vzw

4. LEJO, vzw
vormingsdienst

5 .  IVVM,vzw

6. NACEBO, vzw

7. NIVB, vzw

8. IVVM, vzw

9 .  CTB,vzw

Totaal :

Individuele en groepsbegeleiding
van kandidaat-zelfstandigen en
startende zelfstandigen (arr.
Veurne, Diksmuide en Ieper).

Individuele en groepsbegeleiding
van kandidaat-zelfstandigen en
startende zelfstandigen (arr.
Turnhout).

Centrum voor Technische Bij-
stand : Individuele en groepsbe-
geleiding van kandidaat-zelfstan-
digen en startende zelfstandigen
(Limburg)

Leerjongeren de kans bieden om
hun leerachterstanden in te lopen
en hun sociale weerbaarheid te
verhogen.

Bijscholingsactiviteiten voor les-
gevers.

Computergebruik in de KMO’s
van de bouwsector : realisatie
van een begeleidingsprogramma.

Onderzoek naar noodzakelijke
heroriëntatie van de midden-
standsopleiding rekening hou-
dend met de recente ontwikke-
lingen.

Organisatie van bijkomende stu-
diedagen en seminaries : be-
roepsvolmakingsactiviteiten ge-
organiseerd in de loop van 1987.

Uitwerking Limburgs plan om te
voorzien in een gecoördineerde
en aangepaste aanpak van het
beleid gericht naar opleiding en
begeleiding van (kandidaat-)
zelfstandigen.

4.000.000

8.000.000

16.000.000

6.430.000

955.000

2.300.000

1.500.000

2.724.000

450.000

42.359.ooo

Voor het begrotingsjaar 1988 werden binnen het totaal
bedrag van 49.250.450,-  frank de hiernavolgende pro-
jecten opgenomen :

Nr. Rechthebbende Project Bedrag

1. Toel. Limb. en Werkingstoelage campagne toe-
Antw. Kempen levering (bijscholingsactiviteiten

rond toeleveringsbeurzen).

2. Economische Opleiding coördinatoren van de
Hogeschool ondernemersschool.
Limburg

3. LEJO, vzw Optimaliseren van de kwaliteit
van de leertijd - Vormingsaan-
bod.

4. LEJO, vzw Vormingsaanbod kansarme
jongeren.

5 .  IVVM,vzw Pedagogische-didactische reme-
diëring door taalleraars van par-
tiële leermoeilijkheden bij leer-
lingen in de leeftijd.

6. NACEBO, vzw Nationale Centrale van Metaal-,
Hout- en Bouwvakondernemin-
gen. Computergebruik in KMO-
bouwsector.

7 .  IWM,vzw Reconversieactiviteiten van de
voortdurende vorming in de
Middenstand.

Totaal :

3.440.000

120.000

475.000

8.200.000

6.820.450

1.895.000

28.300.000

49.250.450

Gezien de aard van de projecten en de herkomst van
de deelnemers zeer divers is, worden deze aan het
geachte lid onder afzonderlijke omslag bezorgd.

L. WALTNIEL
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
RUIMTELIJKE ORDENING EN HUISVESTING

Vraag nr. 98
van 21 maart 1989
van de heer C. MARCHAND

Benevens deze negen projecten werden voor 1987 nog
twee bijscholingsprojecten en een onderzoeksopdracht
die deels betrekking hebben op de middenstandsvor-
ming aanvaard en dit voor een bijkomend bedrag van :
2.845.000,-  frank.

Huisvesting - Fiscale gevolgen bij verkoop sqciale wo-
ning

Mag ik aan de geachte Minister volgende vraag stellen
in verband met een belastingdossier.
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Blijft een woning, gebouwd in groepsbouw door een
sociale maatschappij, het statuut van sociale woningen
behouden, indien een eigendom doorverkocht wordt
aan een tweede eigenaar, die voldoet aan de sociale
verkoopsvoorwaarden gesteld door de sociale maat-
schappij en waaraan geen enkele verandering gedaan
werd ?

Antwoord

In antwoord op de door het geachte lid gestelde vraag
heb ik de eer hem de volgende inlichtingen te verstrek-
ken.

Strikt genomen behoort deze aangelegenheid tot de
bevoegdheid van de Minister van Financiën.

Een huisvestingspremie kan worden verleend aan de
particuliere personen die in het Vlaamse Gewest voor
eigen rekening en eigen gebruik een woning kopen die
toebehoort aan de Nationale Maatschappij voor de
Huisvesting of een door haar erkende maatschappij,
de Nationale Landmaatschappij of een door haar er-
kende maatschappij, een gemeente, een vereniging van
gemeenten, een OCMW of een vereniging van
OCMW’s.

Hieraan gekoppeld voorziet artikel 52 van het Wet-
boek der Registratierechten in een verminderd regi-
stratierecht van 1,5 procent.

Indien de woning later verkocht wordt kan door de
nieuwe eigenaar de bovenvermelde premie en het ver-
minderde registratierecht niet meer bekomen worden,
daar het hier geen sociale woning meer betreft stricto
sensu.

Wel kan afhankelijk van het kadastraal inkomen en
enkele bijkomende voorwaarden krachtens artikel 53
van het Registratiewetboek een verminderd tarief van
zes procent worden verkregen ; het kadastraal inko-
men is eveneens bepalend voor het voordeel van de
25 procent vermindering van de onroerende voorhef-
fing voor bescheiden woningen.

Vraag nr. 102
van 23 maart 1989
van de heer H. VAN DIENDEREN

Monumenten en landschappen - Maatregelen tegen
landschapshinderend ,,parkeren”

Het landschapshinderend ,,parkeren” van reclamevoer-
tuigen en aanhangwagens langs de openbare weg is een
toenemend fenomeen.

Kan de geachte Minister mij antwoorden op de volgen-
de vragen.

1. Zijn er ter zake vanuit uw administratie maatregelen
genomen om hieraan paal en perk te stellen ?

2. Is er ter zake reeds overleg gepleegd met de natio-
nale Minister van Verkeer, die met dezelfde uitwas
te kampen heeft maar betrokkene is vanuit een an-
dere optiek ?

3. Heeft dit eventueel overleg geresulteerd in initiatie-
ven ? Wetgevend of andere ?

NB. Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer T.
Kelchtermans, Gemeenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mede-
delen dat een beschermingsbesluit van een landschap
het verbod kan opleggen om reclamepanelen of gelijk
welke publiciteit aan te brengen. Artikel 16 van de wet
van 7 augustus 1931 op het behoud van monumenten
en landschappen bepaalt zelfs dat dit verbod elke aan-
spraak op schadevergoeding uitsluit.

Anderzijds is het niet duidelijk hoe mijn administratie
beteugelend kan optreden tegen eventuele overtreders.
Artikel 21, l0 van dezelfde wet stelt enkel bepaalde
,,werken” strafbaar, maar het parkeren van voertuigen
kan men in de zin van de wet niet als ,,werken” be-
schouwen. De wet van 7 augustus 1931 biedt niet altijd
de mogelijkheid om dergelijke vrij recente fenomenen
doeltreffend te bestrijden.

In ieder geval heb ik het Bestuur voor Wetgeving en
Rechtskundige Zaken opdracht gegeven om deze aan-
gelegenheid juridisch nader te onderzoeken en mij
daarover van advies te dienen.

In het kader van het decreet van 3 maart 1976 tot
bescherming van monumenten en stads- en dorpsge-
zichten is het wel mogelijk om in bepaalde gevallen op
te treden, en de inspecteurs van het Bestuur voor Mo-
numenten en Landschappen doen dat ook wanneer zij
dergelijke overtredingen vaststellen. De moeilijkheid
hier is niet van juridische, maar wel van praktische
aard. Enerzijds is het aantal inspecteurs beperkt (drie
à vier per provincie), anderzijds betreft het uiteraard
,,mobiele” overtredingen, waarvan sommige van rela-
tief korte duur.

Ik zal evenwel niet nalaten de door het decreet aange-
wezen instanties te vragen hun toezicht te verscherpen.

Vraag nr. 104
van 30 maart 1989
van de heer M. DESUTTER

Sociale huisvesting - Overzicht onbebouwde kavels

Graag vernam ik van de geachte Gemeenschapsminis-
ter hoeveel en welke onbebouwde kavels in het arron-
dissement Brugge liggen te wachten langs volledig uit-
geruste wegen van verkavelingen van de huisvestings-
maatschappijen, dit per gemeente en met een onder-
scheid tussen de vroegere Nationale Maatschappij voor
de Huisvesting en de vroegere Nationale Landmaat-
schappij.

Antwoord

In antwoord op de door het geachte lid gestelde vraag
heb ik de eer hem de volgende inlichtingen te verstrek-
ken, die de toestand weergeven op 1 oktober 1988.
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A. Wat de Nationale Landmaatschappij betreft.

Inventaris onbebouwde percelen langs uitgeruste
wegen

Ligging Bouw- Inbreiding Aantal Opmer-
maatschappij perce len  kingen

St-Kruis : Male- Interbrugse inbreiding
hoek

Ligging Bouw- Inbreiding Aantal Opmer-
maatschappij percelen kingen St-Michiels : Interbrugse inbreiding

Stockvelde

Beer- Oedelem : Oude Landmaat-
nem Putstraat schappij

BNiW

Blan-
ken-

b e r g e

Brugge Lissewege : Landmaat-
Moermansstraat schappij

BNgge

Jabbeke

Knok- Ramskapelle : Landmaat-
ke-Heist Jonckheerestraat schappij

Brugge

Zedel- Aartrijke : De
gem Oliemeulen

Landmaat-
schappij
Brugge

Zuien-
kerke

Totaal

uitbreiding 30 afwer-
king wijk St-Andries : Eigen heerd is inbreiding

Zandstraat goud weerd

Dudzele :
Neerhof

Jnterbrugse inbreiding

inbreiding 19
Koolkerke : Interbrugse inbreiding
Zagersweg

Damme  Moerkerke : Wa- Interbrugse inbreiding
tergangstraat

inbreiding 12

uitbreiding 4

inbreiding 31
uitbreiding 34

Sijsele : Nieuwe Interbrugse inbreiding
weg

Jabbeke

Knok- J. De Vissch-
ke-Heist straat

‘t Heist Best

Oost- Nieuwenhove Interbrugse inbreiding
kamp

Ruddervoorde : Interbrugse inbreiding
Kerkwegel

Torhout Groenstraat De Mandel uitbreiding
-

Groenstraat De Mandel uitbreiding
totaal : 65

B. Wat de Nationale Maatschappij voor de Huisves-
ting betreft.

Inventaris onbebouwde percelen langs uitgeruste
wegen

Ligging Bouw- Inbreiding Aantal Opmer-
maatschappij percelen kingen

Blan-
ken
berge

Brugge Assebroek :
Kluppelmeers

Interbrugse inbreiding 56

B. Ravetstraat Interbrugse 8 san. app.

Ganzestraat Interbrugse 3 san.

Zedel- Loppem : Interbrugse uitbreiding
gcm Spreeuwenweg

De Linde : Interbrugse uitbreiding
Zwaluwstraat

46 afwer-
king wijk

150

Aartrijke :
De Wilgen

Interbrugse inbreiding 32

Zuien-
kerke

Totaal

Aartrijke :
De Wilgen

Interbrugse inbreiding 10

Veldegem :In . Interbrugse inbreiding 14

10

52

afwer-
king wijk

apparte-
menten

10

16

afwer-
king wijk

68

66

10

4

15

sanering

sociale
kavels

23

92

afwer-
king wijk

14 sociale
kavels

sociale
kavels

sociale
Merelstraat

inbreiding 382
uitbreiding 397

St.-Pietersmo- Interbrugse uitbreiding 46
lenstraat totaal : 779

St.-Pietersmo- Brugse mij uitbreiding 49
lenstraat voor huisves-

ting

Wulpenstraat Brugse mij 10 san.
voor huisves-
ting

Sint-Gillis : her- Brugse mij ? san.
waarderingsg. voor huisves-

ting

Gotje Brugse mij
voor huisves-
ting

? san.

kavels

Vraag nr. 105
van 4 april 1989
van mevrouw N. MAES

Limburgs mijnpatrimonium - Herbestemming en be-
scherming

Verschillende binnen- en buitenlandse organisaties,
specialisten, en architectuurinstituten spreken hun be-
zorgdheid uit over de toekomst van de mijngebouwen.



354 Vlaamse Raad - Vragen en Antwoorden - Nr. 10 - 8 mei 1989

Het behoud van het mijnbouwpatrimonium zou herleid
worden tot de - al dan niet wettelijke - bescherming
van de schachtbokken van Winterslag en het hoofdge-
bouw van Waterschei.

Gaarne vernam ik van de geachte Gemeenschapsminis-
ter een antwoord op de volgende vragen.

1.

2.

3.

4.

5.

Meent u niet, mijnheer de Minister, dat de schacht-
bokken en het hoofdgebouw niet representatief zijn,
wanneer zij losgemaakt worden van hun context ?

Acht u het niet noodzakelijk dat de discussie, over
de mogelijkheden tot hergebruik van deze infra-
structuren, geopend wordt ?

Is u niet van oordeel dat er geen slopingsvergunnin-
gen mogen worden toegekend voordat de resultaten
bekend zijn van de studies die momenteel aan de
gang zijn ?

In het Vlaams Regeerakkoord wordt op blz. 37 ver-
meld : ,,het behoud van het waardevol cultuur-his-
torisch patrimonium, met inbegrip van het indus-
trieel-archeologisch erfgoed”. Behoren de mijnge-
bouwen volgens u, hier ook bij ?

Is het niet mogelijk dat de mijngebouwen geïnte-
greerd worden in het geplande ERC-park  ?

Antwoord

In antwoord op haar vraag heb ik de eer het geachte
lid mede te delen dat op 27 oktober 1988 de procedures
werden ingezet tot bescherming als monument van on-
dermeer  de schachtbokken van Winterslag en het
hoofdgebouw van Waterschei.

1.

2.

3.

4.

5.

Uit een oogpunt van monumentenzorg is het wense-
lijk dat monumenten zoveel mogelijk in hun context
bewaard blijven. Op welke wijze de context in de
bedoelde gevallen kan worden gevrijwaard, is een
aangelegenheid die nog nader wordt onderzocht.

Wat de herbestemming van deze infrastructuur be-
treft meen ik dat de discussie reeds geopend is.

De tot op heden afgegeven sloopvergunningen zijn
in overeenstemming met het advies van de commis-
sie ,,Herbestemming Mijnterreinen”. Over sloop-
vergunningen voor gebouwen, waarvan deze com-
missie tot verder onderzoek of negatief adviseerde,
zal verder slechts beslist worden indien concrete
voorstellen tot herbestemming van de terreinen ge-
daan worden en na onderzoek van de mogelijkhe-
den om bestaande gebouwen eventueel in deze her-
bestemming te integreren.

Mijngebouwen kunnen industrieel-archeologisch zo
waardevol zijn dat zij voor behoud en eventuele
bescherming in aanmerking komen.

De mogelijkheden van integratie in het ERC-pro-
ject zullen eveneens onderzocht worden. Dit onder-
zoek zal moeten uitwijzen of er eventueel bestaande
gebouwen kunnen benut worden. Dit uiteraard als
het ERC-project  gerealiseerd wordt.

Vraag nr. 106
van 10 april 1989
van de heer J. VAN EETVELT

Arrondissement Mechelen - Activiteiten erkende bouw-
maatschappijen voor huisvesting

Kan de geachte Minister mij het volgende meedelen.

1.

2.

Welke erkende bouwmaatschappijen voor huisves-
ting werkzaam zijn in het arrondissement Mechelen.

Hoeveel woningen door elk van deze bouwmaat-
schappijen gebouwd werden in 1984-1985-1986-
1987-1988 :

a. in erkende herwaarderingsgebieden ;
b. in andere gebieden.

Antwoord

In antwoord op de door het geachte lid gestelde vragen
heb ik de eer hem de volgende inlichtingen te verstrek-
ken.

A. Wat de Nationale Landmaatschappij betreft.

-
Erkende Aantal woningen waarvan de oprichting werd

maatschappijen goedgekeurd

1984 1985 1986 1987 1988

Klein Brabant,
Bornem

- in erkende her-
waarderings-
gebieden - - 22 (*) - -

- in andere
gebieden

Mechelen

3 12 16 5 10

- in erkende her-
waarderings-
gebieden - - - - -

- in andere
gebieden - 15 22 17 -

(*)  waarvan zes woningen en zestien garages.

B.Wat de Nationale Maatschappij voor de Huisves-
ting betreft.

Erkende
vennootschappen

Aantal gebouwde woningen

1984 1985 1986 1987 1988

C.V. ,,Nethendal”  te Ber-
laar (in vereffening)

C.V. ,,Gezellige Wonin-
gen” te Bornem

- in erkende herwaarde-
ringsgebieden

- in andere gebieden
C.V. ,,Volkswoningen van
Duffel Gewestelijke
Bouwvennootschap”
te Duffel

19 14 6

8
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Erkende
vennootschappen

Aantal gebouwde woningen

Het feit dat onze Belgische kust momenteel een relance
kent in de bouw- en vastgoedsector zou ik zeker niet
durven omschrijven als een uiting van ,,bouwwoede”.

1984 1985 1986 1987 1988 Van de door het geachte lid geciteerde bouwstatistische
gegevens, als zouden er momenteel 7094 appartemen-

C.V. ,,Maatschappij voor
de Huisvesting van het
Kanton Heist-op-den-
Berg” te Heist-op-den-
Berg

- in andere dan herwaar-
deringsgebieden

C.V. ,,Lierse Maatschappij
voor de Huisvesting” te
Lier

- in andere dan herwaar-
deringsgebieden 36

C.V. ,,De Mechelse Goed-
kope woning” te Mechelen

- in erkende herwaarde-
ringsgebieden 8

H.C. ,,De Vrije Woonst”
te Mechelen

C.V. ,,Werkmanshaard”  te
Mechelen

C.V. ,,Eigen Woning” te
Ruisbroek (Puurs)

- in andere dan herwaar-
deringsgebieden

C.V. ,,Zonnige Wonin-
gen” te Sint-Amands

S.M. voor Volkshuisves-
ting te Willebroek

Vraag nr. 107
van 10 april 1989

ten in afwerking, in opbouw of gepland zijn, situeert
een groot deel zich in de sfeer van vervanging (sanering
en vervangingsnieuwbouw).

10 26

Wat nu de vrees betreft voor wildbouw  met als gevolg
dat het natuurgezicht van onze kust onherroepelijk zal
geschonden worden en uw vraag hoe ik er zal op toe-
zien dat dit niet gebeurt, wil ik het geachte lid erop
wijzen dat :
-

-

4

de respectieve gewestplannen Veurne-Westkust,
Oostende-Middenkust en Brugge-Oostkust nage-
volgd worden en dat onder de belangrijkste doel-
stellingen hiervan behoren de nog resterende open
ruimten te beschermen ;

de meeste van de kustgemeenten BPA’s hebben,
die op zich de bouwproblematiek binnen het stede-
lijk of het verstedelijkte gebied regelen.

Vraag nr. 109
van 13 april 1989
van de heer L. PEETERS

Beschermde gebouwen of monumenten - Aantal erken-
ningen

9 Door diverse instanties wordt de noodzaak om ons
bouwkundig erfgoed maximaal te beschermen als een
prioritaire beleidsoptie vooropgesteld en worden dan
ook tal van initiatieven overwogen om restauratiewer-
ken te stimuleren.

Het aantal gebouwen of monumenten waarvoor de er-
kenning als beschermd monument wordt bekomen
blijft evenwel nog steeds aan de lage kant.

Kan de geachte Minister mij een overzicht geven van .
het aantal gebouwen of monumenten waarvoor m 1988
tot bescherming werd beslist ?

van de heer D. VERVAET

Ruimtelijke ordening en stedebouw - Bescherming
kustlandschap

De laatste tijd valt een bouwwoede aan onze Belgische
kust waar te nemen. Volgens de jongste gegevens zijn
er thans 7094 appartementen in afwerking, in opbouw
of gepland.

Het is geweten dat de toegewezen bouwterreinen erg
schaars zijn.

Acht de Minister het gevaar niet groot dat een wild-
bouw het natuurgezicht aan de kust onherroepelijk zal
schenden en hoe zal hij erop toezien dat dit niet ge-
beurt ?

NB. Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer T.
Kelchtermans, Gemeenschapsminister van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting.

Antwoord

In antwoord op de door het geachte lid gestelde vraag
heb ik de eer hem het volgende mede te delen.

Kan de geachte Minister mij tevens meedelen of er
vanwege zijn departement speciale initiatieven in het
kader van de monumentenzorg mogen worden ver-
wacht ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mede-
delen dat in 1988 door mijn achtbare voorganger
- 23 voorontwerpen van lijst bevattende :

. 35 gebouwen ;

. 11 stads- of dorpsgezichten ;
- 19 ontwerpen van lijst bevattende :

. 61 gebouwen ;

. 17 stads- of dorpsgezichten ;

. 2 voorstellen tot bescherming als landschap ;
- 20 definitieve beschermingen bevattende :

. 74 monumenten ;

. 4 stads- of dorpsgezichten ;

. 3 landschappen

werden ondertekend.
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Mijn diensten bereiden, in uitvoering van het decreet
van 3 maart 1976, op basis van de inventarisatie nieuwe
beschermingsvoorstellen voor.

J. LENSSENS
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
WELZIJN EN GEZIN

Vraag nr. 32
van 22 maart 1989
van de heer H. VAN DIENDEREN

Gezinsbeleid - Toepassing koninklijk besluit van 11
maart 1974 en subsidiëring pluralistische organisaties

Het koninklijk besluit van 11 maart 1974 voorziet de
subsidiëring van gezinsbevorderende activiteiten.

Ik verneem dat twee pluralistische organisaties geen
erkenningsaanvraag kunnen indienen vermits er om
budgettaire beperkingen geen nieuwe verenigingen
worden erkend. Mijns inziens stellen zich hier proble-
men voor het pluralisme en voor de ondersteuning van
nieuwe tendenzen in het vormingswerk.

Kan de geachte Minister mij antwoorden op de volgen-
-de  vragen.

1. Welke criteria bepalen het ,,gezinsbevorderend”  ka-
rakter van een activiteit ?

2. Welke organisaties ontvingen in het kader van ge-
noemd koninklijk besluit in 1987 een financiële toe-
lage ? Voor welk bedrag ? Waarom zijn hun activi-
teiten gezinsbevorderend ? Tot welke filosofische
of ideologische strekking worden ze gerekend ?

3. Hoe zijn de subsidies in totaal verdeeld over de
verschillende strekkingen ?

4. Hoe apprecieert u de gestelde problemen van plura-
lisme en vernieuwing ?

5. Voor hoeveel organisaties werd de erkenningsaan-
vraag onbehandeld gelaten ?

Antwoord

Hierbij verwijs ik het geachte lid naar mijn antwoord
op de overigens identieke vraag die hij mij stelde op
9 augustus 1988 (vraag nr. 40),  verschenen in het ,,Bul-
letin  van Vragen en Antwoorden” van de Vlaamse
Raad, nr. 10 van 27 september 1988.

Ter aanvulling van het antwoord op punt 5 van de
vraag, deel ik mede dat voor 1988 en tot op heden,
drie erkenningen niet konden behandeld worden gelet
op de beperkte begrotingsmogelijkheden.

Vraag nr. 33
van 22 maart 1989
van mevrouw M.P. KESTELIJN-SIERENS

Anciënniteit bij deeltijdse tewerkstelling van een vastbe-
noemd personeelslid van het OCMW  - Eenvormige
regeling

Het geldelijk statuut van het OCMW-personeel bepaalt
in art. 2, 9 4 :

2

1. Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat de
administratie niet Över de nodige gegevens, in casu
de geldelijke statuten van de OCMW, beschikt om
een antwoord te kunnen verstrekken op de eerste
vraag.

De door het geachte lid aangehaalde bepaling
maakt deel uit van het geldelijk statuut van het
OCMW-personeel.

Het administratief en geldelijk statuut dat voor spe-
cifieke graden door de Raad voor Maatschappelijk
Welzijn wordt vastgesteld en dat voor de niet speci-
fieke betrekkingen overeenstemt met het statuut
van het gemeentepersoneel is, overeenkomstig arti-
kel 42 van de organieke wet van 8 juli 1976 betref-
fende de Openbare Centra voor Maatschappelijk
Welzijn onderworpen aan het advies van het Colle-
ge van Burgemeester en Schepenen en aan de goed-
keuring van de provinciegouverneur.

Het behoort dus in de eerste plaats tot de bevoegd-
heid van de gouverneur om na te gaan of de perso-
neelsstatuten van de verschillende OCMW’s uit zijn
ambtsgebied niet in strijd zijn met de vigerende
wettelijke en reglementaire bepalingen. In voorko-
mend geval zal hij de betrokken statuten niet goed-
keuren.

Nadien zal hij er in het raam van het algemeen
administratief toezicht over waken dat de Raden

,,De in aanmerking komende diensten die overeen-
komstig 6 1 in een ambt met onvolledige prestaties
werden verricht kunnen onder dezelfde voorwaarden
als de in de vorige 8 bedoelde diensten worden meege-
rekend, doch naar rata van het aantal jaren dat zij
zouden vertegenwoordigen indien zij zouden zijn ver-
richt in een ambt met volledige prestaties, vermenig-
vuldigd met een breuk waarvan de teller het werkelijk
aantal wekelijkse arbeidsprestaties is en de noemer het
aantal wekelijkse arbeidsprestaties, welke met volledi-
ge arbeidsprestaties overeenkomen.”

Dit artikel van het geldelijk statuut van OCMW-perso-
nee1 is gebaseerd op art. 2 c van het koninklijk besluit
van 3 december 1975 tot vaststelling van de grens van
de algemene bepalingen betreffende de geldelijke valo-
risatie van de vroegere diensten die in de overheidssec-
tor door sommige leden van het provincie- en gemeen-
tepersoneel werden verricht.

Deze regeling zou betekenen dat een personeelslid met
een halve dagtaak slechts na 2 jaar, 1 jaar kan valori-
seren voor de geldelijke anciënniteit. Deze regeling
zou in alle provincies niet op dezelfde manier worden
toegepast (bij voorbeeld niet in Limburg en Antwer-
PW.

Kan de Minister een antwoord verstrekken op de vol-
gende vragen.

1. Wordt bovenstaande regeling op eenzelfde manier
toegepast in alle provincies ?

2. Is men verplicht deze regeling toe te passen in alle
provincies en zo niet wie neemt ter zake de beslis-
sing ?

Antwoord
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voor Maatschappelijk Welzijn bij het nemen van indi-
viduele beslissingen hun eigen administratief en gelde-
lijk statuut ook naleven.

Vraag nr. 35
van 11 april 1989
van de heer G. ANNEMANS

Bejaardenbeleid - Verhoging veiligheid bejaarden

Al te vaak kan men lezen in de pers dat oudere mensen
op straat en ook vaak thuis (zelfs door bekenden zoals
bejaardenhelpsters en poetsvrouwen) worden bestolen
van omvangrijke bedragen, vaak meer dan tienduizend
frank.

In geval van vermoedelijke diefstal door bekenden,
kan men aannemen dat de gerechtelijke diensten en
de pers hiervan niet op de hoogte worden gesteld.

Kan de Gemeenschapsminister mij mededelen welke
maatregelen en/of campagnes er getroffen of gepland
zijn om bejaarden te motiveren grote bedragen naar
de financiële instellingen te brengen, eerder dan ze
thuis weg te bergen in de schuif, de sok of onder de
matras met alle risico’s van dien.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mede-
delen dat er mij tot op heden geen bestaande initiatie-
ven in bedoelde zin bekend zijn en dat bij mijn weten
inzake deze aangelegenheid geen campagnes gepland
zijn.

Vraag nr. 36
van 18 april 1989
van de heer M. DIDDEN

Tewerkstelling minder-validen - Stand van zaken in
Vlaamse Administratie

In het kader van de tewerkstelling van minder-validen
bestaat er zowel in de openbare als in de privé-sector
een verplichting om een minimum aantal gehandicap-
ten tewerk te stellen, zulks op basis van de wet van 16
april 1964 betreffende de sociale reclassering van min-
der-validen. Het is mij bekend dat in de nationale
besturen besluiten zijn genomen in verband met de
tewerkstelling in de openbare sector. In het algemeen
zijn deze besluiten trouwens vrij behoorlijk nageleefd,
zodat de nationale overheid de globale tewerkstellings-
quota voor minder-validen in de rijksbesturen en in de
instellingen van openbaar nut realiseert.

Gaarne had ik vernomen hoe het in de diverse besturen
van de Vlaamse Gemeenschap op dit stuk is gesteld ?

Welke besluiten zijn in dit verband voor de openbare
sector in Vlaanderen getroffen en wat is hiervan het
resultaat ?

NB. Deze vraag werd gesteld aan alle Gemeenschaps-
ministers.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte

lid mede te delen dat een gecoördineerd antwoord
verstrekt zal worden door de heer L. Van den Bossche,
Gemeenschapsminister van Binnenlandse Aangelegen-
heden en Openbaar Ambt.

R. DE WULF
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN TEWERK-
STELLING

Vraag nr. 12
van 4 april 1989
van de heer L. PEETERS

Gesubsidieerde contractuelen - Maatregelen ter bevor-
dering van de aanwervingen in statutair verband

De gemeentebesturen en OCMW ontvangen voor de
tewerkstelling van gesubsidieerde contractuelen een
premiebedrag van 400.000 frank indien het aanwervin-
gen binnen een initiële aanvraag betreffen en 230.000
frank indien de aanwervingen gebeuren binnen een
bijkomende aanvraag. De permanente betaling van dit
bedrag voor de tewerkstelling van steeds dezelfde per-
sonen brengt uiteraard mede dat de lokale besturen
minder interesse hebben om verder statutaire aanwer-
vingen mogelijk te maken vermits voor deze laatsten
het premiebedrag volledig wegvalt.

Mag ik hierbij aan de geachte Minister vragen of er al
dan niet wordt overwogen een wijziging in de uitbeta-
ling van de premie aan te brengen ten einde bij wijze
van overgang eveneens een financiële ondersteuning
te geven aan de lokale besturen die deze tijdelijke
werknemers aanwerven in vast verband.

Alleszins moet het duidelijk zijn dat indien een gedeel-
te van de financiële middelen hiervoor kan worden
aangewend, de kwaliteit van de tewerkstelling kan wor-
den bevorderd en de statutaire aanwervingen dus niet
langer worden afgeremd.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte
lid mede te delen dat er inderdaad verschillende pre-
miebedragen worden toegekend voor de tewerkstelling
van gesubsidieerde contractuelen.

Bij de initiële toekenning betreft het een premiebedrag
van 400.000 frank, voor een bijkomend contingent ges-
co’s wordt enkel een premiebedrag van 230.000 frank
voorzien,

Nochtans wordt er telkens op jaarbasis een definitieve
premievereffening doorgevoerd naar rata van de effec-
tieve loonkost van de gesco-werknemers bij het plaat-
selijk bestuur. Hierbij wordt ” voor de jaarafrekening
een ontdubbeling van beide premiebedragen doorge-
voerd waarbij het recht geldt op de volledige uitputting
van het globaal premiebedrag van 400.000 frank dat
overeenkomstig de ministeriële beslissing op jaarbasis
werd toegekend, en dit ongeacht of al de toegekende
gesco’s werden tewerkgesteld.

Hieruit volgt dat de toegekende premies niet persoons-
gebonden zijn. Door deze financiële tegemoetkoming
vanwege de overheid, waarbij overigens de niet-beta-
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ling van de patronale bijdragen moet worden vermeld,
wordt aan de plaatselijke besturen de mogelijkheid ge-
boden om via het gesco-stelsel een supplementaire te-
werkstelling boven hun vast kader te verwezenlijken.

De plaatselijke besturen beschikken trouwens over de
vrijheid om gesubsidieerde contractuelen taken te laten
uitvoeren die normaliter voor het statutair personeel
voorzien zijn.

Het is in de geest van deze tewerkstellingspolitiek dan
ook voor de hand liggend dat voor aanwerving in vast
verband van deze gesubsidieerde contractuelen, het
plaatselijk bestuur zijn verantwoordelijkheid dient te
nemen waarbij het zelf de volledige financiële lasten
draagt voor de opvulling van zijn vast kader.

Het feit dat de overheid toelaat dat gesco’s openstaan-
de statutaire betrekkingen al dan niet tijdelijk bevolken
en waarvoor de plaatselijke besturen derhalve een pre-
mie moeten ontvangen, is reeds in belangrijke mate
een tegemoetkoming geweest teneinde een behoud van
tewerkstelling en versoepelde opvulling van het vast
kader mogelijk te maken.

Vraag nr . 13
van 4 april 1989
van de heer L. PEETERS

Tewerkstelling van bestaansminimumgenieters - Ge-
subsidieerde contractuelen

De personen die op basis van de wet van 7 augustus
1974 bestaansminimum genieten, kunnen door de ge-
meentebesturen en OCMW slechts worden aangewor-
ven als gesubsidieerde contractueel indien aan bepaal-
de supplementaire voorwaarden is voldaan, namelijk :

- hetzij ten minste 40 jaar oud zijn en alleen wonen
of onder hetzelfde dak met personen zonder inko-
men of die als enig inkomen sociale zekerheidsuit-
keringen of sociale bijstandsvergoedingen genieten,
die jaarlijks niet hoger liggen dan 313 maal de ma-
ximale dagelijkse werkloosheidsuitkering ;

- hetzij een werkzoekende zijn die de eerste dag van
de maand die volgt op de datum van de goedkeu-
ring van de aanvraag, en sedert minstens 6 maanden
ononderbroken, het bestaansminimum geniet en
die niet het voorwerp is van een terugvordering van
de sommen betaald door het OCMW ; alleen wo-
nen of onder hetzelfde dak met één of meer perso-
nen zonder inkomen, of die als enig inkomen socia-
le zekerheidsuitkeringen of sociale bijstandsvergoe-
dingen genieten die jaarlijks niet hoger liggen dan
313 maal de maximale dagelijkse werkloosheidsuit-
kering.

Dit impliceert natuurlijk een beperking van de moge-
lijkheid om deze bestaansminimumgenieters tewerk te
stellen.

Gaarne vernam ik van de geachte Gemeenschapsminis-
ter een antwoord op de volgende vragen.

1. Hoeveel bestaansminimumgenieters werden tot op
heden tewerkgesteld als gesubsidieerde contractu-
eel ?

2. Zijn er, behoudens strikt budgettaire overwegingen

andere redenen waarom deze supplementaire voor-
waarden werden gesteld ?

3. Is het vanuit sociaal oogpunt niet aangewezen dat
de bestaansminimumgenieters onmiddellijk en zon-
der enige beperking kunnen worden aangeworven
als gesubsidieerde contractueel ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte
lid mede te delen dat voor de tewerkstelling van gesub-
sidieerde contractuelen de Vlaamse Dienst voor Ar-
beidsbemiddeling en Beroepsopleiding (vroegere
Rijksdienst voor Arbeidsvoorziening) instaat voor de
afgifte van de vereiste attesten voor de kandidaat-
werknemers. Deze attesten worden ten behoeve van
de werkgever - het plaatselijk bestuur - opgemaakt
en maken tevens het voorwerp uit van de controle die
door de bevoegde administratieve dienst periodisch
wordt uitgevoerd. Deze attesten maken daarentegen
geen deel uit van het gesco-dossier dat op de admini-
stratie berust.
De Administratie beschikt derhalve niet over statisti-
sche informatie die verband houdt met de inhoud van
de door de VDAB afgegeven attesten.

Wat het tweede gedeelte van zijn vraag betreft, kan ik
het geachte lid mededelen dat de voorwaarden om een
betrekking van gesubsidieerde contractueel te kunnen
bekleden, zoals beschreven in artikel 5 van het konink-
lijk besluit nr. 474 van 28 oktober 1986, werden opge-
maakt naar analogie met de reeds bestaande tewerk-
stellingsprogramma’s teneinde te vermijden dat onver-
enigbaarheden zouden ontstaan door discrepanties  tus-
sen de verschillende tewerkstellingssystemen.

Tenslotte kan ik het geachte lid erop wijzen dat, wat
het derde deel van zijn vraag betreft, het plaatselijk
bestuur aan de bestaansminimumtrekkers nog andere
tewerkstellingsmogelijkheden kan bieden dan het stel-
sel van de gesubsidieerde contractuelen. Hierbij kan
in de eerste plaats gedacht worden aan de tewerkstel-
ling onder toepassing van artikel 60, 8 7 van de orga-
nieke wet van 8 juli 1976 betreffende de Openbare
Centra voor Maatschappelijk Welzijn, waarbij het
plaatselijk bestuur trouwens een belangrijke financiële
tegemoetkoming vanwege de overheid geniet. Daaren-
boven wensen de Openbare Centra voor Maatschappe-
lijk Welzijn omwille van hun beroepsdeontologie de
nodige discretie te verzekeren omtrent personen die
het bestaansminimum genieten. Het is derhalve begrij-
pelijk, zelfs vanzelfsprekend, dat het plaatselijk be-
stuur uit hoofde van primo financiële en secundo ethi-
sche overwegingen niet ten volle geneigd is de be-
staansminimumtrekkers als gesubsidieerde contractue-
len tewerk te stellen.

T. KELCHTERMANS
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN LEEFMILIEU,
NATUURBEHOUD EN LANDINRICHTING

Vraag nr. 179
van 21 maart 1989
van de heer M. DESUTTER

Natuurbescherming - Bescherming en bevordering in-
heemse vlindersoorten

In het kader van de uitvoering van besluit 86/234/EEG
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van de Raad van 10 juni 1986 tot vaststelling van meer-
jarenprogramma’s voor onderzoek en ontwikkeling op
milieugebied 1986-1990, is de Commissie van de Euro-
pese Gemeenschappen met ingang van 1988 gestart
met een gecoördineerde actie voor onderzoek op het
gebied van de bescherming en de instandhouding van
de vlindersoorten.

Graag vernam ik of er in ons land initiatieven genomen
of gesteund worden om de vlinderkweek van inheemse
soorten via vlinderboerderijen te stimuleren en de te-
werkstelling in deze sector te bevorderen.

Antwoord

Ik kan het geachte lid mededelen dat mij in het Vlaam-
se Gewest slechts één organisatie bekend is waar onder
meer inlandse vlindersoorten systematisch worden ge-
kweekt, omwille van toeristische motieven.

Bovendien wordt, lokaal en tijdelijk, aan de kweek
van vlinders gedaan ten behoeve van het onderwijs en
de natuureducatie, onder meer in het erkend natuurre-
servaat ,,Het Molsbroek”.

Voor het natuurbehoud zijn gebiedsgerichte acties
thans relevanter dan uitzetting van soorten. Voor in-
vertebraten zijn deze acties bovendien ook zeer doel-
treffend.

Vraag nr. 180
van 21 maart 1989
van de heer Jos BOSMANS

Landinrichting - Afwijking verkavelingsvergunning

Door particulieren wordt een aanvraag ingediend voor
het bekomen van een afwijking van de voorschriften
van een verkavelingsvergunning. De aangevraagde af-
wijking wordt geweigerd door het Bestuur van Stede-
bouw en Ruimtelijke Ordening.

Kan de geachte Minister mij meedelen of de admini-
stratie dergelijke weigering dient te motiveren ?

Antwoord

In antwoord op de door het geachte lid gestelde vraag
heb ik de eer hem mede te delen dat ter zake de heer
L. Waltniel, Gemeenschapsminister van Ruimtelijke
Ordening en Huisvesting bevoegd is.

Vraag nr. 181
van 22 maart 1989
van de heer J. GEYSELS

Bescherming kwaliteit oppervlaktewateren - Processen-
verbaal van VWZ in arrondissement Turnhout

Kan de geachte Minister mij enige informatie verschaf-
fen over het totaal aantal processen-verbaal die per
jaar sinds 1981 door de VWZ werden opgemaakt voor
bedrijven en instellingen in het arrondissement Turn-
hout :

1. over welke bedrijven ging het hier ? Over welke
overtredingen ?

2. Op welke manier werd er gevolg aan gegeven ?
Hoeveel vergunningen werden er ingetrokken ?

Antwoord

In antwoord op zijn vragen kan ik het geachte lid
meedelen dat volgende processen-verbaal van overtre-
ding op de wet van 26 maart 1971 op de bescherming
van de oppervlaktewateren tegen verontreiniging door
de bevoegde waterzuiveringsmaatschappij werden op-
gesteld lastens  bedrijven en instellingen gevestigd in
het gerechtelijk arrondissement Turnhout :

Jaar Aantal PV’s Overtreding op art.2 Overtreding op art. 5

1981
0

- -
1982
1983 i
1984 z 1 4
1985 13 4 9
1986 6 4 6
1987 4 4
1988 10 z 8
1989 13 4 9

Teneinde de vastgestelde inbreuken te verhelpen werd
in geval van lozing van afvalwater zonder lozingsver-
gunning, het bedrijf aangemaand een officiële aanvraag
in te dienen. In de als gevolg hierop uitgereikte lozings-
vergunning werd een sanering van het geloosde afval-
water opgelegd.

In geval overtredingen op de lozingsvergunning werden
vastgesteld werd het bedrijf aangemaand de vereiste
saneringen door te voeren.

Vraag nr. 182
van 22 maart 1989
van de heer J. GEYSELS

Waterbeleid - Investeringen door WZK en VWZ

Kan de geachte Minister mij informatie verschaffen
over :

1. het totale aantal IE-vermogen dat in Vlaanderen
voorhanden is voor de waterzuivering ? Welk JE-
vermogen” reëel benut wordt ? Welke de redenen
zijn voor een eventuele onderbezetting ? Op welke
manier hieraan wordt verholpen ?

2. Wat het totaal is van de investeringen die de WZK
(vanaf 1975) en de VWZ (vanaf 1981) hebben ver-
richt ?

3. Wat is de tussenkomst geweest in deze investeringen
van respectievelijk de overheid, de provincies en de
bedrijven ?

Antwoord

In antwoord op zijn vragen kan ik het geachte lid
meedelen dat, zoals vermeld in mijn MINA-PLAN
2000 (blz. 224),  de totale door de overheid geïnstalleer-
de afvalwaterzuiveringscapaciteit op 31 december 1988
in Vlaanderen 4.075.200 inwonersequivalenten be-
droeg. De benuttigingsgraad werd, op basis van metin-
gen en berekeningen, geraamd op 1.993.500 inwoners-
equivalenten of 48,9  procent.
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De voornaamste redenen van deze onderbezetting zijn
het ontbreken van toevoercollectoren en de lage uit-
voeringsgraad van gemeentelijke rioleringsnetten en
individuele aansluitingen.

Teneinde de benuttingsgraad van de bestaande instal-
laties op te drijven wordt bij het opstellen van de jaar-
lijkse investeringsprogramma’s van de VMZ prioriteit
gegeven aan de aanleg van toevoercollectoren naar
bestaande rioolwaterzuiveringsinstallaties.

Anderzijds worden, in afwachting van een hogere be-
lasting en om de exploitatiekosten te drukken, voorlo-
pig bepaalde onderdelen van onderbelaste rioolwater-
zuiveringsinstallaties uitgeschakeld.

Over de door de industrie geïnstalleerde zuiveringsca-
paciteit  zijn geen statistische gegevens bekend.

Met betrekking tot de gedane investeringen, kan ik het
geachte lid meedelen dat door de WZK, vanaf de op-
richting ervan tot en met 31 december 1988 voor
11.802.537.000 frank investeringen werden gedaan (in-
frastructuur en gronden).

Vanaf 1982 (effectieve inwerkingtreding) tot en met 31
december 1988 werden door de VWZ voor een totaal
bedrag van 7.382.126.000 frank werken uitgevoerd of
aangevangen.

Tenslotte kan ik het geachte lid meedelen dat de tus-
senkomst van de overheid in de investeringskosten van
de waterzuiveringsmaatschappijen achtereenvolgens
werd geregeld door volgende besluiten :

- het koninklijk besluit van 20 december 1976 tot
bepaling van de voorwaarden en de modaliteiten
van de financiële staatsbijdrage in de investerings-
uitgaven van de Waterzuiveringsmaatschappij van
het Kustbekken ;

- het koninklijk besluit van 23 juli 1981 betreffende
de subsidiëring van bepaalde werken, leveringen
en diensten die in het Vlaamse Gewest door of op
initiatief van ondergeschikte besturen of ermee ge-
lijkgestelde rechtspersonen worden uitgevoerd ;

- het besluit van de Vlaamse Executieve van 2 mei
1983 tot bepaling van de voorwaarden en de moda-
liteiten van de financiële gewestbijdrage in de inves-
teringsuitgaven van de Vlaamse Waterzuiverings-
maatschappij en de Waterzuiveringsmaatschappij
van het Kustbekken, zoals later gewijzigd.

Omtrent het bedrag van de tussenkomst van de
hogere overheid, de provincies en de bedrijven zijn
geen juiste statistische gegevens voorhanden.

Vraag nr. 183
van 22 maart 1989
van de heer J. CUYVERS

Natuurbescherming - Bescherming vegetatie in Nei-
gembos (Ninove en Gooik)

Het Neigembos is gelegen op het grondgebied van de
gemeenten Ninove en Gooik. Het is een ecologisch
zeer waardevol natuurgebied. Een deel van het bos is
aangekocht door de staat. De rest is nog steeds in
handen van tientallen privé-eigenaars.

2. Op vraag van de adviescommissie ad hoc wordt
momenteel door de buitendiensten van de Dienst
Groen, Waters en Bossen een prospectie gemaakt
van de percelen bos en aanpalend weilanden, die
in aanmerking komen voor aankoop.

Voor deze percelen zal bij het Comité tot Aankoop
een schattingsverslag worden aangevraagd.

Ingeval een privé-eigenaar zijn perceel te koop aan-
biedt, zal worden overgegaan tot aankoop ten bate
van het Vlaamse Gewest, voor zover de eigenaar
bereid is zijn gronden te vervreemden aan voor-
waarden die verenigbaar zijn met de schattingswaar-
de en voor zover er kredieten beschikbaar zijn.

Het probleem van de reuzenbalsemien (Impatiens
glandulifera) werd door de adviescommissie ad hoc
nog onlangs ter plaatse geëvalueerd. In deze com-
missie zitten diverse deskundigen inzake plantene-
cologie.

De conclusie van dit terreinbezoek was dat er mo-
menteel nog geen redenen zijn voor overbezorgd-
heid, vermits deze plant enkel plaatselijk voorkomt
en geen reële uitbreiding neemt. De situatie wordt
wel op de voet gevolgd, waarbij zal ingegrepen wor-
den, wanneer dit wenselijk wordt.

Kan de geachte Minister mij antwoorden op de volgen-
de vragen.

1. Hoeveel ha zijn in het bezit van de staat ? Hoeveel
ha zijn in het bezit van privé-eigenaars en over hoe-
veel privé-eigenaars gaat het hier ?

2. Zijn er plannen om de resterende delen privé-bos
aan te kopen ?

3. Indien een privé-eigenaar zijn perceel te koop zou
aanbieden aan de staat, zal de staat dan tot aankoop
overgaan ?

4. Het deel van het Neigembos tussen de gehuchten
Bevingen en Prindaal langs de Prindaalbeek bestaat
uit zeer waardevol bronbos.  Sinds enkele jaren
wordt de vegetatie echter overwoekerd door een
uitheemse plant, de reuzenbalsemien (Impatiens
glandulifera). Een waardevolle biotoop dreigt zo
teloor te gaan.

Werden reeds maatregelen genomen om dit tegen
te gaan ?

Antwoord

In antwoord op zijn voormelde vraag, heb ik de eer
het geachte lid het volgende mede te delen.

1. Het Neigembos omvat een totale oppervlakte van
51 ha 42 a 15 ca. De huidige eigendomstoestand is
als volgt :

Staatseigendom : 41 ha 78 a 40 ca
OCMW : 0 ha 38 a 20 ca
Privé : 9 ha 25 a 55 ca

Het is niet bekend over hoeveel privé-eigenaars het
hier gaat.
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Vraag nr. 184
van 23 maart 1989
van de heer A. DE BEUL

OVAM - Sanering industrieel stort Fabelta

Is de Minister niet van oordeel dat het eerder aangewe-
zen is om de gemeentebesturen opnieuw de bevoegd-
heid te geven om kleinschalige waterzuiveringsprojec-
ten, zoals bij voorbeeld percolatierietvelden, te plan-
nen en uit te voeren in coördinatie met de Vlaamse
Maatschappij voor Waterzuivering ?

In uw antwoord op de vraag nr. 57 dd. 29 november
1988 betreffende het industriële stort van het gewezen
bedrijf Fabelta te Zwijnaarde deelde u mee dat de
uitgebreide saneringsstudie ,,werd opgeschort omdat
momenteel een voorstel tot verruiming van het onder-
zoekgebied ter discussie ligt .”

Antwoord

Kan de geachte Minister mij meedelen of deze discussie
inmiddels werd afgesloten en zo ja, welk het besluit
ervan is.

Zal de opgeschorte saneringsstudie binnenkort worden
voortgezet ?

Uit de eerste onderzoeksgegevens blijkt immers dat
het grondwater, vooral ten Z/ZW van deze stortplaats,
sterk verontreinigd is. De situatie is er ernstig.

Antwoord

In antwoord op zijn vragen kan ik het geachte lid
bevestigen dat de wetgever het opstellen en uitvoeren
van de programma’s voor zuivering van het afvalwater
van de openbare riolen overeenkomstig artikel 10 8 1
van de wet van 26 maart 1971 op de bescherming van
de oppervlaktewateren tegen verontreiniging heeft toe-
vertrouwd aan de bevoegde waterzuiveringsmaatschap-
pij. Bij decreet van 23 december 1980 houdende aan-
vulling van voormelde wet met onder meer een artikel
32ter en nogmaals bij decreet van 13 juli 1988 tot op-
richting van de Vlaamse Maatschappij voor Waterzui-
vering heeft de Vlaamse Raad deze opdracht aan de
bevoegde waterzuiveringsmaatschappij voor toepassing
in het Vlaamse Gewest herbevestigd.

Voor wat betreft het saneringsonderzoek te Zwijnaar-
de heeft de OVAM de procedure voor goedkeuring
van de uitbreiding van het saneringsonderzoek op-
nieuw ingezet.

Vraag nr. 185
van 23 maart 1989
van de heer A. DE BEUL

Waterzuivering - Kleinschalige gemeentelijke waterzui-
veringsprojecten

De wet van 26 maart 1971 op de bescherming van de
oppervlaktewateren tegen verontreiniging (artikel
32ter),  zoals aangevuld en gewijzigd bij onder meer de
decreten van 23 december 1980, 5 april 1984 en 13 juli
1988, vertrouwt het bouwen van nieuwe afvalwaterzui-
veringsinstallaties, ook kleinschalige in het Vlaamse
Gewest expliciet en uitsluitend toe aan de Vlaamse
Maatschappij voor Waterzuivering.

Gemeentebesturen hebben op dit terrein dus geen en-
kele bevoegheid meer. Zelfs al zouden zij dit willen,
zij mogen geen enkele bijdrage meer leveren tot de
zuivering van de oppervlaktewateren, behalve door het
aanleggen van rioleringen. En u denkt eraan (zie ,,Mi-
naplan 2000” p. 310) hen zelfs die bevoegdheid af te
nemen, en ze eveneens toe te vertrouwen aan de
Vlaamse Maatschappij voor Waterzuivering. Deze
maatschappij beschikt echter bijlange niet over de no-
dige mankracht en de financiële middelen (minimum
50 miljard) om tegen 1 juli 1995 de voorgeschreven
kwaliteit van de oppervlaktewateren in Vlaanderen te
waarborgen.

Conform artikel 32ter van voormelde wet omvat deze
opdracht onder meer het overnemen van de bestaande
en de bouw van nieuwe rioolwaterzuiveringsinstallaties
evenals de exploitatie en het onderhoud van al deze
installaties. Het geachte lid stelt dan ook correct dat
de gemeenten op dit terrein geen bevoegdheid hebben.
Aangaande de verwijzing naar mijn MINA-PLAN 2000
kan ik het geachte lid meedelen dat het geenszins de
bedoeling is te raken aan de gemeentelijke bevoegd-
heid met betrekking tot het aanleggen van rioleringen.
De passus waarnaar het geachte lid verwijs heeft im-
mers betrekking op de versnelde aanleg van de ontbre-
kende verbindingsleidingen tussen bestaande riole-
ringstakken enerzijds en bestaande collectoren ander-
zijds. De aanleg van deze verbindingsleidingen vormt
immers een onmisbare schakel voor het bereiken van
de door de Vlaamse Executieve bij besluit van 21 ok-
tober 1987 vastgestelde oppervlaktewaterkwaliteits-
doelstellingen. In de gevallen dat de gemeente derge-
lijke verbindingsleidingen niet prioritair wenst uit te
voeren en rekening houdend met de gemeentelijke au-
tonomie ter zake is het derhalve aangewezen na te
gaan op welke wijze deze noodzakelijke verbindingen
wel kunnen worden gerealiseerd.

Vraag nr. 186
van 23 maart 1989
van de heer A. DE BEUL

Inzameling oude geneesmiddelen - Verwerking giftig
afval

Acht de Minister de uitsluiting van de gemeentebestu-
ren in een belangrijk aspect van de milieuzorg niet in
strijd met de ,,eerstelijnsmilieuzorg”  die hij hen wil
toevertrouwen ?

In uw antwoord op mijn vraag (nr. 93 van 19 december
1988) lees ik dat de oude geneesmiddelen, die via
OVAM bij de Vlaamse apothekers worden opgehaald,
te Brugge worden verbrand in de verbrandingsinstalla-
tie van de intercommunale IVBO.

Waarom gebeurt dit alleen te Brugge ?

Zal het eventueel ontnemen van het initiatiefrecht aan Worden deze oude geneesmiddelen via OVAM ook
de gemeentebesturen niet leiden tot aanzienlijke ver- opgehaald bij ,de apothekers in de gemeenten die bij
traging in de uitbouw van de rioleringsnetten ? de IVBO hun huisvuil laten verbranden ?
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Antwoord

Vervallen of overbodige geneesmiddelen opgehaald in
het kader van de actie selectieve inzameling van verval-
len geneesmiddelen afkomstig van de patiënt-consu-
ment via de apothekers worden voor vernietiging afge-
voerd naar de verbrandingsovens uitgebaat door de
Intercommunales IVBO te Brugge en IVRO te Roese-
lare.

Beide ovens zijn uitgerust met een rookgaswassing.

De oude of overbodige geneesmiddelen van de bevol-
king woonachtig in de gemeenten aangesloten bij de
Intercommunales IVBO en IVRO worden eveneens
selectief via de apothekers ingezameld.

Vraag nr. 187
van 23 maart 1989
van de heer A. DE BEUL

Natriumlampen - Afvalklasse

In de gemeentelijke openbare verlichting worden na-
triumlampen gebruikt.

Defecte en onherstelbaar geworden lampen worden
door de beherende energiemaatschappij nogal eens af-
geleverd bij de gemeentebesturen.

Dienen deze lampen beschouwd te worden als ,,indus-
trieel afval” dat moet worden afgevoerd naar een klas-
se 1-stort ?

Antwoord

Natriumlampen alsmede lage en hoge druk kwikdamp-
lampen dienen beschouwd te worden als gevaarlijke
industriële afvalstoffen.

Tot 1/1/1989  werd in een overgangsfase aanvaard om
de lampen mits naleving van bepaalde voorwaarden te
storten op een klasse 1-stortplaats.

Sedert 1/1/1989  werd aan de elektriciteitsmaatschappij-
en definitief verboden om de lampen nog naar een
klasse 1-stortplaats af te voeren.

Het stortverbod is gebaseerd op de aanwezigheid van
belangrijke hoeveelheden kwikverbindingen die bij het
breken van de lampen gemakkelijk in het milieu kun-
nen terechtkomen.

De lampen dienen bijgevolg verwijderd te worden via
een daartoe aangepaste installatie, dat met het oog op
recuperatie van het kwik, het glas en de metalen ge-
deelten.

De verantwoordelijkheid voor het verwijderen van de
lampen van openbare verlichtingen dient bij de elektri-
citeitsmaatschappijen te worden gelegd en kan niet aan
de plaatselijke gemeentebesturen worden overgelaten.

Vraag nr. 189
van 23 maart 1989
van de heer A. DE BEUL

OVAM - Werking van de dienst ,, Toezicht en Vergun-
ningen ”

Gemeentebesturen die inzake afvalverwerking over

een vergunde inrichting beschikken (stortplaats, con-
tainerpark e.d.), worden soms streng aangepakt door
de dienst ,,Toezicht  en Vergunningen” van OVAM,
ook al gaat het om futiele ,,overtredingen”.  Daarbij
wordt dan gezwaaid met de letter van het decreet of
van de vergunningsbepalingen.

Anderzijds ontstaat soms de indruk dat er door diezelf-
de ambtenaren lang niet zo energiek, of helemaal niet
wordt opgetreden tegenover industriële of ambachtelij-
ke vervuilers, die het niet nauw nemen met de voor-
schriften.

Kan de Minister mij meedelen over hoeveel toezicht-
houdende ambtenaren OVAM momenteel beschikt,
welke hun vorming en eventuele specialiteit is.

Kan de Minister mij ook meedelen of het juist is, wat
onlangs in een krant te lezen stond, dat de ambtenaren
van de OVAM-dienst ,,Toezicht  en Vergunningen”
zich enkel bezig houden met kleine klachten, schroot-
installaties en vergunde inrichtingen (stortplaatsen,
verbrandingsinstallaties en containerparken) ?

Antwoord

Ter beantwoording van het eerste deel van de vraag
wordt verwezen naar het antwoord op vraag 86 van
09.12.1988 van de heer W. Van Durme, lid van de
Vlaamse Raad.

Voor wat betreft de tijdsbesteding van de toezichthou-
dende ambtenaren geldt voor 1988 volgende verde-
ling :

- administratie 33 %
- opdrachten van parket, politie, rijkswacht, . . . 18 %
- verplaatsingen 13 %
- controle op vergunde inrichtingen 10 %
- klachten 9 %
- controle op meldings- en aangifteplicht 7 %
- bijwonen van vergaderingen 3 %
- andere : milieuscanning, bedrijfscontrole,

inventarisatie, . . . 7 %

Bij het uitvoeren van de opdrachten wordt geen onder-
scheid gemaakt naargelang het statuut van de vergun-
ninghouder (openbaar bestuur - privé). De ervaring
leert echter dat openbare besturen minder geneigd zijn
om onmiddellijk in te gaan op de opmerkingen van de
toezichthoudende ambtenaar of om aan de opgelegde
voorwaarden te voldoen.

Vraag nr. 190
van 23 maart 1989
van de heer A. DE BEUL

Besluit van de Vlaamse Executieve van 17 oktober 1988
betreffende EG-vogelgebieden - Actief natuurbehouds-
beleid en bescherming vogelstand

Bij besluit van de Vlaamse Executieve dd. 17 oktober
1988 werden 23 EG-vogelgebieden aangeduid als spe-
ciale beschermingszones voor vogels, in het kader van
de EG-vogelrichtlijn.
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De Belgische Natuur- en Vogelreservaten VZW hoopt
dat in deze 23 gebieden nu een beleid zal worden
gevoerd waardoor de bestaande natuurwaarden behou-
den worden onder meer door het invoeren van een
vergunningsplicht voor vegetatie- en reliëfwijziging,
milieu-effectrapportering bij geplande ingrepen, maar
ook door de ontwikkeling van een actief natuurherstel-
en ontwikkelingsbeleid.

Zal de geachte Minister voor deze 23 vogelgebieden
op korte termijn een beleidsplan uitwerken dat ook
een actief natuurbehoudsbeleid, gericht op herstel en
ontwikkeling van natuurwaarden omvat ?

Antwoord

De aanwijzing van 23 zg. ,,vogelrichtlijngebieden” in
het Vlaamse Gewest is van recente datum.

Rekening houdend met de oppervlakte van het Vlaam-
se Gewest is het aantal, de oppervlakte en de kwaliteit
van de aangewezen gebieden, bekeken in het perspec-
tief van de 12 EG-landen, zeer belangrijk.

Als eerste maatregel werd de aandacht van de betrok-
ken lokale besturen gevestigd op de aanwijzing van
deze gebieden en op de verplichting die, conform arti-
kel 4 van de richtlijn 79/409/EEG,  rust op de overheid
om de vervuiling en de verslechtering van die gebieden
en de verstoring van de aldaar voorkomende vogels te
vermijden, voor zover deze acties van wezenlijke in-
vloed zijn op de vogelstand in het gebied.

Thans wordt een algemene onderrichting voor de loka-
le besturen voorbereid, waarbij de mogelijkheden tot
bescherming van de vogelstand in die gebieden, op
grond van de bestaande reglementeringen, zullen wor-
den onderstreept.

Bovendien heb ik reeds in het Mina-Plan 2000 mijn
bedoeling te kennen gegeven om het open-ruimtebe-
leid te stimuleren onder meer door het opmaken van
natuurontwikkelingsprogramma’s.

Bij het uitwerken van een algemene onderrichting aan
de lokale besturen zal hun bijzondere aandacht geves-
tigd worden op de mogelijkheid van natuurontwikke-
ling binnen de vogelrichtlijngebieden. Deze natuuront-
wikkeling kan tot stand komen in samenspraak met de
leefmilieugroeperingen, de plaatselijke besturen en
mijn diensten.

Vraag nr. 191
van 23 maart 1989
van de heer A. DE BEUL

Zwavel- en stikstofverontreiniging door serreverwar-
ming - Maatregelen

Het aandeel van de serreverwarming in de totale uit-
stoot van zwavel- en stikstofoxyden ingevolge gebou-
wenverwarming, is in sommige gemeenten van Vlaan-
deren aanzienlijk.

In 1987 stond de serreverwarming te Boechout in 96
procent van de totale S02 -uitstoot en 88 procent van
de totale NOx -uitstoot in die gemeente ingevolge ge-
bouwenverwarming

Te Kontich was dit respectievelijk 88 procent en 71
procent, te Sint-Katelijne-Waver 89 procent en 73 pro-
cent, te Lochristi 78 procent en 65 procent en te Me-
relbeke 80 procent en 60 procent.

De bevolking die in deze gemeenten in de buurt van
serrecomplexen woont, heeft daar uitgesproken last
van.

Wat zal de Minister, in het kader van zijn ,,strengere
brongerichte aanpak” (Mina-Plan 2000, p. 305) van de
luchtverontreiniging, ondernemen om de emissie van
zwaveldioxyden en stikstofoxyden ingevolge serrever-
warming te beperken.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid beves-
tigen dat de relatieve bijdrage van de serreverwarming
in de totale zwavel- en stikstofemissie door gebouwen-
verwarming in sommige gemeenten belangrijk is. Het
hoge procentueel aantal wordt uiteraard veroorzaakt
door een belangrijke concentratie van tuinbouwbedrij-
ven in deze gemeenten en een klein bevolkingsaantal,
waardoor de particuliere woningen weinig bijdragen
tot die emissies.

Als men de bijdrage van serreverwarming in de SOz-en
NO,-emissie afkomstig van de industrie, de gebouwen-
verwarming en het verkeer, in zijn globaliteit bekijkt,
dan bedraagt die bijdrage van de S02-emissie evenwel
slechts 2,9  procent en van de NO,-emissie 0,45 procent.

In het globale concept van een brongerichte aanpak is
het dan ook evident dat bij prioriteit andere bronnen
van luchtverontreiniging meer aandacht verdienen.

Voor een strengere brongerichte aanpak voorzie ik -
naast een strengere wetgeving - een versterking van
de milieu-inspectiediensten.

Vraag nr. 192
van 23 maart 1989
van de heer A. DE BEUL

Afvalstoffenbeleid - Beperking afvalstoffen

Het afvalstoffendecreet van 2 juli 1988 voorziet uit-
drukkelijk dat het ontstaan van afvalstoffen zoveel mo-
gelijk moet voorkomen worden. Sedert de oprichting
van de Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij
(OVAM) werden reeds nuttige initiatieven genomen
voor de verantwoorde verwijdering van afvalstoffen,
en voor de recyclage ervan.

Van enig voorkomingsbeleid lijkt mij tot hiertoe weinig
in huis te zijn gekomen. Nochtans stellen allerlei ver-
pakkingsmaterialen (bij voorbeeld plastiekflessen) de
gemeentebesturen voor steeds grotere moeilijkheden
bij de verwijdering.

Kan de geachte Minister mij meedelen welke initiatie-
ven er sedert de goedkeuring van het afvaldecreet
(1981) door de Vlaamse Executieve reeds werden ge-
nomen teneinde het ontstaan van afvalstoffen en vooral
van ,,moeilijke” afvalstoffen te beperken of te verhin-
deren ?
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Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid het
volgende meedelen.

Een preventief of voorkomingsbeleid omvat een uitge-
breid geheel van maatregelen, dat niet te herleiden is
tot het verhinderen dat afvalstoffen ontstaan.

Voorkomen omvat zowel het bevorderen van recyclage
naar hoogwaardige toepassingen, het verhinderen dat
milieugevaarlijke afvalstoffen ontstaan, als het reduce-
ren van de hoeveelheid afval.

Het is een utopie te stellen dat onze maatschappij ooit
afvalvrij zal zijn.

Zowel in het afvalstoffenplan als in het MINA-plan
wordt de nadruk gelegd op het voorkomingsbeleid.

Enkele voorbeelden :

- In het afvalstoffenplan wordt een principeel stort-
verbod opgelegd voor een bepaald procent te berei-
ken tegen een bepaalde datum namelijk van vliegas
van elektriciteitscentrales, fosfogips, marmerslijp-
sel, pyrietas en dunzuur  afkomstig van de titaandio-
xydeproduktie.

Reeds meer dan 50 procent van de vliegas wordt
hergebruikt in de cementproduktie als onderfunde-
ring in beton . . .

De 60.000 ton dunzuur  zal vanaf 1989 niet meer
geloosd worden. De betrokken bedrijven wijzigen
in dit kader hun produktieproces volledig. Zo zal
door de NV Kronos wel 40.000 ton carbonaatslib
geproduceerd worden dat deels moet gestort wor-
den. Een gedeelte echter zal als floculeermiddel
kunnen gebruikt worden in de waterzuivering.

- In verband met de drankverpakkingen worden ini-
tiatieven genomen om te komen tot gefaseerde toe-
name van het recyclagepercentage.

Hiertoe werd een werkgroep opgericht met de
drankverpakkingssector en de conditionerings- en
distributiesector.

Concreet zullen binnenkort als eerste stap in een
tiental containerparken kunststofflessen ingeza-
meld worden en tot hoogwaardige produkten (on-
der andere rioleringsbuizen, paletten, . . .) herwerkt
worden. Voor een aantal produkten moet de aan-
pak binnen een nationaal of internationaal kader
gebeuren.

In dit verband werden samen met, en in overleg
met de nationale Minister van Leefmilieu acties
ondernomen in verband met de geleidelijke vermin-
dering van de produktie en het gebruik van CFK’s
in spuitbussen en in koelinstallaties en in verband
met het gebruik van PCB’s  en PCT’s in nieuwe
installaties.

Wellicht het belangrijkste beleidsinstrument ter bevor-
dering van recyclage en ter voorkoming van het ont-
staan van afval, is het instellen van milieuheffingen
zoals gerealiseerd met het decreet van 22 oktober 1986
en het BVE van 29 juli 1987.

Vraag nr. 193
van 23 maart 1989
van de heer J. GEYSELS

Afvalstoffenbeleid - Recyclage en bestemming slib van
waterzuiveringsstations

Kan de geachte Minister mij enige toelichting verschaf-
fen omtrent :

de totale hoeveelheid slib die in Vlaanderen wordt
geproduceerd als residu van de waterzuivering ;

de totale hoeveelheid van het slib dat wordt afge-
voerd naar een stort ? Naar welke stortplaatsen ?
Welke criteria (normen) worden gehanteerd om slib
af te voeren ? Zijn hiervoor de nodige vergunningen
aanwezig ? Welke (privé-)instanties staan er in voor
het vervoer ;

de hoeveelheid slib die wordt aangewend voor de
landbouw ? Welke de gemiddelde samenstelling is
van dit slib ? Welke normen worden hierbij gehan-
teerd ? Welke de aanwending van dit slib is in de
landbouw ?

Antwoord

De meldinggegevens van 1988 duiden aan dat anno
1987 in Vlaanderen 119.893 ton zuiveringsslib ge-
produceerd werd afkomstig van rioolwaterzuive-
ringsinstallaties.

Op de Klasse 1- en Klasse 11-deponieën wordt res-
pectievelijk 1.817 ton (2 procent) en 29.719 ton (25
procent) gestort. Indien het slib sterk verhoogde
concentraties aan verontreinigingen bevat, dient het
zuiveringsslib naar een Klasse 1-stortplaats verwij-
derd te worden.

Er wordt 61.869 ton (52 procent) zuiveringsslib in
de landbouw afgezet voornamelijk op akkerland.
Wegens het hoge watergehalte is het aandeel op
droge stof-basis nauwelijks 20 procent. De kwaliteit
varieert zeer sterk van station tot station maar vol-
doet aan de vigerende EG-reglementering ter zake.

Vraag nr. 194
van 23 maart 1989
van de heer H. VAN DIENDEREN

Landschapshinderend ,,parkeren  ” - Maatregelen

Het landschapshinderend ,,parkeren” van reclamevoer-
tuigen en aanhangwagens langs de openbare weg is een
toenemend fenomeen.

Kan de geachte Minister mij antwoorden op de volgen-
de

1.

vragen.

Zijn er ter zake vanuit uw administratie maatregelen
genomen om hieraan paal en perk te stellen ?

Is er ter zake reeds overleg gepleegd met de natio-
nale Minister van Verkeer, die met dezelfde uitwas
te kampen heeft maar betrokkene is vanuit een an-
dere optiek ?

Heeft dit eventueel overleg geresulteerd in initiatie-
ven ? Wetgevend of andere ?
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NB. Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer L.
Waltniel, Gemeenschapsminister van Ruimtelijke Or-
dening en Huisvesting.

Vraag nr. 196
van 28 maart 1989
van mevrouw T. MERCKX-VAN GOEY

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mee-
delen dat het voorwerp van zijn vragen een aangelegen-
heid betreft die niet tot mijn bevoegdheid behoort.

Natuurbescherming en natuurbehoud - Maatregelen te-
gen vergrassing van heidebestand en stand van zaken
met betrekking tot waterwinning

Ingevolge de verzuring wordt onder meer het heidebe-
stand aangetast. Zo zou een belangrijk gedeelte van
de heide vergrassen.

Vraag nr. 195
van 28 maart 1989
van mevrouw T. MERCKX-VAN GOEY

Kan de geachte Minister mij mededelen :

de toestand is van de Vlaamse heidegebie-

Benzinestations voor loodvrije benzine - Exploitatie-
vergunningen

1. welke
den ;

2. welk is de omvang van de schade ;

Een hinderpaal voor een ruimer gebruik van loodvrije 3. welke maatregelen genomen worden, werden of
benzine was - is het nog te gering aantal stations met overwogen worden om verdere schade aan de heide
loodvrije benzine. te beperken en te voorkomen.

Pomphouders melden mij echter dat sommige onder
hen reeds geruime tijd een exploitatievergunningsaan-
vraag hebben ingediend voor nieuwe tanks met lood-
vrije benzine, maar dat hun vergunning abnormaal lang
uitblijft.

Gaarne vernam ik eveneens een antwoord op de vol-
gende vragen.

Blijkbaar is een belangrijke achterstand in de admini-
stratieve afhandeling van deze aanvragen dus recht-
streeks de oorzaak van het te gering aantal stations
met loodvrije benzine en dus ook van het te laag aantal
automobilisten die rijden met milieuvriendelijke brand-
stof.

Kan de geachte Minister mij mededelen of hij van deze
toestand op de hoogte is ; welke de achterstand is in
de afhandeling van deze dossiers door de onder zijn
bevoegdheid ressorterende diensten en welke maatre-
gelen hij neemt of genomen heeft om een vluggere
afhandeling te bespoedigen.

1.

2.

3.

4.

5.

Door welke maatschappijen in de heidegebieden
aan waterwinning wordt gedaan en sinds wanneer ?

Sinds wanneer en tot wanneer werd aan de maat-
schappijen daartoe machtiging verleend ?

Welke hoeveelheid water mag door elk van hen op
jaarbasis gewonnen worden en onder welke voor-
waarden ?

Welke voorwaarden werden uitdrukkelijk genomen
om de heide in fauna en flora te beveiligen tegen
een te laag waterniveau ?

Welk is de evolutie van de stand van de grondwater-
tafel in de heidegebieden ?

Antwoord Antwoord

In antwoord op haar vraag kan ik het geachte lid mee-
delen dat de indeling van benzineopslagplaatsen als
gevaarlijke, ongezonde of hinderlijke inrichting onaf-
hankelijk is van het loodgehalte van de opgeslagen
benzine. Overeenkomstig titel 1 van het Algemeen
Reglement voor de Arbeidsbescherming (rubriek 247
van indelingslijst A) wordt immers het ontvlammings-
punt als indelingscriterium gehanteerd. Dit betekent
dat loodvrije benzine zonder enige formaliteit in ver-
band met de exploitatievergunning kan opgeslagen
worden in bestaande vergunde benzinetanks. De op-
slag van loodvrije benzine impliceert derhalve niet
noodzakelijk een uitbreiding van de vergunde opslag-
capaciteit. Er zijn dan ook geen statistische gegevens
voorhanden noch met betrekking tot de vergunde noch
met betrekking tot de aangevraagde opslagplaatsen
voor loodvrije benzine. Bij het Bestuur voor Leefmi-
lieu van de Administratie voor Ruimtelijke Ordening
en Leefmilieu zijn met betrekking tot opslagplaatsen
voor al of niet loodvrije benzine op dit ogenblik volgen-
de exploitatievergunningsdossiers in behandeling :

Sinds het probleem van de zure deposities werd onder-
kend, zijn in België en de buurlanden diverse studies
ondernomen.

Volgens een recent antwoord van de Commissie van
de EG is het echter moeilijk om de verspreiding van
dit fenomeen, de tendenzen ervan en de werkelijke
effecten op het milieu te evalueren.

Bovendien wordt niet overal in de EG een significante
toename van de verzuring vastgesteld.

Deze Europese vaststellingen werden ook op kleinere
schaal in het Vlaamse Gewest gedaan, onder meer bij
het onderzoek van de verzuring in de bossen.

Wat de eventuele verzuring en vergrassing in de heide-
vegetaties betreft, beschik ik over geen becijferde ge-
gevens.

- 120 voor adviesverlening in eerste aanleg ;

- 43 voor adviesverlening in beroep.

In de staats- en erkende natuurreservaten van het ge-
west met heidevegetaties, kan men lokaal en tijdelijk
een toename van de vergrassing vaststellen, maar op
andere plaatsen (Kalmthoutse heide) neemt de heide
terug toe. Ook hier zijn de oorzaken van deze verslech-
tering niet eenduidig vast te stellen.
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In het raam van de werkzaamheden van het Instituut
voor Natuurbehoud en in bepaalde Kempische reserva-
ten wordt daaraan aandacht besteed.

Verdroging van vegetaties ingevolge waterwinningen,
zoals dit in Nederland wegens de grote waterwinningen
t.b.v. de land- en tuinbouw het geval is, werd in het
Vlaamse Gewest nog niet onderzocht.

In de provincies Antwerpen en Limburg komen geen
waterwinningen voor in staats- of erkende natuurreser-
vaten.

In de omgeving van het staatsnatuurreservaat ,,De
Kalmthoutse Heide” komen volgende drinkwaterwin-
ningen op Belgisch en Nederlands grondgebied voor :

- op Belgisch grondgebied : een winning  te Essen
(PIDPA, winning  van 7.300.000 m3 per jaar, toege-
staan van 1968 tot 2005) en te Kapellen (PIDPA
3.750.000 m3 per jaar, van 1978 - 2005) ;

- op Nederlands grondgebied te Huybergen en te
Ossendrecht (geen produktiegegevens bekend).

Volgens een gecombineerd hydrologisch en ecologisch
onderzoek dat vóór enkele jaren werd uitgevoerd, kon-
den slechts op enkele plaatsen in het noorden en in
het zuiden van het staatsnatuurreservaat enige verdro-
gingsverschijnselen worden vastgesteld.

De beheerder van dit reservaat heeft echter in de loop
der jaren een aantal maatregelen getroffen om, via
waterconservering in de bodem door peilbeheersing,
eventuele verdere verdroging tegen te gaan.

In het raam van het haalbaarheidsonderzoek van het
ontworpen grenspark ,,De Kalmthoutse Heide” wordt
langs Nederlandse zijde eveneens een gecombineerd
hydrologisch en ecologisch onderzoek gepland dat door
mijn diensten wordt gevolgd.

In de omgeving van het zg. ,,Groot Schietveld”, een
militair oefenterrein te Brasschaat met veel vochtige
heidevegetaties, bestaan ook twee waterwinningen die
echter geen aanwijsbare negatieve invloed op dit ge-
bied uitoefenen, namelijk :

- een waterwinning te Brasschaat (PIDPA, 5.500.000
rn3 per jaar, van 1980 tot 2005) ;

- een waterwinning te Loenhout (PIDPA, 3.500.000
m3 per jaar, van 1977 tot 2005).

In de provincie Limburg liggen volgende waterwinnin-
gen in de omgeving van de hierna vermelde staatsna-
tuurreservaten :

- staatsnatuurreservaten Mechelse Heide en Neerha-
rerheide :

. winning te Eisden en Maasmechelen (VMW,
11.000.000 m3 per jaar, toegestaan van 1984 tot
2005) ;

. winning  te Neerharen (VMW, 1.095.000 m3 per
jaar, toegestaan van 1976 tot 2005) ;

- staatsnatuurreservaat Heiderbos te As (VMW,
3.500.000 m” per jaar, van 1982 tot 2005).

In alle winningsvergunningen voor .drinkwatermaat-
schappijen wordt uitdrukkelijk de aanleg van een peil-

puttennet opgelegd. Al naar gelang het geval zijn in
deze putten waterstandsmetingen verplicht om de
week, om de 14 dagen of om de maand.

Deze gegevens worden verzameld en worden eens per
jaar aan de dienst Water- en Bodembeleid van de
AROL overgemaakt.

In de eerste jaren van ingebruikname bemerkt men
een afvlakkende daling van de watertafel.

Gezien alle winningen reeds minstens vijf jaar in ge-
bruik zijn mag men aannemen dat er momenteel een
evenwichtstoestand bereikt is.

Rond die evenwichtstoestand zijn nog wel kleinere
schommelingen mogelijk. Die zijn dan het gevolg van
het in- of uitschakelen van pompen (piekdebielen, on-
derhoud, . . .).

Vraag nr. 197
van 28 maart 1989
van de heer A. LARIDON

Afvalstoffenbeleid - Toekenning exploitatievergunning
aan de PVBA ,,De Stier” te Veurne

Door de Bestendige Deputatie van West-Vlaanderen
werd de vergunning aangevraagd door het bedrijf De
Stier voor het drogen van onder meer pulp en een
aantal bijprodukten van mouterijen, brouwerijen en
branderijen, geweigerd.

De weigering van de Bestendige Deputatie West-
Vlaanderen was het gevolg van een massaal protest
van de buurtbewoners tegen de stank-, stof- en geluids-
hinder die door ,,De Stier” werd veroorzaakt.

Mag ik dan ook vernemen om welke reden de Gemeen-
schapsminister de beslissing van de Bestendige Depu-
tatie naast zich heeft neergelegd en toch de vergunning
aan ,,De Stier” heeft toegekend met ingang van 3 fe-
bruari 1990 ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mede-
delen dat mijn voorganger bij besluit van 29 april 1988
uitspraak heeft gedaan over het beroep, ingesteld door
de exploitant, tegen het besluit van de Bestendige De-
putatie van West-Vlaanderen van 14 augustus 1986 in-
zake de exploitatie van bedoeld bedrijf inclusief de
afvalverwerking.

Met het vermelde besluit van 29 april 1988 werd :
- vergunning verleend voor een termijn die verstrijkt

op 3 februari 1991 om de vergunde inrichting uit
te breiden met :

a. twee heftrucks met verbrandingsmotoren, een
gasolieopslagplaats van 18.000 1 in twee houders
(10.000 1 + 8.000 1), een opslagplaats voor te
drogen plantaardige produkten (andere dan af-
valstoffen) evenals een openluchtinstallatie voor
het verwerken van aardappelen ;

b. slechts één drooginstallatie voor produkten (an-
dere dan afvalstoffen) van plantaardige oor-
sprong die evenwel uitsluitend met stookolie
dient gestookt ;



Vlaamse Raad - Vragen en Antwoorden - Nr. 10 - 8 mei 1989 367

- vergunning geweigerd aldaar :

a. aan de vergunde inrichting een opslagplaats voor
250 ton steenkolen en verbrandingsassen toe te
voegen ;

b. de vergunde met stookolie gestookte droogin-
stallatie om te vormen tot een met steenkool
gestookte drooginstallatie.

Voormeld besluit werd gemotiveerd met de overwegin-
gen dat de inrichting gelegen is in een gebied voor
milieubelastende industrieën volgens het gewestplan
,,Veurne-Westkust”, en dat de steenkoolinstallaties
een overdreven hinder tot gevolg zouden hebben zodat
het aangewezen was de steenkolenopslagplaats evenals
de omvorming van de met stookolie gestookte droog-
installatie tot een met steenkool gestookte drooginstal-
latie te weigeren.

In functie van hoger genoemde beslissing van 29 april
1988, heb ik tenslotte op 13 maart 1989 uitspraak ge-
daan over het beroep ingesteld door de PVBA ,,De
Stier” tegen de beslissing van de Bestendige Deputatie
van West-Vlaanderen van 28 augustus 1986 waarbij in
het kader van het afvalstoffendecreet van 2 juli 1981,
vergunning werd verleend tot het uitbaten van een
drooginstallatie van pulp en vergunning werd gewei-
gerd tot uitbating van een drooginstallatie werkend op
steenkool.

Het Besluit van 13 maart 1989 houdt in dat naast pulp
ook andere plantaardige produkten (afvalstoffen) mo-
gen gedroogd worden. Evenwel dient de uitbater de
nodige maatregelen te treffen om reukhinder in de
omgeving te voorkomen.

De motivatie van deze beslissing is dezelfde als van de
beslissing van 29 april 1988.

De termijn is eveneens beperkt tot 3 februari 1981.

Vraag nr. 198
van 30 maart 1989
van de heer M. DESUTTER

Bescherming van het leefmilieu - Maatregelen tegen
verzuring atmosfeer en alternatieven voor kolencentrales

Ingevolge verbouwingswerken zal de eenheid van de
elektriciteitsproduktie van Rodenhuize in dienst ko-
men in 1989.

Al zal dit bijdragen tot de polyvalentie van het produk-
tiepark, toch zouden volgens milieudeskundigen kolen-
centrales bijdragen tot de verzuring van de atmosfeer.
Ook het broeikaseffect wordt niet bestreden door het
in-gebruik nemen van kolencentrales, zelfs al voldoen
zijn aan de milieu-eisen van de Belgische of Europese
overheid.

Meent de geachte Minister niet dat met het oog op
een meer zuiver leefmilieu naar andere produktiemid-
delen moet gezocht worden voor onze elektriciteit ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag, heb ik de eer het geachte
lid mee te delen dat het streven naar milieuvriendelijke

produktieprocessen inderdaad een constante en priori-
taire betrachting dient te zijn. Dit geldt ook zeer in
het bijzonder voor de elektriciteitsproduktie. Ondanks
de reeds gedane inspanningen blijft de door de sector
elektriciteitsproduktie veroorzaakte luchtverontreini-
ging immers nog steeds vrij groot, met emissies in 1987
van :

- 84.916 ton zwaveldioxyde ;
- 37.797 ton stikstofoxyden.

Conform de EG-richtlijn 85/203/EEG van 7 maart 1985
inzake luchtkwaliteitsnormen voor stikstofdioxyde en
de EG-richtlijn 80/779/EEG van 15 juli 1980 betreffen-
de grenswaarden en richtwaarden van de luchtkwaliteit
voor zwaveldioxyde en zwevende deeltjes wordt het
bereiken van een luchtkwaliteit beoogd die voldoet
aan de in voormelde richtlijnen gestelde richtwaarden.
Daarenboven legt de EG-richtlijn 88/609/EEG van 24
november 1988 inzake de beperking van de emissies
van bepaalde verontreinigende stoffen in de lucht door
grote stookinstallaties niet alleen bepaalde emissienor-
men voor stookinstallaties met een nominaal thermisch ’
vermogen van 50 MW of meer vast, maar schrijft deze
ook een gefaseerde vermindering van de S02 - en NOx
-emissies voor.

Deze richtlijn is van toepassing ongeacht het toegepas-
te brandstoftype (vaste, vloeibare of gasvormige brand-
stof).

Met het oog op het bereiken van de gestelde luchtkwa-
liteitsdoelstellingen en inzonderheid ter naleving van
de voormelde EG-richtlijnen, worden strenge emissie-
normen aan dergelijke grote stookinstallaties opgelegd,
ongeacht het brandstoftype.

Met betrekking tot de verwijzing naar de bijdrage van
de verbranding van fossiele brandstoffen in het broei-
kaseffect, weze het belang onderlijnd van het zoeken
naar meer milieuvriendelijke en hernieuwbare energie-
bronnen. Het wetenschappelijk onderzoek hieromtrent
dient ten zeerste aangemoedigd. Deze alternatieve
energiebronnen bevinden zich inderdaad nog in hun
ontwikkelingsstadium en de technologische haalbaar-
heid ervan moet vaak nog bewezen worden.

Tenslotte kan ik het geachte lid nog meedelen dat voor
thermische centrales en andere verbrandingsinstallaties
met een warmtevermogen van tenminste 300 MW, met
inbegrip van het ombouwen op een andere brandstof
van dergelijke thermische centrales ingevolge het Be-
sluit van de Vlaamse Executieve van 23 maart 1989
houdende organisatie van de milieu-effectbeoordeling
van bepaalde categorieën van hinderlijke inrichtingen,
een milieu-effectrapport dient opgesteld voordat hier-
voor een exploitatievergunning zal kunnen worden ver-
leend.

Vraag nr. 199
van 31 maart 1989
van mevrouw M. VOGELS

Stort ,, de Hooge Maey ” - Ontbreken van bankgarantie

Bij de toekenning van een vergunning voor een klasse
1-stort wordt van de aanvrager een bankgarantie ge-
vraagd die varieert met de oppervlakte van het stort.
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Zo was in het oorspronkelijk contract voor de Hooge
Maey te Antwerpen in een bankgarantie voorzien ten
belope van 780 miljoen frank.

Naar verluidt zou dit bedrag en het principe van deze
bankgarantie niet weerhouden zijn in het definitieve
contract.

Kan de geachte Minister mij antwoorden op de volgen-
de vraag ?

Waarom werd in het definitieve contract met betrek-
king tot het stort ,,de Hooge Maey” de gebruikelijke
bankgarantie niet weerhouden ?

Antwoord

In antwoord op haar vraag kan ik het geachte lid mee-
delen wat volgt.

Bij Deputatiebesluit van 4 juni 1983 werd aan de Stad
Antwerpen vergunning verleend voor de exploitatie
van de stortplaats ,,Hooge  Maey”. De uitbatingsvoor-
waarden legden een bankgarantie van 780 miljoen
frank op.

Ingevolge beroep van de Stad Antwerpen werden de
voorwaarden gewijzigd bij ministerieel besluit van 17
juli 1984.

Een van de wijzigingen hield de schrapping van deze
bankgarantie in. De beslissing hiertoe werd genomen
door de toenmalige Gemeenschapsminister.

Vraag nr. 200
van 3 april 1989
van mevrouw M. TYBERGHIEN-VANDENBUS-
SCHE

AROL - Personeelskader en bezetting van de buiten-
diensten

Gezien de vele verzuchtingen en klachten omtrent het
lange uitblijven van uitbatingsvergunning zouden wij
graag vernemen eventueel in tabelvorm per provincie :

1. het personeelskader - met uitsplitsing per niveau ;

2. de feitelijke bezettingsgraad - per provincie met
uitsplitsing per niveau ;

3. of er nog werfreserves voor aanwerving zijn bij
eventuele onderbezetting.

Antwoord

Ingevolge haar voormelde vraag mag ik het geachte
lid hierna de gevraagde gegevens verstrekken betref-
fende het personeelskader, de bezetting en de te ver-
wachten aanwervingen bij de buitendiensten van het
Bestuur Leefmilieu van de Administratie voor Ruimte-
lijke Ordening en Leefmilieu dat het verlenen van uit-
batingsvergunningen onder zijn bevoegdheid heeft.

Vooreerst mag ik opmerken dat in de personeelsforma-
tie van het Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap,
wat de Administratie voor Ruimtelijke Ordening en
Leefmilieu betreft, enkel voor de graden van niveau 1
nog een opsplitsing per bestuur aangehouden werd,

met onderscheid in hoofdbestuur en buitendiensten.
Voor de graden van de niveaus 2, 3 en 4 werd geop-
teerd voor een globaal formatiecijfer per graad ge-
meenschappelijk voor de vier besturen, eveneens met
onderscheid tussen hoofdbestuur en buitendiensten.

De personeelsbezetting in niveau 1 van het Bestuur
Leefmilieu - Buitendiensten ziet er als volgt uit :

Formatie Vast Tij. TWW Totaal Vacature

A n t w e r p e n  9 8 1 9 0

Vlaams
Brabant 6 3 1 4 2

Limburg 5 4 4 1

Oost-
V l a a n d e r e n  8 7 1 8 0

West-
Vlaanderen

364
6

31
0

28 3 3

De drie vacatures in de buitendiensten situeren zich in
de graden van ingenieur/landbouwkundig  ingenieur ’
(1))  industrieel ingenieur (1))  en ingenieur (1).

Deze wervingsgraden dienen bij voorkeur door mutatie
ingenomen te worden. Bij gebrek aan kandidaten bij
mutatie, zullen de vacatures door middel van recht-
streekse werving (wervingsplan en/of vervangingen van
natuurlijke afvloeiingen) opgevuld worden, inzover  de
verhouding kader/effectief in het bestuur - de admini-
stratie en het ministerie van de Vlaamse Gemeenschap
deze aanwervingen toelaat.

Zo is er immers een overtal aan industrieel ingenieurs
voor het geheel van het ministerie. De werving van
ingenieurs is ingeschreven in het wervingsplan 1989
doch de aanwerving in deze graad ondervindt vaak
moeilijkheden bij gebrek aan voldoende kandidaten.

Zoals reeds vermeld, kan voor de niveaus 2, 3 en 4
niet uitgemaakt worden in welke besturen zich de va-
catures of het overtal situeren.

Wel mag ik volledigheidshalve opmerken dat specifiek
voor het Bestuur Leefmilieu recent zes titularissen wer-
den aangesteld in de graad van adjunct-inspecteur 2e
klasse. Eerstdaags worden bijkomend vier kandidaten
gevraagd in het raam van het wervingsplan 1989 zodat
in elk provinciaal bestuur twee titularissen kunnen wor-
den geaffecteerd.

Vraag nr. 201
van 4 april 1989
van de heer L. VANHORENBEEK

Algemeen Waterzuiveringsprogramma 1982 - Zuivering
van landelijke beken

In 1982 is, in opdracht van de toenmalige Minister
voor Leefmilieu, het Algemeen Waterzuiveringspro-
gramma  van het Vlaamse Gewest opgesteld.

Als eerste objectief wordt gesteld dat het overleven
van vissen in al onze waterlopen het hele jaar door
weer mogelijk moet zijn. Men heeft de neiging om
voorrang te verlenen aan gebieden waar de investerin-
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gen het hoogste rendement opleveren bij waterzuive-
ring.

De verspreide afvalwaterlozingen in landelijke gebie-
den vormen echter een niet te verwaarlozen belasting
van het milieu. De kwaliteit van het Velpe-, Winge-,
Motte-, en Begijnebeekwater gaat echter zienderogen
achteruit.

De milieubewuste burger die meer informatie wenst te
bekomen over de al dan niet legale lozingen, botst
echter tegen een muur. Het enige wat hij te weten kan
komen is, of er een lozingsvergunning werd uitgereikt
aan de desbetreffende vervuiler. De voorwaarden voor
de lozing blijven echter strikt geheim.

Op aangetekende klachtenbrieven aan de Waterzuive-
ringsmaatschappij wordt geen antwoord gegeven.

Ook bij de sluiklozingen wordt onze burger in het
ongewisse gelaten, hij kan een klacht indienen bij de
desbetreffende instantie maar van de verdere afwikke-
ling van de zaak krijgt hij niets meer te horen.

Graag zouden wij van de geachte Gemeenschapsminis-
ter vernemen welke maatregelen er tot nu toe getroffen
zijn om de landelijke beken zoals de Velpebeek, de
Mottebeek, de Wingebeek en de Begijnebeek te zuive-
ren ?

Gaarne vernam ik van de geachte Gemeenschapsminis-
ter een antwoord op de volgende vragen.

1. Welke maatregelen worden er getroffen teneinde
de burger meer inzage te geven in de lozingsvergun-
ningen.

Antwoord 2. Welke maatregelen worden er getroffen teneinde

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mee-
delen dat op basis van de fysica-chemische waterkwa-
liteitsbepaling, die door de bevoegde waterzuiverings-
maatschappij sedert 1986 is gebeurd, kan besloten wor-
den dat de kwaliteit van de door het geachte lid geci-
teerde beken als kritisch moet worden beschouwd. De
door de Vlaamse Maatschappij voor Waterzuivering
berekende kwaliteitsindexen zijn de drie laatste jaren
ongewijzigd gebleven zodat niet van een verslechtering
van de waterkwaliteit kan worden gesproken. De rela-
tief hoge gehalten aan ammoniakale stikstof en totale
fosfaten wijzen inzonderheid op een huishoudelijke en
agrarische verontreiniging. Overeenkomstig het Be-
sluit van de Vlaamse Executieve van 21 oktober 1987
tot vaststelling van de kwaliteitsdoelstellingen voor alle
oppervlaktewateren van het openbaar hydrografisch
net en tot aanduiding van de oppervlaktewateren be-
stemd voor drinkwater, zwemwater, viswater en
schelpdierwater, werd het oppervlaktewater van de
Wingebeek de bestemming viswater toebedeeld.

sluiklozingen te voorkomen ?

Antwoord

De sanering van alle beken en deze van de Wingebeek
in het bijzonder houdt dan ook mijn aandacht gaande.

In antwoord op zijn vragen kan ik het geachte lid
bevestigen dat de procedure met betrekking tot de
vergunning voor het lozen van afvalwaters, zoals be-
paald door de wet van 26 maart 1971 op de bescher-
ming van de oppervlaktewateren tegen verontreini-
ging, inderdaad geen enkele openbaarheid voorziet..
Het decreet van 28 juni 1985 betreffende de milieuver-
gunning heeft evenwel onder meer de artikelen 5, 6,
7, 36, 41 6 2 en 42 van voornoemde wet van 26 maart
1971 voor toepassing in het Vlaamse Gewest op. Zodra
dit decreet uitvoering zal krijgen zal de lozingsvergun-
ning in de milieuvergunning zijn geïntegreerd en aldus
onder meer voorwerp moeten uitmaken van een open-
baar onderzoek. Tegen in eerste aanleg verleende ver-
gunningen zal ook door derden, inclusief leefmilieube-
wegingen, beroep kunnen worden aangetekend daar
waar dit recht nu, wat de lozingsvergunning betreft,
alleen aan de aanvrager is voorbehouden.

De Vlaamse Maatschappij voor Waterzuivering onder-
zoekt op dit ogenblik in het kader van het Algemeen
Waterzuiveringsprogramma (AWP), niveau 3, op wel-
ke wijze de sanering van bedoelde beken het meest
efficiënt kan geschieden. Het is aangewezen de resul-
taten van dit onderzoek af te wachten vooraleer zich
uit te spreken over de nieuw te bouwen installatie en
dus ook over de opportuniteit van het al of niet voor-
zien van kleinschalige zuiveringsinstallaties.

Het ontwerp-besluit dat uitvoering aan voormeld de-
creet beoogt te geven ligt sedert 4 juli 1986 voor advies
voor bij de Raad van State.

Vraag nr. 202
van 4 april 1989
van de heer L. VANHORENBEEK

Naast een nauwgezette controle van de afvalstromen,
is ter voorkoming van sluiklozingen een efficiënte con-
trole op deze sluiklozingen zelf onontbeerlijk. Gelet
op de aard en omvang van het probleem is het mijn
bedoeling in het kader van de uitvoering van voormeld
decreet betreffende de milieuvergunning naast de
Vlaamse inspectiediensten tevens gemeentelijke amb-
tenaren een bepaalde controlebevoegdheid toe te be-
delen.

Kwaliteit oppervlaktewater van de Hagelandse beken -
Maatregelen tegen sluiklozingen en inzagerecht in lo-
zingsvergunningen

Vraag nr. 214
van 17 april 1989
van de heer J. GEYSELS

Sedert geruime tijd wordt er door milieubewuste bur-
gers melding gemaakt van vervuiling van het opper-
vlaktewater van de Hagelandse beken.

Afvalstoffenbeleid - Vergunning afvalverwerkers

Deze vervuilingen worden veroorzaakt door het lozen
van afvalwater door de industrieën. Vooral tijdens de
weekends en feestdagen wordt er duchtig geloosd.

Meer en meer firma’s die actief zijn in de afvalsector
maken in hun advertenties, reclamefolders.. . melding
van het feit dat ze ,,afvalverwerkers”  zijn alhoewel de
meeste van deze firma’s slechts over een vergunning
beschikken van ,,afvalverwervers”.
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Kan de geachte Minister mij mededelen of genoemde
firma’s actief in de afvalsector, in hun reclame-adver-
tenties melding mogen maken van activiteiten, waar-
voor ze geen vergunning hebben ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mee-
delen wat volgt.

Als de door het geachte lid in zijn vraag vermelde
gegevens juist zijn, dan gaat het hier m.i. om bedrieg-
lijke reclame.

Dit is een nationale aangelegenheid die ressorteert on-
der de bevoegdheid van de Minister van Economische
Zaken.

P. DEWAEL
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN CULTUUR

Vraag nr. 89
van 23 maart 1989
van de heer M. DESUTTER

Rechtstreekse hulp aan de opiniedagbladpers - Weg-
werken discriminatie

Mij wordt meegedeeld dat een twintigtal redacteurs
een dagbladuitgeverij verlieten en vervangen werden
door nieuwe, jonge elementen, die echter allen werken
als zelfstandige : de eerste drie maanden aan 15.000
frank per maand, daarna 50.000 frank per maand, met
alle sociale en fiscale lasten voor hun eigen rekening.
Dit herleidt de sociale kosten van de krant tot de enige
wedde van de hoofdredacteur.

Dergelijke toestanden creëren een discriminatie met
andere persbedrijven die hun redacteurs laten werken
in loonverband.

Bent u bereid, in het kader van de steun aan de pers,
een onderscheid te maken tussen de bedrijven die hun
redacteurs in loonverband tewerkstellen en die welke
uitsluitend met jonge zelfstandigen werken ? Het
AVBB stelt zelfs voor deze bedrijven uit te sluiten van
perssteun.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag, kan ik het geachte lid mee-
delen wat volgt.

Momenteel wordt gewerkt aan een nieuwe decretale
regeling inzake de rechtstreekse hulp aan de opiniedag-
bladpers.

Hierover zal een standpunt dienen te worden ingeno-
men door de Vlaamse Executieve. In afwachting hier-
van wordt het bestaande mechanisme van overheids-
steun toegepast en werd in de ontwerp-begroting 1989
van de Vlaamse Gemeenschap het bedrag, bestemd
voor de Nederlandstalige dagbladen, overgenomen uit
de begroting van de Diensten van de Eerste Minister
voor het begrotingsjaar 1988.

Wat inzonderheid de vraag van het geachte lid betreft
of een onderscheid moet worden gemaakt tussen de

bedrijven die redacteurs in loonverband tewerkstellen
en deze die met zelfstandigen werken, ben ik van oor-
deel dat deze kwestie aan bod moet komen bij de
bepaling van het standpunt van de Executieve, waar-
van hierboven melding.

Vraag nr. 90
van 23 maart 1989
van de heer G. CARDOEN

Cultureel patrimonium - Gemeentelijk wapen en/of
vlag voor de gemeente Opwijk

Tot mijn grote verbazing verneem ik dat na de fusie-
operatie van 1976, actueel nog een aantal gemeenten
wachten op de definitieve toekenning van het gemeen-
telijk wapenschild en/of vlag. Dit zou onder meer het
geval zijn van de gemeente Opwijk. De Commissie
,,Heraldiek”  schijnt in de meeste gevallen nogal kies-
keurig te zijn.

Graag vernam ik van de geachte Minister hoeveel ge-
meenten en steden tot op heden nog wachten op de
officiële erkenning van hun wapenschild.

Kan mij ook medegedeeld worden welke de precieze
reden of oorzaken zijn van deze jarenlange procedure ?

Kan hier niet ingegrepen worden ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mede-
delen dat de Vlaamse Heraldische Raad reeds op 26
oktober 1982 een gunstig advies uitbracht over het
wapen van de gemeente Opwijk.

Het advies over de vlag was ongunstig omdat de ge-
meente Essen reeds de vlag heeft gekozen die voorge-
steld werd door Opwijk. Om te voorkomen dat twee
gemeenten dezelfde vlag zouden kiezen suggereerde
de Vlaamse Heraldische Raad van de gemeente Op-
wijk als vlag te kiezen : ,,Twee even lange banen van
blauw en van geel, met op het blauw een omgekeerd
zwaard. ”

Indien de gemeente Opwijk een. heraldisch verant-
woord ontwerp voorlegt zal dit onverwijld worden be-
krachtigd.

Tot nog toe hebben een aantal gemeenten nagelaten
een (aanvaardbaar) voorstel te bekrachtiging voor te
leggen, dit is zeker niet te wijten aan de werkzaamhe-
den van de Vlaamse Heraldische Raad die tot nog toe
de dossiers niet alleen met de nodige deskundigheid
maar tevens met de vereiste spoed heeft behandeld.

Vraag nr. 91
van 23 maart 1989
van de heer H. VAN DIENDEREN

Colloquium geluids- en beeldmedia - Culturele samen-
werking tussen Oost en West

Dankzij de Raad van Europa ontmoetten vertegen-
woordigers van Oost- en West-Europa elkaar op een
colloquium over de geluids- en beeldmedia als commu-
nicatiedragers tussen Oost- en West-Europa.
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Dit colloquium heeft aangetoond hoe groot de veran-
deringen in sommige Oosteuropese landen zijn en hoe
belangrijk het is op het gebied van film en televisie op
actieve wijze politieke en professionele contacten te
leggen.

De vergadering verzoekt het Comité van Ministers alle
mogelijkheden te onderzoeken om die samenwerking
tussen Oost en West te bestendigen en de gevoerde
actie in het kader van de culturele overeenkomst uit
te breiden.

Hoe meent de geachte Minister op dit verzoek in te
spelen ?

Antwoord

Het geachte lid verwijst naar het colloquium dat in het
kader van het Europees Jaar van de Film en Televisie
van 26-28 oktober 1988 te Orvieto plaatsvond en naar
de aanbeveling nr. 1098 (1989) 1 betreffende de Oost-
West samenwerking op audiovisueel gebied van de Par-
lementaire Vergadering van de Raad van Europa.

In die aanbeveling wordt ervan uitgegaan dat de Raad
van Europa de instelling is die zich het best leent tot
de ontwikkeling van de samenwerking tussen Oost en
West en wordt het Comité van Ministers verzocht om
daarvoor geëigende samenwerkingsvormen te zoeken.

Graag zal ik mij aansluiten bij de initiatieven die in
dat verband zullen worden genomen.

Vraag nr. 93
van 23 maart 1989
van de heer H. VAN DIENDEREN

Radio en televisie - Conventie van de Raad van Europa
inzake grensoverschrijdende televisie

De uitwerking van een Conventie is een dringende
noodzaak wegens de snelle vorderingen van de tech-
niek, de culturele dimensie van de televisie en vooral
de rol die zij speelt bij de informatie van de burgers.

Het ontwerp van conventie werd in januari 1988 aan
het Comité van Ministers overgezonden. De Commis-
sie van de Europese Gemeenschappen diende in 1986
een voorstel van richtlijn ter zake in. Gelukkig besliste
de Europese Raad dat de inspanningen die door de
Gemeenschap werden gedaan verenigbaar dienen te
zijn met de Conventie van de Raad van Europa tenein-
de een nutteloze prestigestrijd te vermijden die slechts
de uitwerking van de Conventie zou afremmen. Er
dient immers een middel gevonden te worden om de
Europese Gemeenschap in staat te stellen toe te treden
tot de Conventie daar radiouitzendingen over de gren-
zen heen economische aspecten vertonen, maar de te-
levisie bovendien een nog belangrijkere culturele di-
mensie heeft die in het voordeel van de Raad van
Europa speelt. Daarenboven is de Raad van Europa
verplicht de bepalingen van het Europese Verdrag voor
de Rechten van de Mens ten uitvoer te leggen. Artikel
10 van het Verdrag voorziet in de vrijheid van menings-
uiting en in de vrijheid om inlichtingen te ontvangen
en door te geven. Tenslotte is de Conventie van de
Raad van Europa van toepassing op zijn 22 (weldra
23) Lid-Staten en op de Staten die partijen zijn bij de
Europese Culturele Conventie.

De Parlementaire Vergadering van de Raad van Euro-
pa vraagt met aandrang aan het Comité van Ministers
de werkzaamheden in verband met de Conventie on-
middellijk af te ronden en ze dadelijk daarna ter onder-
tekening voor te leggen alsook de bekrachtiging ervan
te bespoedigen.

Wil de geachte Minister inspelen op die vraag ? Zo ja,
hoe ?

Antwoord

In antwoord op zijn
volgende mededelen.

vraag kan ik het geachte lid het

De Conventie inzake grensoverschrijdende televisie
werd door het Comité van Ministers te Straatsburg
goedgekeurd op 15 maart laatstleden. Vier leden
onthielden zich namelijk België, Denemarken,
Frankrijk en Turkije.

De reden voor de Belgische onthouding moet ge-
zocht worden in de ontoereikende culturele dimen-
sie van de Conventie. De bepalingen met betrek-
king tot de culturele doeleinden zoals ze zijn weer-
gegeven in artikel 10, inzonderheid de paragrafen
1 tot en met 3 werden onvoldoende geacht.

Reeds op 21 september 1988 heeft de Vlaamse Exe-
cutieve haar standpunten t.a.v. het ontwerp van
Conventie bepaald. De belangrijkste opmerkingen
tegenover artikel 10, dat naderhand niet meer ingrij-
pend werd gewijzigd waren :

de voorgestelde quotaregeling waarbij de om-
roeporganisaties verplicht worden Europese pro-
dukties in hun programmering op te nemen is te
voorwaardelijk geformuleerd ;

het ontbreken van concrete maatregelen met be-
trekking tot de ontwikkeling van de Europese
beeldindustrie, inzonderheid voor landen met
een kleine produktiecapaciteit of een beperkt
taalgebied.

Volledigheidshalve weze nog aangestipt dat de Con-
ventie beperkt is tot de grensoverschrijdende televi-
sie. Over de radio wordt een aanvullend protocol
voorbereid.

Wellicht zal op 5 mei eerstkomende worden ge-
stemd over de openstelling ter ondertekening van
de Conventie. Daar de Vlaamse Gemeenschap, om
hogervermelde redenen, niet volledig kan instem-
men met de tekst van de Conventie en de Franse
Gemeenschap eveneens sterke bezwaren heeft kan
worden verwacht dat België zich bij die stemming
zal onthouden.

Vraag nr. 94
van 28 maart 1989
van de heer G. CARDOEN

Radio en televisie - Reglementering handelspubliciteit

1. De wet van 6 februari 1987 betreffende de radiodis-
tributie- en teledistributienetten en betreffende de
handelspubliciteit op radio en televisie bepaalt dat
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onderdelen van televisieprogramma’s in het bijzon-
der bestemd voor kinderen beneden twaalf jaar niet
onmiddellijk mogen voorafgegaan of gevolgd wor-
den door handelspubliciteit. RTL en VTM storen
zich niet aan deze bepaling. Welke maatregelen
heeft de Minister genomen of overweegt hij te ne-
men om de wet te doen toepassen ?

Dezelfde wet bepaalt dat de handelspubliciteit een
televisieprogrammaonderdeel niet mag onderbre-
ken. RTL en VTM storen zich niet aan deze bepa-
ling : welke maatregelen heeft de Minister genomen
of overweegt hij te nemen om de wet te doen toe-
passen ?

Volgens dezelfde wet moet de handelspubliciteit,
gegroepeerd in niet opeenvolgende tijdsblokken van
beperkte duur, worden voorafgegaan door een ken-
wijsje of door een passende aankondiging. Deze
bepaling blijkt opgevolgd te worden. De wet voor-
ziet echter ook dat de handelspubliciteit daarenbo-
ven als dusdanig herkenbaar moet zijn. Vastgesteld
dient te worden dat de handelspubliciteit op de TV
op geen enkele manier als dusdanig herkenbaar is :
nergens wordt bij voorbeeld permanent de vermel-
ding ,,handelspubliciteit” of ,,reclame” of ,,publici-
teit” aangetroffen.

Welke houding denkt u hiertegen aan te nemen ?

Antwoord

Ik kan het geachte lid mededelen dat ik een onderzoek
heb laten uitvoeren naar de wijze waarop VTM han-
delspubliciteit brengt. Daarenboven heb ik aan VTM
zelf nadere uitleg gevraagd.

De resultaten van dit onderzoek worden momenteel
getoetst aan de vigerende wetgeving inzake handelspu-
bliciteit op radio en televisie.

Vraag nr. 95
van 30 maart 1989
van de heer D. VAN MECHELEN

Permanente opvoeding en culturele animatie - Be-
voegdheid, subsidies en samenwerking inzake vormings-
pakketten

Graag had ik van de geachte Minister een overzicht
gekregen van de volgende punten.

1.

2.

3.

4.

5.

Welke vormingspakketten in de ruime betekenis
van het woord vallen onder uw bevoegdheid ?

Welke instellingen (openbare en privé) worden
hierbij rechtstreeks en onrechtstreeks gesubsi-
dieerd ?

Hoeveel subsidies ontvangt elke instelling en wat is
het aandeel van de nationale overheid en EG-steun
bij deze subsidiëring bij elk van deze instellingen ?

Welke zijn de vormingspakketten van elke gesubsi-
dieerde instelling (openbare en privé-instellingen) ?

Welke zijn de samenwerkingen tussen openbare en
privé-instellingen ?

NB. Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer
R. De Wulf, Gemeenschapsminister van Tewerkstel-
ling.

Antwoord

Ik kan het geachte lid meedelen dat de Gemeenschaps-
minister van Cultuur bevoegd is voor de culturele aan-
gelegenheden, opgesomd in artikel 4 van de bijzondere
wet van 8 augustus 1980 tot hervorming der instellin-
gen, gewijzigd door de wet van 8 augustus 1988.

- De bevoegdheid voor de materies welke behandeld
worden door de Dienst Volksontwikkelingswerk
ressorteert onder de bepaling van punt 8” van het
voormelde artikel : ,,De permanente opvoeding en
de culturele animatie”.

Op basis van deze bepaling worden de vormingsac-
tiviteiten, aangeboden door allerlei organisaties
binnen de Dienst Volksontwikkelingswerk onder-
verdeeld in verschillende werksoorten.

Voor deze werksoorten werden er vijf decreten uit-
gewerkt :

- het decreet van 4 juli 1975 houdende de rijkssub-
sidieregeling van het Nederlandstalige sociaal-
cultureel vormingswerk voor volwassenen in ver-
enigingen. (BS 2 oktober 1975).

- Het decreet van 3 maart 1978 houdende de rijks-
subsidieregeling voor het Nederlandstalige so-
ciaal-cultureel vormingswerk met volwassenen in
instellingen. (BS 2 juni 1978).

- Het decreet van 20 februari 1980 houdende de
rijkssubsidieregeling voor .de Nederlandstalige
organisaties van amateuristische kunstbeoefe-
ning. (BS 8 mei 1980).

- Het decreet van 27 juni 1985 houdende de sub-
sidieregeling van het Nederlandstalig sociaal-cul-
tureel vormingswerk met volwassenen in politie-
ke vormingsinstellingen. (BS 3 september 1985).

- Het decreet van 27 juni 1985 houdende de sub-
sidieregeling van projecten en organisaties inza-
ke het Nederlandstalig ontwikkelingswerk voor
volwassenen in specifieke subsidieregeling voor
bijzondere doelgroepen en problemen in het ka-
der van het Nederlandstalig sociaal-cultureel
vormings- en ontwikkelingswerk. (BS 17 septem-
ber 1985).

Deze vijf decreten werden gewijzigd bij decreet van
8 april 1987 houdende aanpassing van de regeling
voor de toekenning van subsidievoorschotten voor
de jeugd- en volwassenenvorming (BS 10 juni-1987).

Een overzicht van de subsidies die op basis van de
vijf voornoemde decreten werden uitbetaald in het
werkingsjaar 1987 worden aan het geachte lid onder
afzonderlijke omslag gezonden gezien de uitge-
breidheid van de gegevens.

Het overzicht van de toegekende subsidies voor het
jaar 1988 zal pas in het najaar beschikbaar zijn.

- Wat het Jeugdwerk betreft worden volgende vor-
mingspakketten gesubsidieerd :
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- de pakketten van de initiatieven ,,Vorming van
Werkende en Werkloze Jongeren”.

In 1988 ging het om 18 initiatiefnemers, 21.635
cursusuren of 185.928 deelnemersuren, waaraan
52.000.000 frank werd uitgekeerd ;

- de kadervormingsinitiatieven van het landelijk
georganiseerd jeugdwerk : 1290 gesubsidieerde
initiatieven, waarvoor 47 miljoen van het totale
subsidiepakket voor het landelijk jeugdwerk
werd voorzien.

- In het kader van het Nederlandstalig openbaar bi-
bliotheekwerk worden er geen instellingen gesubsi-
dieerd die vormingspakketten aanbieden.

In de sector worden wel een 7-tal leergangen van
120 u georganiseerd ter voorbereiding van het exa-
men tot het behalen van de akte van bekwaamheid
tot het houden van een openbare bibliotheek. Deze
leergang bestaat uit bibliotheektechnische vakken.

Vraag nr. 96
van 31 maart 1989
van mevrouw M. VOGELS

Jeugdwerk - Beleid inzake kansarme kinderen en jon-
geren, meer bepaald de migrantenkinderen

Na de ,,schok van 9 oktober 1988” is er heel wat gespro-
ken over mogelijke oplossingen in verband met de mi-
grantenproblematiek. Verschillende kabinetten zijn op
zoek gegaan naar initiatieven die de integratie moeten
bevorderen of ondersteunen, onder andere in de be-
leidsnota in verband met migranten van de Vlaamse
Executieve.

Binnen het Gemeenschapsministerie van Cultuur zit
een belangrijk pakket van organisaties die initiatieven
op verschillende terreinen ontwikkelen naar de jeugd
toe. Het jeugdwerk met kansarme of maatschappelijk
achtergestelde kinderen en jongeren vertrekt vanuit
een ontmoetingsfunctie en een vrije tijdsaanbod en
werkt verder naar vorming, informatie, actie en indivi-
duele hulpverlening. Door al deze activiteiten loopt
een rode draad van preventie en integratie. Het jeugd-
werk met maatschappelijk achtergestelde groepen en
met migranten meer specifiek is een belangrijke part-
ner in het uitwerken van een welzijnsbeleid en een
jeugdwelzijnsbeleid in het bijzonder.

Kan de geachte Minister mij antwoorden op de volgen-
de vragen.

1. Hoeveel personeel (aantallen, uren, subsidiëring)
wordt momenteel gesubsidieerd door de dienst
jeugdwerk binnen de sector jeugdhuizen en de sec-
tor initiatieven werkend met kansarme jeugd ?

2. Welk deel van dit personeel binnen deze sector
werkt specifiek met migrantenkinderen en -jonge-
ren ?

3. Wat is de bijdrage van uw Ministerie in de beleids-
nota in verband met migranten van de Vlaamse
Executieve ?

Antwoord

1. Sector jeugdhuizen.

In 1988 werden er in de gewone jeugdhuizen 36
voltijdse en 24 deeltijdse permanent verantwoorde-
lijken gesubsidieerd voor 75 procent van de wedde-
last. In de jeugdhuizen, werkend met kansarme jon-
geren, werden er 22 voltijdse en 21 deeltijdse perso-
neelsleden gesubsidieerd voor 95 procent van de
weddelast. Het totale bedrag van de weddesubsidie
bedroeg 53.555.140,-  frank.

Sector Initiatieven werken met kansarme jeugd.

In 1988 werden er zes voltijdse en negentien deel-
tijdse personeelsleden gesubsidieerd vo,or  90 pro-
cent van de weddelast ; dit maakt in totaal een
bedrag van 12.039.963,-  frank.

Sector Deeltijdse Vorming.

Subsidiëring, aan 100 procent, van veertien voltijdse
en zeven deeltijdse personeelsleden.

Schakelprojecten.

100 procent subsidiëring van drie voltijdse en een
halftijds personeelslid.

Sector Initiatieven werkend met kansarme jeugd.

Er werken drie voltijdse en twaalf deeltijdse be-
roepskrachten specifiek met migrantenjongeren.

Sector Jeugdhuizen.

De meeste kansarme jeugdhuizen werken geheel of
gedeeltelijk met migrantenjongeren. In totaal
werken er 30 voltjdse  en 22 deeltijdse personeelsle-
den met migranten. In de gewone jeugdhuizen zijn
er twee voltijdse verantwoordelijken die met mi-
granten werken.

Ook in andere sectoren komt migrantenwerking
voor :

- sector regionaal jeugdwerk.

Er zijn drie verenigingen gesubsidieerd die rond
racisme werken, waarvan er een halftijdse be-
roepskracht heeft die voor 75 procent wordt ge-
subsidieerd (voor 217.500,-  frank).

- sector jeugdateliers.

Er zijn drie jeugdateliers die met migrantenkin-
deren werken, maar in deze sector wordt geen
personeel be toelaagd.

- sector Initiatieven voor werkende jongeren.

Eén organisatie werkt uitsluitend met migran-
ten : drie voltijdse en zeven deeltijdse perso-
neelsleden worden gesubsidieerd aan 90 procent.

Andere organisaties hebben een werking, waarin
ook migranten zijn betrokken ; in totaal worden
24 voltijdse en 33 deeltijdse beroepskrachten ge-
subsidieerd (eveneens aan 90 procent).

Rekening houdend  met het Besluit van de Vlaamse
Executieve van 22 februari 1989 tot bepaling van
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de bevoegdheden van de leden van de Vlaamse
Executieve, behoort het migrantenbeleid als dusda-
nig tot de bevoegdheden van de heer J. Lenssens,
Gemeenschapsminister van Welzijn en Gezin.

Bij Beslissing van de Vlaamse Executieve dd. 18
mei 1988 werd een permanente werkgroep ,,Migran-
tenbeleid” opgericht. Vermelde structuur werd bij
Beslissing van de Vlaamse Executieve dd. 30 no-
vember 1988 samengesteld.

Hierbij werd de opdracht van deze werkgroep om-
schreven als ,,het voorstellen en uitwerken van
maatregelen, waarbij de specifieke bevoegdheidsas-
petten  inzake migrantenbeleid van alle Gemeen-
schapsministers worden gecoördineerd”.

In deze werkgroep zetelen vertegenwoordigers van
alle leden van de Vlaamse Executieve. Als uitgangs-
punt voor haar werkzaamheden heeft de werkgroep
zich gebaseerd op de ,,beleidsnota  inzake integratie
van migranten” opgesteld door de vorige interkabi-
nettenwerkgroep, en waarvan de Vlaamse Executie-
ve reeds op 12 oktober 1988 akte heeft genomen.
Daarbij werd tevens gevraagd het advies in te win-
nen van de Vlaamse Hoge Raad voor Migranten.
Dit advies werd op 1 december 1988 door de Hoge
Raad voor Migranten overgemaakt. De permanente
werkgroep vergaderde op 12 en 15 december 1988
en op 31 januari en 7 februari 1989.

Op deze vergaderingen was ook een vertegenwoor-
diger van de Vlaamse Hoge Raad voor Migranten
aanwezig.

Het advies van de Hoge Raad werd grotendeels
overgenomen. Tevens werd de beleidsnota uitge-
breid in functie van de, bijzondere wet van 8 augus-
tus 1988.

Alle leden van de Vlaamse Executieve waren quasi
permanent vertegenwoordigd. Over de nota ,,Mi-
grantenbeleid” werd binnen de werkgroep een con-
sensus bereikt. Ze vormde tevens het voorwerp van
een gedachtenwisseling in de Commissie Welzijn en
Gezondheid van de Vlaamse Raad.

Bij Beslissing van de Vlaamse Executieve dd. 22
maart jongstleden. werd de nota ,,Migrantenbeleid”
bij consensus goedgekeurd.

Vraag nr. 97
van 4 april 1989
van de heer J. LOONES

Integratie kunstwerken in overheidsgebouwen - Selec-
tiecriteria

De Vlaamse Gemeenschap in het algemeen en de Ge-
meenschapsminister voor Cultuur in het bijzonder leve-
ren gewaardeerde inspanningen om Vlaamse kunste-
naars namens de gehele bevolking hun blijk van erken-
telijkheid door de overheid te geven.

Eén van de mogelijkheden daartoe is de aankoop door
de overheid van kunstwerken die dan een bestendige
plaats krijgen in een overheidsgebouw. Een ander mid-
del is het uitschrijven van een offerte waarbij kunste-
naars om een prijs gevraagd worden ter vervaardiging
van een kunstwerk voor de overheid.

Jammer genoeg schijnen echter vele gekende en gere-
nommeerde Vlaamse kunstenaars nooit dergelijke kan-
sen of verzoek te krijgen.

Gaarne vernam ik van de geachte Gemeenschapsminis-
ter een antwoord op de volgende vragen.

Welke inspanningen legt de overheid aan de dag
om kunstwerken van Vlaamse kunstenaars te ver-
werven ? Over welke budgetten daartoe beschikt
zij ?

Welke criteria hanteert zij om deze of gene kunste-
naar een overheidsverzoek te richten ? Moeten zij
een bepaalde onderscheiding in de wacht hebben
gesleept ? Moeten zij een lijst van bijzondere ten-
toonstellingen kunnen voorleggen ? In hoeverre
spelen bekendheid en relatievorming hier een rol ?

Bestaat er een lijst van kunstenaars waaruit de over-
heid put ? Zo ja, hoe is die lijst samengesteld, hoe
vaak wordt ze aangepast ? Wat moeten kunstenaars
doen opdat zij op zo’n lijst zouden komen ?

Antwoord

Het is inderdaad gebruikelijk dat de Vlaamse Gemeen-
schap binnen haar beleid ter ondersteuning van de
levende beeldende kunstenaar naast het verlenen van
beurzen en toelagen, van expositiemogelijkheden en
hulp allerhande, kunstwerken verwerft. Zodoende
wordt de kunstenaar gewaardeerd en groeit het patri-
monium.

Bestellingen van kunstwerken voor een welbepaalde
plaats en onder de vorm van individuele opdrachten
zijn evenwel zeldzaam. Wellicht zullen de decreten van
23 december 1986 op de integratie van kunstwerken
aansporen om deze vorm van steun ruimer toe te pas-
sen.

Op de concrete vragen van het geachte lid kan ik het
volgende antwoorden.

1. Voor het verwerven van kunstwerken beschikte de
Administratie voor Kunst in 1988 over 21.600.000
frank, zijnde 8.800.000 frank voor het Hoofdbe-
stuur, 5.000.000 frank voor het Museum voor He-
dendaagse Kunst te Antwerpen en 7.800.000 frank
voor het KMSK te Antwerpen.

2. Beschikt elk museum over de geëigende adviesorg&
nen ter selectie van de werken die passen bij de
doelstellingen en de collecties, dan worden de aan-

. winsten van het hoofdbestuur geadviseerd door de
Vlaamse Commissie voor de Beeldende Kunst, oor-
delend over de artistieke kwaliteit van elk werk,
zonder uitdrukkelijk rekening te houden met het
palmares van elke kunstenaar.

3. De Administratie, hierin bijgestaan door de ge-
noemde Commissie, volgt het artistieke leven van
nabij. De selectie geschiedt op basis van deze erva-
ring en aan de hand van de eventuele vragen van
de kunstenaars. Bij gebrek aan een statutaire erken-
ning als kunstenaar bestaat er geen officiële lijst.
Het kunstleven laat zich gelukkig niet binden, ook
niet door dergelijke lijsten.
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Vraag nr. 99 Vraag nr. 100
van 10 april 1989 van 10 april 1989
van de heer M. DIDDEN van de heer M. DIDDEN

Cultureel centrum ,,Koningslo”  te Vilvoorde - Be-
voegdheidsoverschrijding Vlaamse Executieve

Cultureel Centrum ,,Koningslo”  te Vilvoorde - Be-
heersoverdracht aan de stad Vilvoorde

Naar we vanwege het Rekenhof vernemen zou de
Vlaamse Executieve tengevolge de overdracht van het
beheer van het Cultureel Centrum ,,Koningslo” te Vil-
voorde aan het stadsbestuur haar bevoegdheid op
tweevoudige wijze overschreden hebben en op deze
wijze artikel 78 van de bijzondere wet van 8 augustus
1980 hebben geschonden.

Naar ik tengevolge een beslissing van de Vlaamse Exe-
cutieve verneem wordt bij ordonnantie ten voordele
van de Stad Vilvoorde een subsidie toegekend als voor-
schot voor de werking van het Cultureel Centrum ,,Ko-
ningslo”. Vermits het hier om een voorschot gaat neem
ik aan dat het totale bedrag inzake toelage aan dit
cultureel centrum en meer bepaald aan de Stad Vil-
voorde hoger zal zijn.

Er is vooreerst geen wettelijke bepaling die de Execu-
tieve machtigt om dit beheer over te dragen aan het
stadsbestuur van Vilvoorde. Ten tweede heeft de Exe-
cutieve zich blijkbaar ten onrechte verbonden om in
de begroting van de Vlaamse Gemeenschap een jaar-
lijkse nominatim-toelage te voorzien.

Gaarne had ik wat dit laatste betreft het voorziene
bedrag gekend waartoe de Executieve zich zogenaamd
heeft verbonden ?

Is het mogelijk het voorziene jaarbedrag als toelage
aan de Stad Vilvoorde voor de werking van het cultu-
reel centrum te kennen ? Tevens had ik gaarne verno-
men welke bedragen tot op heden door de Vlaamse
Gemeenschap aan het Cultureel Centrum ,,Koningslo”
te Vilvoorde werden gespendeerd ? Meer bepaald had
ik gaarne de aankoop- en/of oprichtingskosten, de kos-
ten voor de diverse bouwwerken, alsmede de inrich-
tingskosten gekend ?

Tevens zou ik gaarne vernemen op welke wijze de
Executieve aan deze bemerkingen van het Rekenhof
gevolg geeft ?

Tevens zou het mij benieuwen te weten welke de per-
soneelslast en werkingskosten zijn in de verschillende
jaren sedert het bestaan van dit cultureel centrum ?

Antwoord

Tenslotte wil ik u vragen om welke reden dit cultureel
centrum in de toekomst door de Stad Vilvoorde zal
uitgebaat worden ?

De beslissing van de Vlaamse Executieve om het be-
heer van het Cultureel Centrum ,,Koningslo” over te
dragen aan het stadsbestuur van Vilvoorde werd inge-
geven door de bekommernis om enerzijds de infra-
structuur operationeel te maken en anderzijds de ver-
loedering van het gebouw tegen te gaan.

Antwoord

Het voorziene jaarbedrag als toelage voor de werking
van het Cultureel Centrum ,,Koningslo” bedraagt 2,3
miljoen.

De infrastructuur van het Cultureel Centrum is reeds
jaren voorhanden, maar het beperkt personeelskader

. van de Vlaamse Gemeenschap liet een optimale wer-
king niet toe.

Wat de aankoop- of oprichtingskosten betreft, verwij-
zen wij naar de erfpachtovereenkomst van 11 maart
1980, afgesloten tussen het stadsbestuur van Vilvoorde,
en de Belgische Staat, het Ministerie van de Neder-
landse Cultuur.

Niettegenstaande de Vlaamse Gemeenschap op het
ogenblik van deze beheersoverdracht geen eigendoms-
recht kon laten gelden, werd ze evenwel beschouwd
als de feitelijke eigenaar van het Cultureel Centrum,
aangezien de kredieten voor het eigenaarsonderhoud
en de uitrusting reeds jarenlang zijn ingeschreven op
de begroting van de Vlaamse Gemeenschap, namelijk
op sectie 40, Titel VI - artikelen 71.01.02 en 74.01.02.

Voor het overige spendeerde de Vlaamse Gemeen-
schap de volgende bedragen aan de oprichting van het
Cultureel Centrum ,,Koningslo” :

Voorwat  de nominatim betoelaging betreft zou de
Vlaamse Gemeenschap aan de stad Vilvoorde een toe-
lage van 2,3 miljoen ter beschikking stellen voor de
kosten inzake energie, onderhoud, programmatie en
personeel.

- kostentroor  diverse bouwwerken : 33.891.953,-

- inrichtingskosten (meubilair) : 1.204.663,-

- erelonen : 898.071,-

Bij koninklijk besluit van 5 september 1980 werd het
Cultureel Centrum van Vilvoorde opgericht.

De grootte van de toelage zou jaarlijks via de begroting
van de Vlaamse Gemeenschap bepaald worden, maar
zou minimaal 2,3 miljoen bedragen.

Niettegenstaande de infrastructuur van het voornoem-
de Cultureel Centrum reeds enkele jaren bruikbaar
was, werd het echter nooit definitief opengesteld bij
gebrek aan personeel. Vandaar dat er gezocht werd
naar een alternatieve oplossing om het Cultureel Cen-
trum operationeel te maken.

De Vlaamse Executieve zal de overdracht en de moda-
liteiten van het beheer van het voornoemde Cultureel
Centrum via een decreet regelen en aanpassen aan de
bemerkingen van het Rekenhof.

Daarom werd er voorgesteld het beheer van het Cultu-
reel Centrum ,,Koningslo” over te dragen aan de stad
Vilvoorde, teneinde een werking volgens artikel 2 van
het decreet van 16 juli 1973 betreffende de toekenning
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van weddetoelagen aan de cultuurfunctionarissen
werkzaam in erkende Culturele Centra te kunnen ont-
plooien.

Vraag nr. 104
van 21 april 1989
van de heer M. DESUTTER

Toerisme - Bouw kuuroord in Cadzand (Zeeuws-
Vlaanderen)

Naar aanleiding van de plannen voor de bouw van een
kuuroord in Cadzand (Zeeuws-Vlaanderen) is de dis-
cussie tussen de toenemende recreatiedruk aan de Ne-
derlandse kant van het natuurreservaat Het Zwin op-
nieuw opgelaaid.

Er wordt gevreesd dat de bouw van een kuuroord een
nieuwe bedreiging is voor de dieren en de planten van
het natuurreservaat.

Het kuuroord maakt deel uit van een grootscheepse
plan van 2,5 miljard frank te investeren tussen Cadzand
en Breskens. Hierbij komen er nog tweehonderd wo-
ningen waarbij in totaal 300.000 toeristen kunnen aan-
getrokken worden.

Dit heeft tot gevolg dat de bufferzone tussen de Neder-
landse grens van het natuurreservaat dragen zeker niet
bij tot de bescherming van Het Zwin als natuurreser-
vaat.

Graag vernam ik of de geachte Minister reeds contact
genomen heeft met zijn Nederlandse Collega om deze
nieuwe aanslag op het natuurreservaat Het Zwin te
vermijden.

Antwoord

In antwoord op de vraag van het geachte lid deel ik
hem mee dat ik nog geen contact heb opgenomen met
mijn Nederlandse Collega.

Het is trouwens mijn mening dat dit in eerste instantie
een aangelegenheid betreft die mijn Collega van Leef-
milieu aanbelangt. Op Nederlands grondgebied gaat
het wel om een toeristische activiteit maar de terechte
bezorgdheid van het geachte lid betreft, op Vlaams
grondgebied, de bescherming van een natuurreservaat.

Het is een bevoegdheid die niet mij maar wel de Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu en Landinrichting
toekomt.

H. WECKX
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
VOLKSGEZONDHEID EN
BRUSSELSE AANGELEGENHEDEN

Vraag nr. 23
van 28 maart 1989
van mevrouw T. MERCKX-VAN GOEY

Chronische Aspecifieke Respiratoire Aandoeningen
(CARA) bij kinderen - Preventie en overleg met onder-
wijsinstanties

Ruim tien procent van alle kinderen zou aan CARA

lijden ; zo blijkt uit sommige literatuurgegevens uit het
buitenland.

Dit is een schrikwekkend hoog cijfer.

Kan de geachte Minister mij de cijfers mededelen waar-
over hij beschikt nopens het aantal CARA-lijders on-
der de kinderen en de aard van de aandoeningen.

Zo een en ander bevestigd wordt betekent dit ongetwij-
feld dat een belangrijk aantal van deze kinderen fre-
quent de school moet verzuimen.

Werd of wordt hierover overleg gepleegd met de be-
voegde onderwijsinstanties om de nadelige schoolge-
volgen voor de kinderen op te vangen of zoveel moge-
lijk te beperken en welke zijn de resultaten van dit
overleg.

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid in antwoord op de door
haar gestelde vragen het volgende mee te delen.

Uit buitenlandse literatuurgegevens blijkt inderdaad
dat prevalentiecijfers van tien procent tot twintig pro-
cent voor kinderen met bronchiale activiteit (asthma)
vermeld worden. Voor Vlaanderen zijn momenteel nog
geen cijfers beschikbaar.

Dit schooljaar werd een studie om gegevens hierover
te krijgen door de stuurgroep ,,Vlaamse Vereniging
voor Tuberculosebestrijding” onder leiding van Dr. M.
Uydebrouck en het ,,Asthmafonds”  onder leiding van
Prof. Van der Straete en Prof. Dr. Pauwels op het
getouw gezet. Deze studie die in samenwerking met
elf Centra voor Medisch Schooltoezicht (MST) wordt
georganiseerd beoogt aan de hand van vragenlijsten,
een klinisch onderzoek en een piekstroommeting door
de schoolarts drieduizend kinderen van negen jaar, in
het 2de of 3de leerjaar te bereiken.

Het resultaat van deze studie wordt in de loop van het
volgend schooljaar verwacht.

Op dat ogenblik en overeenkomstig de resultaten van
het onderzoek zullen door mijn administratie richtlij-
nen worden gegeven in verband met de te voeren acties
door de diensten van het MST.

D. COENS
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN 0NDERI;‘IJS

Vraag nr. 44
van 21 maart 1989
van de heer W. CORTOIS

Opdracht kinesitherapeuten in buitengewoon onderwijs
- Gelijkschakeling statuten van kinesitherapeuten en
logopedisten

In antwoord op mijn vraag nr. 11 van 23 januari jongst-
leden aangaande de gelijkschakeling van de statuten
van kinesitherapeuten en logopedisten werd verwezen
naar een reeks gelijkaardige vragen.

De antwoorden op desbetreffende vragen staan recht-
lijnig tegenover mekaar. Enerzijds werd gesteld, in ant-
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woord op de vraag van de heer Bonnel (vraag nr. 47
dd. 8 december 1977),  de bekende anomalie voor te
leggen aan de daartoe ingestelde werkgroepen in de
schoot van het Ministerie van Nationale Opvoeding.

Anderzijds werd gesteld, in antwoord op de vraag van
de heer Van Belle (vraag nr. 84bis dd. 21 februari
1980),  dat het een bepaling betreft die het voorwerp
was van een paritair overleg en alsdusdanig het verschil
tussen beide statuten moeilijk als een anomalie kan
beschouwd worden.

Graag had ik van de heer Minister een duidelijk ant-
woord op de volgende vragen vernomen.

1. Welke mening is u toegedaan voor wat betreft het
verschil in statuut ?

2. Welke stappen zal de heer Minister ondernemen
om dit probleem dat reeds meer dan tien jaar aan-
sleept, op te lossen ?

Antwoord

Hierbij deel ik het geachte lid mee dat de prestaties
van het personeel werden vastgesteld bij het protocol-
akkoord van 28 november 1975 tussen de Regering en
de representatieve vakbonden van haar personeel.
Hierin is ook de categorie van het paramedisch perso-
neel vervat.

Ik zie vooralsnog geen redenen om op dit akkoord
terug te komen.

Vraag nr. 45
van 21 maart 1989
van de heer C. MOORS

Personeelsleden van het Gesubsidieerd Onderwijs, ter
beschikking gesteld wegens ontstentenis van betrekking
ten gevolge  van rationalisatiemaatregelen - Toepassing
van artikel 22, $$ 2 en 3 van het koninklijk besluit nr.
49 van 2 juli 1982

In het koninklijk besluit nr. 49 van 2 juli 1982 betref-
fende de oprichtings-, behouds- en splitsingsnormen
en de berekening van het urenkrediet van het secundair
onderwijs van type 1 en betreffende de fusie van instel-
lingen en bepaalde personeelsbetrekkingen van de in-
stellingen voor secundair onderwijs met volledig leer-
plan van type 1 en type 11, zijn een aantal waarborgen
voorzien voor de vastbenoemde personeelsleden die
hun betrekking geheel of gedeeltelijk verliezen ten ge-
volge van rationalisatiemaatregelen.

Zo wordt onder meer in artikel 22, 6 2 van dit besluit
bepaald dat dergelijke personeelsleden recht hebben
op een wachtweddetoelage gelijk aan de activiteitswed-
de evenals op de andere rechten die zij zouden genoten
hebben indien zij in dienstactiviteit waren gebleven.

Bovendien hebben zij bij de eerste aangelegenheid
recht op prioritaire reaffectatie binnen de scholenge-
meenschap waartoe de inrichting waarin de betrekking
wordt opgeheven, behoort.

Artikel 22, 9 3 vermeldt dat voornoemde bepalingen
gedurende zes opeenvolgende jaren uitwerking hebben
voor elk van de personeelsleden van wie de betrekking

wordt opgeheven in de periode van 1 september 1981
tot 1 oktober 1989 inbegrepen.

Naar ik vernomen heb zou de heer Minister beslist
hebben deze waarborgen slechts eenmaal toe te kennen
in hoofde van elk betrokken personeelslid ondanks het
feit dat sommige personeelsleden het slachtoffer kun-
nen zijn van verschillende opeenvolgende herstructure-
ringen.

Op die manier zou een personeelslid dat voor de twee-
de maal bij een herstructurering is betrokken, geen
rechten op prioritaire reaffectatie meer kunnen doen
gelden, terwijl zijn collega’s in de andere school waar-
mee wordt gefusioneerd, hoewel minder dienstanciën-
niteit tellend, wel deze rechten kunnen laten gelden,
en dus prioritair in de fusieschool worden in dienst
genomen.

Graag vernam ik van de heer Minister of de bepalingen
van artikel 22, 0 2 en 3, inderdaad op deze manier
worden toegepast, en, zo ja, waarop de heer Minister
zich steunt om deze waarborgen slechts éénmalig per
personeelslid toe te kennen, terwijl in het koninklijk
besluit nr. 49 een dergelijke beperking niet is voorzien.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid het
volgende meedelen.

De bepalingen van artikel 22, $2 en 0 3 van het konink-
lijk besluit nr. 49 van 2 juli 1982 worden inderdaad
toegepast zoals in zijn vraag wordt uiteengezet.

Elk personeelslid dat zijn betrekking verliest ingevolge
fusie, afsplitsing of afbouw in de periode van 1 septem-
ber 1981 tot en met 1 oktober 1989, geniet gedurende
zes opeenvolgende schooljaren van de bijzondere voor-
delen voorzien in artikel 22, namelijk wat de bezoldi-
gingsregeling en wat de reaffectatieregeling betreft.
Deze voordelen zijn in hoofde van eenzelfde perso-
neelslid eenmalig en kunnen niet gecumuleerd worden
voor een nieuwe periode van zes schooljaren na een
nieuwe herstructurering.

De zesjarige periode is persoonsgebonden en niet voor
uitbreiding vatbaar in functie van het aantal structuur-
wijzigingen van instellingen die binnen de hierboven
aangegeven periode zouden doorgevoerd worden.

Vraag nr. 46
van 21 maart 1989
van de heer P. BRBYNE

Gewoon Secundair onderwijs - Coëfficiënten

Momenteel heersen heel wat vragen met betrekking
tot de coëfficiënten voor het gewoon secundair onder-
wijs.

Van de heer Gemeenschapsminister verneem ik graag
volgende gegevens :

1. aantal scholen per net in het secundair onderwijs
met :

- 0 - 100 leerlingen
- 101 - 200 leerlingen
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- 201 - 300 leerlingen
- 301 - 400 leerlingen
- 401 - 500 leerlingen
- meer dan 500 leerlingen.

2. Aantal ingerichte lestijden per net ingericht in het
geheel van de scholen met :

- 301 - 400 leerlingen
- 401 - 500 leerlingen
- meer dan 500 leerlingen.

Antwoord

- 0 - 100 leerlingen
- 101 - 200 leerlingen
- 201 - 300 leerlingen

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid hierna
de volgende gegevens verstrekken met betrekking tot
de scholen voor gewoon secundair onderwijs :

Gemeenschapsonderwijs Gesubsidieerd officieel onderwijs Gesub sidieerd vrij onderwijs

Aantal leerlingen per school Aantal
scholen

Aantal ingerichte
lestijden

Aantal
scholen

Aantal ingerichte
lestijden

Aantal
scholen

Aantal ingerichte
lestijden

o- 100 2.5 6.064 7 1.427 17 3.315

lol- 200 122 53.690 24 9.468 82 31.808

201- 300 75 51.612 31 23.498 116 72.014

301- 400 49 47.546 12 12.365 105 86.380

401- 500 16 21.675 16 20.054 92 94.899

meer dan 500 17 35.713 19 42.596 257 436.880

Vraag nr. 49
van 28 maart 1989
van de heer J. DEVOLDER

ARGO - Toepassing artikel 3.5,4”  inzake gebouwen en
algemene bouwplanning

Artikel 35,4”  van het Bijzonder Decreet betreffende
de Autonome Raad voor het Gemeenschapsonderwijs
bepaalt dat :

,,Inzake materieel en financieel beheer en inzake inves-
teringen is de Centrale Raad bevoegd voor (onder an-
dere 4”)  het beheer van de gebouwen en de algemene
bouwplanning”.

Graag had ik van de geachte Minister vernomen hoe
hij deze bepaling concreet wenst in te vullen.

Graag vernam ik ook hoe hij deze decretale bepaling
ziet met betrekking tot de hedendaagse bestaande Pro-
vinciale Diensten van het huidige Schoolgebouwen-
fonds.

Antwoord

De Centrale Raad van de Autonome Raad voor het
Gemeenschapsonderwijs zal na het inwinnen van het
advies van de provinciale diensten en het hoofdbestuur
van het huidige Gebouwenfonds voor de rijksscholen
inzake de prioritaire investeringswerken, rekening
houdende met objectieve criteria en met de hen toege-
kende financiële middelen, een concrete bouwplanning
opstellen.

Overeenkomstig artikel 54 van het Bijzonder Decreet
betreffende de Autonome Raad voor het Gemeen-

schapsonderwijs, wordt de personeelsformatie vastge-
steld door de Executieve op advies van de Centrale
Raad.

Krachtens artikel 56 van het Bijzonder Decreet kunnen
de administratieve diensten waarover de Autonome
Raad beschikt, gedecentraliseerd zijn. De Centrale
Raad zal ten gepaste tijde hieromtrent een beslissing
nemen.

In de huidige stand van zaken is het nog niet mogelijk
het geachte lid een concreet antwoord te geven op het
laatste deel van zijn vraag.

Vraag nr. 51
van 30 maart 1989
van de heer P. BREYNE

Inspectie voor de PMS-centra - Bevoegdheidsverdeling

Graag had ik van de geachte Gemeenschapsminister
vernomen op grond van welke bevoegdheidsverdeling
(per net en/of per discipline en/of territoriaal) de be-
voegdheden van ieder van de leden van de inspectie
voor de PMS-centra momenteel vastgesteld zijn.

Ook had ik graag vernomen voor welke aangelegenhe-
den (inclusief eventueel materies die tot de bevoegd-
heid behoren van de beheersinstanties van de door een
VZW beheerde centra) de leden van de inspectie kun-
nen optreden, en op grond van welke reglementering
dit kan gebeuren.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid het
volgende meedelen.
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Het aantal inspectieleden van de psycho-medisch-so-
ciale centra wordt vastgesteld in artikel 1 van het ko-
ninklijk besluit van 20 juni 1975 (Belgisch Staatsblad
van 6 augustus 1975) houdende vaststelling van het
organiek kader der inspectie van de psycho-medisch-
sociale centra en van de diensten voor studie- en be-
roepsoriëntering.

Artikel 1 : Het organiek kader van de inspectie van
de psyche-medisch-sociale centra en de diensten voor
studie- en beroepsoriëntering is vastgesteld als volgt :

2 inspecteurs voor de psychologische en pedagogische
discipline, belast met de coördinatie van de inspectie ;

2 inspecteurs voor de sociale discipline ;

2 inspecteurs voor de paramedische discipline.

De ambtsgebiedverdeling van de inspectieleden van de
PMS-centra werd geregeld in de omzendbrief DR 87/
88-5 - DG 87/88-7  van 5 februari 1988.

In deze omzendbrief worden de ambtsgebieden be-
paald van de inspectieleden der PMS-centra met ingang
van 1 september 1986. Het inspectiekader bestaat uit
twee equipes :

G. Mannekens, inspecteur-coördinator psycho-pe-
dagogische discipline

R. Otte, inspecteur sociale discipline
L. Minnens, inspectrice paramedische discipline.

Ambtsgebied :

- de provincie Oost-Vlaanderen
- de provincie West-Vlaanderen
- het administratieve arrondissement Brussel-

Hoofdstad in de provincie Brabant

- de BSD.

G. Wulleman, inspecteur-coördinator psycho-pe-
dagogische discipline

R. Thys, inspecteur sociale discipline

M. Th. Detaille, inspectrice paramedische discipli-
ne

Ambtsgebied :

- de provincie Limburg
- de provincie Antwerpen
- de administratieve arrondissementen Brussel-

Randgemeenten, Halle-Vilvoorde en Leuven.

.

De ondrachten van de insnectieleden van de PMS-cen-
tra zijn omschreven in artikel  8, artikel 9, artikel 10
en artikel 11 van het koninklijk besluit van 20 maart
1975, tot regeling van de organisatie der inspectie van
de psyche-medisch-sociale centra en van de diensten
voor studie- en beroepsoriëntering (Belgisch Staatsblad
van 22 mei 1975).

Artikel 8 : De opdracht van de inspecteurs strekt zich
uit tot de psychoImedisch-sociale  centra en tot de dien-
sten voor studie- en beroepsoriëntering georganiseerd
of gesubsidieerd door de Staat.

Artikel 9 : De inspectie is belast met het toezicht over :

1. de specifieke
personeel ;

ambtsbevoegdheden van het technisch

2. het naleven van de verplichtingen en van de plich-
tenleer  ;

3. de voogdijtussenkomsten ;
4. de programma’s, de reglementair voorgeschreven

inhoud van de onderzoeken en de uitvoering van
de vastgestelde opdracht ;

5. de kwaliteit van de uitrusting en van de documenta-
tie.

De inspectie maakte en verslag over de werkzaamhe-
den van de personeelsleden, die onderworpen zijn aan
het signalement, onder de voorwaarden bepaald door
de Minister.

Artikel 10 : De inspectie is er eveneens mee belast te
waken over de uitvoering van de reglementaire be-
schikkingen die de diensten en de centra opgericht
door publieke of privé-personen dienen na te leven om
van de rijkstoelagen te kunnen genieten.

Artikel 11 : De inspecteurs kwijten zich bovendien van
alle andere opdrachten die hun door de Minister wor-
den toevertrouwd.

Vraag nr. 52
van 4 april 1989
van mevrouw N. MAES

Kleuteronderwijs - Oprichten van ,,zomerklassen”

De oprichting van de zomerklasjes in het kleuteronder-
wijs is slechts toegestaan wanneer gedurende vijftien
opeenvolgende klasdagen een gemiddelde bereikt
wordt van 72 aanwezige kleuters.

De aanwezigheid van de kleuters is afhankelijk van de
weersomstandigheden, voorjaars- en kinderziekten.. .

Daardoor bereiken sommige scholen het gemiddelde
van 72 aanwezigen niet, waardoor de overbevolkte
kleuterklassen blijven bestaan.

Meent u niet, mijnheer de Minister, dat dit criterium
dringend moet herzien worden ?

Kan er, in plaats van rekening te houden met het
aantal aanwezige kinderen, geen gemiddelde berekend
worden voor het aantal ingeschrevenen ?

Zo niet, op welke manier kan men dan beschikken
over kleuterklassen met aanvaardbare grootte ?

Antwoord

Hierbij deel ik het geachte lid mee dat het oprichten
van ,,zomerklassen”  in het kleuteronderwijs mogelijk
is bij toepassing van artikel 6 van het koninklijk besluit
van 30 augustus 1984 houdende organisatie van het
gewoon kleuter- en lager onderwijs op basis van een
lestijdenpakket.

Indien de gemiddelde aanwezigheid van de kleuters na’
de laatste klasdag  van de maand september verhoogt,
kan een bijkomende kleuterleid(s met een deeltijd-
se of voltijdse opdracht worden aangeworven, uiterlijk
tot 30 juni.
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In dat geval moet de gemiddelde aanwezigheid, gedu-
rende een periode van vijftien opeenvolgende klasda-
gen, recht geven op ten minste veertien lestijden meer
ten opzichte van het aantal op het ogenblik van de
herberekening aangewende lestijden in het kleuteron-
derwijs.

Dit systeem biedt dus de mogelijkheid om het lestijden-
pakket met deeltijdse opdrachten uit te breiden en de
bij aanvang van het schooljaar gevormde leerlingen-
groepen te herschikken. Het is aan de directies van de
scholen om deze mogelijkheden aan te wenden.

Het aantal lestijden afhankelijk maken van het gemid-
delde van het aantal ingeschreven kleuters moeten een
sluitende controle kunnen inhouden op de inschrijvin-
gen.

Gezien het hier gaat om niet-leerplicht
deze controle voorlopig onmogelijk.

ige kinderen is

Vraag nr. 53
van 4 april 1989
van mevrouw N. MAES

Vrij Secundair Onderwijs - Wegsturen van leerlingen

Het komt meer en meer voor dat leerlingen uit het
Vrij Secundair Onderwijs op het einde van de 2de
trimester worden weggestuurd. Wederopname in het
Vrij Onderwijs is vaak niet mogelijk terwijl het Ge-
meenschapsonderwijs deze leerlingen niet mag weige-
ren.

De integratie op hetzelfde studieniveau stelt echter
vaak problemen, zodat deze jongeren meestal een jaar
verliezen.

Gaarne vernam ik van de geachte Gemeenschapsminis-
ter een antwoord op de volgende vragen.

1. Meent u niet, mijnheer de Minister, dat het wegstu-
ren van deze jongeren, zo het noodzakelijk is, in
elk geval vroeger in het schooljaar dient te gebeu-
ren ?

2. Welk verweer hebben de jongeren en hun
tegen het wegsturen uit het Vrij Onderwijs

ouders
?

3. Op welke wijze kan voorkomen worden dat ze hun
studiejaar verliezen ?

Antwoord

In antwoord op de gestelde vragen kan ik het geachte
lid het volgende meedelen.

1. ’ Ik meen er te mogen van uitgaan dat het wegzenden
van een leerling uit een school een maatregel is die
de schooloverheid uiteindelijk verplicht is te nemen
op grond van door de betrokkene begane zware
fouten.

Het is duidelijk dat deze overheid geen impact heeft
op het tijdstip waarop de feiten zich voordoen.

In antwoord op haar vraag deel ik het geachte lid mee
dat het departement van Onderwijs niet over gespecia-
liseerd personeel beschikt om controles op de samen-
stelling en de voedingswaarde van de warme maaltijden
in de scholen uit te voeren.

2. Na uitputting van alle middelen die tot verzoening Dergelijke controles worden echter wel uitgevoerd
kunnen leiden, blijft voor de belanghebbenden geen door het Ministerie van Volksgezondheid, Inspectie
andere mogelijkheid dan zich te wenden tot de be- van de Eetwaren, Rijksadministratief Centrum, Vesa-
voegde burgerlijke rechtbank. liusgebouw, 1010 Brussel.

3. De weggezonden leerling die in een andere instel-
ling zijn studies kan verderzetten in dezelfde onder-
wijsvorm, onderverdeling en leerjaar, kan aldaar
als regelmatig worden beschouwd.

Ingeval de overgang niet onder de hierboven ver-
melde voorwaarden plaatsvindt kunnen, volgens de
vigerende reglementering, bijzondere en uitzonder-
lijke omstandigheden worden ingeroepen met het
oog op het verkrijgen van een afwijking op de uiter-
ste data inzake overgang. Het gevolg dat aan een
daartoe strekkende aanvraag zal gegeven worden is
afhankelijk van haar motivering en van het beoogde
leerjaar.

Vraag nr. 54
van 4 april 1989
van mevrouw N. MAES

Warme schoolmaaltijden - Kwaliteit

Een team van de Gentse Rijksuniversiteit verichtte
een onderzoek naar de voedingsgewoonten van de
schoolgaande jeugd in Vlaanderen. De belangrijkste
conclusies luiden :

-

-

-

-

-

in het voedingspatroon is een te gering melkver-
bruik ;

er is een angstwekkende stijging waar te nemen in
het frisdrankenverbruik ;

het vleesverbruik is dubbel zoveel als wenselijk is ;

geen enkele leeftijdsgroep verbruikt de helft van
de aanbevolen portie groenten ;

de groep op-school-etende kinderen vertoont dui-
delijk hogere gewichtscijfers.

Gaarne vernam ik van de geachte Gemeenschapsminis-
ter een antwoord op de volgende vragen.

Bestaat er vanuit de overheid een controle op de
samenstelling en voedingswaarde van de warme
maaltijden, verkrijgbaar op de scholen ?

Zo ja, wat houdt deze controle in ?
Zo neen, moet dergelijke controle niet worden inge-
voerd ?

Meent u niet dat de snoep- en drankautomaten uit
de scholen moeten geweerd worden ?

Zo ja, welke initiatieven zullen hiervoor genomen
worden ?

Antwoord
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Daarenboven verwijs ik naar de omzendbrieven van
15 februari 1977, kenmerk N0/315/AA/mjdr  en 21
april 1988, Kabinet van de Minister, kenmerk AS/PMS/
AG/MeM/1761.

De aanbevelingen, richtlijnen en raadgevingen die erin
vervat zijn, zijn nog steeds actueel en voor toepassing
vatbaar.

Vraag nr. 55
van 10 april 1989
van mevrouw N. MAES

Uitrustingstoelagen voor scholen - Verhoging voor
technische scholen

In een vorig schooljaar werd de vermindering van de
werkingskosten vervangen door de vermindering van
de uitrustingstoelagen.

Gevolg hiervan is dat een technische school nu 65.000
frank ontvangt, tegenover drie miljoen vroeger !

Daardoor is het voor de technische scholen onmogelijk
nog uitrusting aan te kopen.

Deze maatregel is nefast voor het peil van het onder-
wijs.

Meent u niet dat een herziening van deze verminderin-
gen zich opdringt ? Hoe kan, volgens u het peil van
het technisch onderwijs verhoogd worden, wanneer zij
niet over de noodzakelijke uitrustingen kunnen be-
schikken ?

Antwoord

In antwoord op haar vraag deel ik het geachte lid mee
dat de vermindering van de werkingstoelagen een ge-
volg is van de toepassing van het koninklijk besluit nr.
413 van 29 april 1986 houdende bepaling van de wer-
kingsmiddelen voor het rijksonderwijs en van de wer-
kingstoelagen aan het gesubsidieerd onderwijs, waarbij
artikel 34 van de wet van 29 mei 1959 tot wijziging van
sommige bepalingen van de onderwijswetgeving, gewij-
zigd werd met ingang van 1 januari 1987. Overeenkom-
stig het vroegere artikel 34 en het koninklijk uitvoe-
ringsbesluit daarvan, werden alleen aan de onderwijs-
instellingen die daarom verzochten, uitrustingstoelagen
toegekend en dit binnen de grenzen van het daartoe
jaarlijks op de begroting uitgetrokken krediet. Het
nieuwe artikel 34 daarentegen voorziet per regelmatige
leerling een bedrag dat bij een in Ministerraad overlegd
koninklijk besluit wordt vastgesteld ; voor de schoolja-
ren 1986-1987 en 1987-1988 werd dit bedrag bepaald
op 65 frank per leerling.

Samengevat kan worden gesteld dat de vermindering
van de uitrustingstoelagen het gevolg is van :

1. het streven naar een inperking der werkingskredie-
ten voor onderwijs (cf. verslag aan de Koning bij
ontwerp koninklijk besluit nr. 413) ;

2. een verdeling der beschikbare kredieten over alle
regelmatige leerlingen in plaats van over een be-
perkt aantal scholen (met andere woorden over een
beperkt aantal leerlingen).

Intussen werd tussen de vier grootste Vlaamse partijen
naar aanleiding van de oprichting van de ARGO  een
politiek akkoord gesloten dat ter zake onder meer het
volgende bepaalt :

3.1.

3.2.

3.8.

De Executieve zal de financiering voor onderwijs
van alle netten en scholen en dit voor alle beslis-
singsniveaus en voor alle departementen aan een
wetenschappelijk onderzoek onderwerpen.

De waarborgregeling voor alle netten houdt in
dat het basisbedrag voor werkingsmiddelen gelijk
is aan het globaal bedrag aan middelen zoals weer-
houden in 1988 voor 1989.

De toelagen voor het gesubsidieerd onderwijs
worden vanaf 1989 hieraan symmetrisch aange-
past.

Objectieve parameters die de globale werkings-
kosten beïnvloeden zoals de evolutie van de loon-
kost, de energiekost, en het aantal leerlingen,
worden in elk geval op gelijke wijze in rekening
gebracht in de verschillende onderwijsnetten. De
verhouding tussen de parameters wordt geduren-
de vier jaar aangehouden en bevestigd.

Het indexeringsmechanisme is identisch voor alle
netten.

Om aan de specifieke problemen van het gesubsi-
dieerd basisonderwijs tegemoet te komen wordt
voor de werking van de basisscholen een supple-
mentair krediet van 75 miljoen per jaar toegekend
in de komende vier jaar.

Vraag nr. 65
van 13 april 1989
van de heer J. SLEECKX

Ondergeschikte besturen -
onderwijsinrichtingen

Verhuring  van lokalen aan

Het gebeurt dat gemeentebesturen gebouwen en klas-
lokalen verhuren aan onderwijsinrichtingen, behorend
tot het één of andere onderwijsnet.

Graag vernam ik welke richtlijnen of wetgevende be-
schikkingen van kracht zijn, volgens dewelke  objectie-
ve huurprijzen berekend dienen te worden.

NB. Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer L.
Van den Bossche, Gemeenschapsminister van Binnen-
landse Aangelegenheden en Openbaar Ambt.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid mee
dat mij geen richtlijnen of wetgevende beschikkingen
bekend zijn inzake berekening van objectieve huurprij-
zen bij eventuele verhuring van gebouwen en/of klaslo-
kalen door gemeentebesturen aan onderwijsinrichtin-
gen.
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Vraag nr. 66
van 18 april 1989
van de heer M. DIDDEN

Tewerkstelling minder-validen - Stand van zaken in
Vlaamse Administratie

In het kader van de tewerkstelling van minder-validen
bestaat er zowel in de openbare als in de privé-sector
een verplichting om een minimum aantal gehandicap-
ten tewerk te stellen, zulks op basis van de wet van 16
april 1964 betreffende de sociale reclassering van min-
der-validen. Het is mij bekend dat in de nationale
besturen besluiten zijn genomen in verband met de
tewerkstelling in de openbare sector. In het algemeen
zijn deze besluiten trouwens vrij behoorlijk nageleefd,
zodat de nationale overheid de globale tewerkstellings-
quota voor minder-validen in de rijksbesturen en in de
instellingen van openbaar nut realiseert.

Gaarne had ik vernomen hoe het in de diverse besturen
van de Vlaamse Gemeenschap op dit stuk is gesteld ?

Welke besluiten zijn in dit verband voor de openbare
sector in Vlaanderen getroffen en wat is hiervan het
resultaat ?

NB. Deze vraag werd gesteld aan alle Gemeenschaps-
ministers.

Antwoord

In antwoord op zijn bovengenoemde vraag heb ik de
eer het geachte lid te verwijzen naar het gecoördineerd
antwoord dat zal verstrekt worden door de heer L.
Van den Bossche, Gemeenschapsminister van Binnen-
landse Aangelegenheden en Openbaar Ambt.

Vraag nr. 69
van 21 april 1989
van de heer A. LARIDON

Schriftelijk onderwijs - Inrichting pedagogische inspec-
tie

Mag ik van de heer Minister vernemen :

- of het afstandsonderwijs voor het middelbaar on-
derwijs zal opgenomen worden in een vorm van
open hoger onderwijs (stichting open hoger onder-
wijs) ;

- of de visie ontwikkeld wordt dat een pedagogische
inspectie bij afstandsonderwijs niet nodig zou zijn ?

Antwoord

Het Regeerprogramma van de Vlaamse Executieve be-
paalt dat het schriftelijk onderwijs in samenwerking
met andere onderwijs- en opleidingsinstanties zal om-
gevormd worden tot een modern systeem van afstands-
onderwijs op secundair niveau.

In het Regeerakkoord wordt ter zake geen uitdrukke-
lijke band met het open hoger onderwijs voorzien,
hoewel dit anderzijds niet wordt uitgesloten.

Het concept ter zake zal ik wellicht in het najaar aan
de Executieve en de Vlaamse Raad kunnen voorleg-
gen.

Binnen het vernieuwd systeem zal ook een visie op de
pedagogische inspectie ontwikkeld worden.

L. VAN DEN BOSSCHE
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
BINNENLANDSE AANGELEGENHEDEN EN
OPENBAAR AMBT

Vraag nr. 52
van 28 maart 1989
van de heer L. PEETERS

Gemeentelijke belastingen - Overzicht 1988

Mag ik de heer Minister verzoeken voor de verschillen-
de gemeenten van de provincie Brabant een overzicht
te geven van de hiernavolgende gegevens voor het be-
grotingsjaar 1988 :

- het percentage van de aanvullende belasting in de
personenbelasting ;

- het aantal opcentiemen onroerende voorheffing ;
- de aanslagvoet van de belasting op het tewerkge-

steld personeel ;

- de aanslagvoet van de belasting op de drijfkracht ;
- de toegepaste verhaalbelastingen ;
- de waarde van één opcentiem ;
- de waarde van één opcentiem personenbelasting

Antwoord

Het geachte lid verzoekt om een aantal belastinggege-
vens betreffende de gemeenten van de provincie Bra-
bant, voor het begrotingsjaar 1988.

Gezien de omvang van de gevraagde gegevens wordt
het antwoord rechtstreeks aan het lid overgezonden.
De informatie wordt alleen verstrekt voor de Brabant-
se gemeenten die behoren tot het Vlaamse Gewest.

Vraag nr. 53
van 30 maart 1989
van de heer V. ANCIAUX

Inzagerecht gemeenteraadsleden - Omvang en interpre-
tatie

De laatste alinea van artikel 69 van de Gemeentewet
bepaalt : ,,Geen  akte, geen stuk betreffende het be-
stuur mag aan het onderzoek van de raadsleden ont-
trokken worden.”

Deze bepaling is de voorbije decennia het onderwerp
geweest van veel discussie. Ook de rechtsleer heeft
over de toepassing van dit artikel reeds heel wat gepu-
bliceerd. Door beslissingen van de Provinciegouver-
neurs over concrete dossiers en door enkele arresten



Vlaamse Raad - Vragen en Antwoorden - Nr. 10 - 8 mei 1989 383

van de Raad van State  is er een bepaalde interpretatie
aan het inzagerecht van de gemeenteraadsleden gege-
ven.

Naar onze mening blijft de interpretatie van dit zeer
algemeen geformuleerde artikel in twee opzichten pro-
blemen stellen :

1. Bij vele gemeenteraadsleden en schepencolleges
heerst er onduidelijkheid en verwarring over de der-
de alinea van artikel 69 van de Gemeentewet ;

2. Antwoorden van vroegere Ministers van Binnen-
landse Zaken en beslissingen van Provinciegouver-
neurs hebben geleid tot een beperkende interpreta-
tie van het inzagerecht van gemeenteraadsleden on-
danks de zeer algemene draagwijdte van deze derde
alinea.

Gezien de openbaarheid van bestuur vooral t.a.v. de
gemeenteraadsleden moet gerealiseerd worden en de
herwaardering van de gemeenteraad in zijn functie als
beleidsbeslisser en beleidscontroleur moet aangepakt
worden, zouden wij graag aan de Minister de volgende
vragen stellen.

1. Is een ministerieel rondschrijven niet aangewezen
waarin de interpretatie van het artikel 69, alinea 3,
in alle duidelijkheid wordt gegeven zodat alle be-
trokkenen weten waaraan zich te houden ?

2. a. Hebben de gemeenteraadsleden al dan niet recht
op inzage van de briefwisseling bestemd voor het
College of de Burgemeester, ook al gaat ze over
aangelegenheden die nog ter studie zijn ?

Is het niet een erg beperkende interpretatie wan-
neer het inzagerecht van de gemeenteraadsleden
enkel zou mogen uitgeoefend worden in een laat
stadium van het besluitvormingsproces, namelijk
wanneer het dossier aan de gemeenteraad wordt
voorgelegd ?

Moeten studies, documenten, briefwisseling die fei-
telijke gegevens of adviezen van derden of de stand
van zaken van dossiers aangeven, niet ter inzage
zijn van raadsleden van zodra ze toekomen op het
gemeentehuis ?

b. Een tweede discussiepunt betreft de documenten
aangaande opdrachten van algemeen belang (mede-
bewindsopdrachten van het College van Burge-
meester en Schepenen of van de Burgemeester,
waarvan de rechtsleer stelt dat ze niet ter inzage
zijn van gemeenteraadsleden).

De Raad van State  besliste (arrest nr. 18.003 van
21-12-76) dat dossiers omtrent in behandeling of
toegestane bouw- en verkavelingsvergunningen ter
inzage zijn.

De Raad van State  volgde hier de redenering dat
het gaat om stukken van gemengd belang, dus zowel
algemeen als gemeentelijk belang die nauw met me-
kaar samenhangen.

De rechtsleer echter en ook sommige Provinciegou-
verneurs beweren dat bij voorbeeld documenten in
verband met bouwovertredingen of overtredingen
van exploitatievergunningen niet ter inzage zouden
zijn van raadsleden. Hier argumenteert men dat het
College een eigen bevoegdheid uitoefent, recht-

streeks door de wetgever opgedragen en losstaande
van de bevoegdheden die de gemeenteraad inzake
stedebouw en ruimtelijke ordening bezit.

Men stelt eveneens dat de externe politie inzake
hinderlijke inrichtingen een opdracht is die uitgeoe-
fend wordt door het College, maar die niet van
gemeentelijk belang is omdat het om een materie
gaat die toegewezen is aan de Gewesten.

Concreet betekent dit dat gemeenteraadsleden hun
controlefunctie niet kunnen uitoefenen in dossiers
die soms grote gevolgen hebben voor de inwoners
van de gemeente.

Kan men niet stellen dat ook deze materies van
,,gemengd” belang zijn, zoals de Raad van State
besliste in het arrest van 21 december 1976 ?

c. Is het niet aangewezen dat in verband met de
modaliteiten van het inzagerecht, een aantal mini-
mum-verplichtingen worden opgelegd ? Ik denk bij
wijze van voorbeeld aan :

- de verplichting tot het aanleggen van een regis-
ter van ingaande en uitgaande briefwisseling ;

- het voorzien van minstens twee tijdstippen bui-
ten de normale kantooruren waarop het inzage-
recht door de raadsleden kan uitgeoefend wor-
den ;

- ter beschikking stellen van de gemeentelijke fo-
tocopieer-apparatuur, eventueel tegen retributie
om misbruik te voorkomen ?

Antwoord

Inzover  de vraag van het geachte lid de interpretatie
van de draagwijdte van artikel 69, 3” lid van de Ge-
meentewet betreft, moet ik er hem op wijzen dat dit
tot de bevoegdheid behoort van de Minister van Bin-
nenlandse Zaken Modernisering van de Openbare
Diensten en van de Nationale Wetenschappelijke en
Culturele Instellingen. Aan Collega Capoen werd dit
eveneens medegedeeld wat betreft de correcte be-
gripsinhoud van de tekst van artikel 68, 2” van de
Gemeentewet naar aanleiding van zijn recente vraag
nr. 47 van 14 maart 1989.

Ik wil hierbij evenwel niet nalaten erop te wijzen dat
de nationale overheid, zoals blijkt uit de recente lande-
lijke campagne ter zake, een grote voorstander is van
een ruimere openbaarheid van bestuur, zienswijze wel-
ke trouwens door mijzelf in unanimiteit met de andere
Gewestministers belast met de binnenlandse aangele-
genheden, werd gedeeld.

Waar het geachte lid vragen stelt in verband met de
modaliteiten van het inzagerecht kan ik er enkel, zoals
in diverse antwoorden op schriftelijke vragen op wijzen
dat het College van Burgemeester en Schepenen de
voorwaarden tot uitoefening van het inzagerecht kan
reglementeren in de context van de goede werking van
het bestuur en van de administratie.

Evenwel mag deze reglementering er zeker niet op
gericht zijn het inzagerecht te bemoeilijken.
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Waar de betreffende aangelegenheid aldus tot de ge-
meentelijke autonomie behoort, komt het mij echter
niet toe tussen te komen via bepaalde richtlijnen.

Elk raadslid dat zich beknot acht in de uitoefening van
zijn inzagerecht kan uiteraard steeds klacht indienen
bij de toezichthoudende overheid.

Vraag nr. 58
van 17 april 1989
van de heer F. VERMEIREN

Ondergeschikte besturen - Toekenning maaltijdche-
ques personeel

Firma’s die instaan voor de realisatie van maaltijdche-
ques, wenden zich ook tot de gemeenten, waaraan
wordt voorgesteld onder deze speciale vorm een extra-
voordeel toe te kennen aan hun personeel.

Graag vernam ik of de toekenning van maaltijdcheques
aan het personeel van de ondergeschikte besturen be-
schouwd wordt als een aanvaardbare formule voor het
verlenen van bijkomende voordelen aan het tewerkge-
stelde personeel ?

Zijn er speciale voorwaarden verbonden aan het uitrei-
ken van maaltijdcheques ? Kan men ervan uitgaan, dat
bepaalde firma’s ter zake bepaalde waarborgen hebben
gekregen ?

Antwoord

Vermits de vraag nr. 51 van 21 maart 1989 van het
geachte lid dezelfde strekking had, verwijs ik naar het
antwoord dat ik hem bij die gelegenheid heb verstrekt.

J. SAUWENS
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
OPENBARE WERKEN EN VERKEER

Vraag nr. 10
van 17 januari 1989
van de heer A. DE BEUL

Onderhandelingen Waterverdragen Nederland - Vrij-
waring belangen Antwerpse haven

Op een persconferentie, begin november, eiste de
Waalse Sociaal-Economische Raad (CESRW) dat Wal-
lonië, naast Nederland, Frankrijk en de nationale Bel-
gische Regering, aan de onderhandelingen over de
Maas moet deelnemen.

De.CESRW  stelde ook dat de problematiek van Maas
en Schelde volledig gescheiden moet worden, en dat
de miljarden die nodig zijn om het Maaswater op Al-
kwaliteit te brengen (drinkbaar water) moeten opge-
bracht worden door de verbruikers stroomafwaarts
n . b. Brussel, Vlaanderen en Nederland.

Het ziet ernaar uit dat de onderhandelingen over de
zgn. waterverdragen met Nederland. eerlang zullen
moeten hervat worden. Grote Vlaamse belangen onder
meer voor de haven van Antwerpen staan hier op het
spel.

Is de geachte Minister niet van oordeel dat bij de sa-
menstelling van de onderhandelingsdelegatie rekening
moet worden gehouden met de overdracht van be-
voegdheden ingevolge de huidige staatshervorming ?

Aanvullend antwoord

Ik ben van mening dat de onderhandelingen tussen
België en Nederland omtrent de Schelde- en Maaspro-
blemen zo spoedig mogelijk moeten voortgezet wor-
den.

De onderhandelingscommissie Biesheuvel-Davignon,
werd in 1986 belast met de heronderhandeling van het
ontwerp-Maasverdrag en het Ontwerp-Baalhoekver-
drag van 1975 en tevens met het opstellen van een
ontwerp-verdrag over de verdieping van de Wester-
schelde. Deze commissie heeft goed werk geleverd :
zij is er in geslaagd om de mandaten op te stellen van
de twee ad hoc werkgroepen, enerzijds over de Maas
en anderzijds over de Schelde. De installatievergade-
ring van de ad hoc werkgroepen was gepland op
26.5.1987 te Brussel, maar werd afgelast omdat er in
België onenigheid gerezen was omtrent de samenstel-
ling van de Belgische delegatie.

De Gewesten waren immers niet vertegenwoordigd in
de onderhandelingsdelegaties, die eind 1986 samenge-
steld werden, alhoewel het aspect ,,waterkwaliteit” op
dat moment reeds tot de bevoegdheid van de Gewesten
behoorde. Het was dus onvermijdelijk dat de Gewesten
deze zaak aanhangig maakten bij het Overlegcomité
Regering-Gewesten, met het stopzetten van de activi-
teiten van de onderhandelingscommissie Biesheuvel-
Davignon als gevolg.

Het is te betreuren dat de nationale Regering toen
geen initiatieven genomen heeft om de samenstelling
van de Belgische delegatie aan te passen aan de gewest-
vorming. Aldus is nu reeds bijna twee jaar verloren
gegaan.

Ik heb vernomen dat ondertussen burggraaf Davignon
ontslag genomen heeft als delegatievoorzitter en opge-
volgd zou worden door de heer Poppe, Ere-Secretaris-
Generaal van het Ministerie van Verkeerswezen.

Nu moet de onderhandelingsdelegatie opnieuw samen-
gesteld worden. Na de meest recente gewestvorming
is het duidelijk dat de Gewesten, nog meer (’ T vroe-
ger, zullen moeten betrokken worden bij de onti\ tian-
delingen. De Gewesten moeten dus op één of arroL -e
manier opgenomen worden in de Belgische onderhan-
delingsdelegatie. Ik heb de Minister van Buitenlandse
Betrekkingen van mijn standpunt op de hoogte gesteld.

Vraag nr. 51
van 13 februari 1989
van de heer M. DIDDEN

Milieu- Effect-Rapporten (MER)  - Stand van zaken

In het kader van omvangrijke infrastructuurprojecten
worden er soms zogenaamde Milieu-Effect-Rapporten
opgesteld.

Mag ik vernemen welke de bepalingen ter zake zijn
van de Europese Gemeenschap ?
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Tevens had ik gaarne vernomen welke MER’s momen- Vraag nr. 91
teel in opdracht zijn, voor welke projecten en wanneer van 22 maart 1989
worden deze rapporten ingediend ? van de heer J. CUYVERS

Welke instellingen mogen deze MER’s opstellen en
tegen welke vergoeding ?

Hebt u voorzien in de opstelling van nieuwe MER’s ?
Voor welke openbare werken ?

Wegen en hun aanhorigheden - Plaatsing geluìds- of
gezìchtsscherm aan westkant van N28 (Expressweg Nì-
nove-Aalst)

Aanvullend antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mede-
delen dat de richtlijnen met betrekking tot MER vervat
zijn in het EEG-directief 85.337 van 7 juni 1985. Ik
laat u deze per afzonderlijke zending toekomen.

MER’s opgesteld volgens vaste regels en conform enige
officiële reglementering zijn bij mijn departement niet
in opmaak. De Vlaamse Executi ve heeft in zitting van
22.3.1989 basisregels voor de onfzetting van de toepas-
sing van de EG-richtlijn 85.337 opgesteld, zowel voor
openbare als privé-initiatieven. Deze dienen na een
operationaliseringsfase omgezet in een nieuw decreet
op de Milieu-Effect-Rapportage.

Sinds enkele jaren is de expressweg Ninove-Aalst afge-
werkt. Vanuit Ninove gezien zijn de eerste kilometers
gekend onder de naam ,,N28”.  Aan de oostkant van
dit stuk van de N28 (grondgebied Ninove), meer be-
paald tussen kilometerpalen 39,2  en 39,4  bevindt zich
een verhoogde berm. Deze berm is ongeveer 20 m
breed en 3,5 m hoog en over de ganse lengte keurig
beplant met verschillende boomsoorten. Deze berm is
aangelegd door uw diensten na realisatie van deze sec-
tie van de N28.

Aan de westkant van de N28 bevindt zich ongeveer
terzelfder hoogte (maar iets dichter naar Ninove-stad
toe) een sociale woonwijk, gekend onder de naam
,,Groeneweg”. Deze is slechts een 150-tal meter van
de N28 gelegen. .

Mijn departement heeft op dit ogenblik wel enkele
studies opgezet, waarin milieuaspecten onderzocht
worden, verbonden aan nieuwe infrastructuurprojec-
ten.

Kan de
vragen.

heer Minister mij antwoorden op de volgende

Voor wat het Bestuur der Wegen betreft is een studie
in opdracht voor de weg Antwerpen-Bergen-op-Zoom.

Waarom werd op betreffend stuk van de N28 deze
berm aangelegd, terwijl achter die berm geen enkele
bebouwing is, doch slechts velden en weiden ?

De opdracht wordt uitgevoerd door de diensten van
het Departement (Dienst Groenplan, Cel Acoustiek
van de Afdeling Onderbouw der Wegen en de betrok-
ken uitvoeringsdienst) waarbij tevens gesteund wordt
op het verslag van de Ecologische Commissie en op
het rapport van de Commissie Weg en Leefmilieu
(1974-1975).

Wat hebben de werken tot realisatie van deze berm
gekost ?

Waarom is men niet overgegaan tot het plaatsen
van één of andere soort geluids- en/of gezichts-
scherm aan de westkant van de N28, om zo de
sociale woonwijk ,,Groeneweg”  af te schermen ?

Het Rapport hiervan wordt verwacht tegen eind mei
1989.

Antwoord

Voor het Bestuur der Waterwegen werden in het ver-
leden reeds milieustudies in opdracht van Openbare
Werken uitgevoerd. Deze studies hadden tot doel de
effecten op het milieu te onderzoeken en de opmaak
van een project te begeleiden. Uiteraard wordt dit
thans geval per geval bekeken. Deze opdrachten wor-
den toegewezen aan de in deze materie gespecialiseer-
de instellingen. Vaak zijn dit universitaire instellingen,
en/of studiebureaus, elk volgens hun specialiteit,

Ik
te

1.

heb de eer het geachte lid de gevraagde inlichtingen
verstrekken.
\

Bedoelde berm werd aangelegd in opdracht en op
kosten van de eigenaar van een aanpalend perceel
en bevindt zich volledig buiten het openbaar do-
mein.

Zo is er de ecologische studie van de moderniserings-
werken aan het sluizencomplex van het Kempische Ka-
naal, Blauwe Kei te Mol, Lommel.

2.

3.

Gezien punt 1 heeft het Wegenfonds geen kosten
gedragen voor de realisatie van deze berm.

Deze opdracht verschilt naargelang opdrachten aan ex-
terne deskundigen worden uitgegeven dan wel het on-
derzoek door personeel van Openbare Werken wordt
verricht.

De sociale woonwijk ,,Groeneweg”  paalt niet on-
middellijk aan de N28. Tot op heden werd dan ook
geen onderzoek gedaan nopens gebeurlijke geluids-
hinder.

De aanleg van een beplante bufferzone werd des-
tijds overwogen naar aanleiding van een mogelijke
uitbreiding van de woonwijk.

Zoals voorzien in de basisregels van de Vlaamse Exe-
cutieve zullen voor alle belangrijke infrastructuurpro-
jecten, conform de bijlagen van de EG-richtlijnen
MER’s worden opgemaakt.

De besprekingen omtrent een BPA, waarin een der-
gelijke bufferzone zou voorzien worden zijn even-
wel onderbroken.



386 Vlaamse Raad - Vragen en Antwoorden - Nr. 10 - 8 mei 1989

B. Vragen waarop werd geantwoord na het verstrijken
van de reglementaire termijn (R.v.O. art. 69, 5)

J. LENSSENS
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN WELZIJN
EN GEZIN

Vraag nr. 30
van 27 februari 1989
van de heer L. HANCKE

Belgische beschermcomités - Samenstelling en werking

Kan de Minister mij meedelen hoeveel leden van het
Antwerpse beschermcomité voor het gevangenis telt ?

Hoeveel hiervan zijn werkende leden en hoeveel advi-
serende leden ?

Wat is de gemiddelde leeftijd van deze leden, hoe oud
is de oudste en hoe jong de jongste ?

Uit welke maatschappelijke (beroeps)groep  komen de-
ze leden ?

Hoe groot is het percentage arbeiders, werklozen en
vrouwen in dit beschermcomité ?

Op grond van welke criteria wordt iemand lid van dit
beschermcomité ?

Bestaat er beroep tegen een eventuele afwijzing als
lid ?

Hoeveel effectieve bezoeken werden afgelegd in 1986,
1987, 1988 ?

Hoeveel gedetineerden werden in deze jaren door dit
comité bezocht ?

Heeft het comité jaarverslagen gepubliceerd ? Kan u
mij deze bezorgen ?

Hoeveel voogdijen in het kader van de wet op de
voorwaardelijke invrijheidsstelling nam het comité op
zich ?

Welke andere activiteiten ontplooide het comité nog ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte
lid mede te delen wat volgt.

Het Beschermcomité te Antwerpen is een VZW.  De
Algemene Vergadering telt 35 leden waarvan acht de
Raad van Beheer vormen.

Er wordt geen onderscheid gemaakt tussen werkende
en adviserende leden. Wel is het zo dat slechts 24 leden
van de vereniging actief aan gevangenisbezoek of bege-
leiding van voorwaardelijk invrijheidgestelden doen.

De leeftijd van het oudste lid bedraagt 82 jaar en van
het jongste lid 35 jaar. De gemiddelde leeftijd bedraagt
62 jaar.

Twaalf leden van het comité zijn beroepshalve actief
in de welzijnssector of genoten een menswetenschappe-
lijke opleiding. Zoals in de meeste beschermcomités is

justitie ook te Antwerpen vertegenwoordigd door een
procureur, een griffier, advokaten en een politieagent.
Een viertal mensen zijn of waren actief in de onderwijs-
sector.

Tenslotte bestaat de grootste groep uit bedienden en
leden zonder beroep.

Een derde van het aantal leden zijn vrouwen. Hoe de
VZW  haar leden recruteert, behoort tot het beleid van
deze vereniging. Het is niet de opdracht van de over-
heid om hieromtrent criteria te formuleren.

In 1986 werden 2.530 bezoeken-afgelegd. Hierin zijn
vervat gevangenisbezoeken, huisbezoeken en consulta-
ties in het centrum. Voor 1987 registreerde men - 2.000
bezoeken en voor 1988 - 1.815.

De registratie zoals die door de administratie wordt
opgevraagd, laat niet toe te bepalen hoeveel gedeti-
neerden in de voorbije drie jaar werden bezocht. De
activiteit van de vereniging wordt gemeten in het aantal
bezoeken, consultaties, telefonische gesprekken, over-
leg vergaderingen, . . . en niet zozeer in personen.

Aangezien de wet op de voorwaardelijke invrijheids-
stelling een modaliteit van strafuitvoering is, ressor-
teert deze activiteit onder de bevoegdheid van de Mi-
nister van Justitie. Het Ministerie van de Vlaamse Ge-
meenschap is niet bevoegd in het toekennen van voor-
waardelijke invrijheidsstellingen en wijst derhalve ook
geen voogdijen toe aan reclasseringsdiensten.

Het comité publiceert geen jaarverslagen maar de ad-
ministratie vraagt wel elk jaar een overzicht van de
werking aan de hand van verantwoordingsdocumenten
met het oog op de subsidiëring.

De voorbije jaren organiseerde het comité vormings-
en informatieavonden ten behoeve van haar leden in
verband met onderwerpen zoals drug- en alcoholpro-
blemen, therapeutische gemeenschappen, leermoge-
lijkheden voor jongeren tussen 16 en 18 jaar en de
wetgeving betreffende de kinderbijslagen. Daarnaast
zijn er de maandelijkse ledenvergaderingen.

Tenslotte organiseerde men een persconferentie en was
men stichtend lid van de Federatie van Voogdij- en
Beschermraden en van de Verenigingen voor Sociale
Reïntegratie van de Vlaamse Gemeenschap.

T. KELCHTERMANS
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN LEEFMILIEU,
NATUURBEHOUD EN LANDINRICHTING

Vraag nr. 172
van 16 maart 1989
van de heer J. GEYSELS

Slìbruìmìng van de Laak - Recyclage slìbafval

Kan de heer Minister mij antwoorden op de volgende
vragen.

1. Hoever is Tessenderlo Chemie gevorderd in het on-
derzoek naar recyclage van het slib, afkomstig van
de fosfaatproduktie ?

2. Welke maatregelen zal de Minister opleggen om de
luchtbellen en scheuren in de PVC-beschermlaag in
het nieuw slibbekken te Ham te herstellen ?
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3. Zal de Minister, wanneer ook dit nieuw slibbekken helft van het giftig slib gepompt in het waterwachtbek-
volgestort is, opnieuw een vergunning afgeven voor ken van Tessenderlo Chemie aan de Kepkesberg te
een vierde slibbekken ? Ham.

4. Bestaat er een contract tussen Tessenderlo Chemie
en de overheid waarbij het bedrijf blijvend eigenaar
en verantwoordelijke voor het slibafval verklaard
wordt ?

Kan de heer Minister mij antwoorden op de volgende
vragen.

5. Overweegt de Minister stappen te ondernemen om
de recyclage te bevorderen en/of het slibdebiet te
beperken ?

1. Is er hiervoor een besluit tot wijziging van de lo-
zingsvergunning of een vergunning tot storten afge-
geven ?

2. Mag giftig afval gestort worden ?

Antwoord 3. Welke milieubeschermende maatregelen werden er
in dit wachtbekken voorzien ?

Tessenderlo Chemie doet onderzoek naar het terug-
winnen van fluor uit het Calciumfluoride slib. De
resultaten zijn nog niet van die aard dat industriali-
sering van het procédé mogelijk zou zijn.

De scheuren die waren vastgesteld in de PVC-folie
van het slibbekken zijn hersteld.

Om dergelijke beschadigingen van de folie in de
toekomst te voorkomen zal het bedrijf rondom de
wanden van het slibbekken een bijkomende water-
dichte bekleding aanbrengen op basis van bitumen.
In overleg met de OVAM is reeds een eerste proef-
strook aangelegd.

Op dit gedeelte zullen eerst nog een aantal proeven
worden uitgevoerd door een daartoe gespecialiseerd
labo alvorens de verdere bekleding van het bekken
zal aangevat worden. De nog aanwezige luchtbellen
zullen kunnen verwijderd worden van zodra het wa-
terniveau terug kan stijgen ; dit zal geschieden na-
dat de nieuwe bekleding is aangebracht.

Inzake inrichtingen waar afvalstoffen worden ver-
wijderd is de Bestendige Deputatie van de provin-
ciale raad de vergunningverlenende overheid.

Er bestaat geen contract tussen Tessenderlo Chemie
en de overheid waarbij het bedrijf blijvend eigenaar
en verantwoordelijke voor het slibafval verklaard
wordt. Wel kan verwezen worden naar artikel 3 van
de vergunning waarin vermeld wordt dat de vergun-
ninghouder verantwoordelijk blijft, ten overstaan
van derden, voor de ongevallen en/of schadegeval-
len die door zijn inrichting worden veroorzaakt.

Een van de belangrijkste beleidsinstrumenten om
recyclage te bevorderen en om het onderzoek naar
recyclage en schone technologieën te stimuleren is
het instellen van heffingen op het storten van afval.

Ik zal via de Vlaamse Executieve aan de Vlaamse
Raad die ter zake bevoegd is, een ontwerp’met
verhoogde heffingstarieven voorleggen. In mijn MI-
NA-PLAN 2000 worden ook andere beleidsmaatre-
gelen en acties uiteengezet.

Vraag nr. 175
van 16 maart 1989
van de heer J. GEYSELS

Slìbruìmìng van de Laak - Bestemming giftig  slib

Bij de ruimingswerken in de Laak wordt ongeveer de

4. Wordt ook dit slib gehydrocycloneerd en afgevoerd
naar een klasse-1-stort ?

Antwoord

1.

2.

3.

4.

J.

Het wachtbekken dat als bezinkingsbekken fungeert
werd door de Bestendige Deputatie van Limburg
vergund volgens de ARAB-procedure.

Na bezinking wordt het Laakwater terug in de Laak
geloosd : de lozingsvoorwaarden van de lozingsver-
gunning worden gerespecteerd. De VMZ werd van
een en ander in kennis gesteld.

Afvalstoffen die worden beschouwd als giftige afval-
stoffen overeenkomstig de bepalingen van artikel 2
van het koninklijk besluit van 9 februari 1976 hou-
dende algemeen reglement op de giftige afval, mo-
gen niet worden gestort.

Tessenderlo Chemie zal rekening houdend met de
resultaten van de black point-studie, het wachtbek-
ken in fasen saneren en de bodem ervan afdichten.

Na bezinking in het afvalwaterwachtbekken zal dit
slib droog worden geruimd en in steekvaste vorm
worden gestort op een daartoe vergunde stortplaats.

SAUWENS
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
OPENBARE WERKEN EN VERKEER

Vraag nr. 57
van 15 februari 1989
van de heer J. DE BREMAEKER

Werken van waterbouwkundige aard in het arrondìsse-
ment Antwerpen - Planning werkzaamheden en kost-
prijs

Kan de geachte Gemeenschapsminister me voor 1989
meedelen welke werken van waterbouwkundige aard
voor het arrondissement gepland zijn of in uitvoering
zijn ?

Zouden tevens de voorziene of effectieve begin- en
einddatum kunnen worden opgegeven alsmede de ge-
raamde of effectieve uitgaven ?
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Antwoord

Als antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid het
volgende overzicht verstrekken van de investeringswer-
ken van waterbouwkundige aard die thans in uitvoering
zijn en deze die gepland worden, en waarvoor mijn
departement als bouwheer optreedt.

1. Werken in uitvoering.

1.1. Haven van Antwerpen.

1.1.1.

1.1.2.

Bouwen van een containerkade.

Begindatum : 03.08.1984. Begindatum : 05.05.1988.
Voorziene einddatum : 03.1990. Voorziene einddatum : 12.1989.
Bedrag : 3.552 miljoen frank. Bedrag : 49 miljoen frank.

Bouwen van de Berendrechtsluis

Begindatum : 10.1982.
Voorziene einddatum : 04.1990
Bedrag : 12.000 miljoen frank.

1.2. Albertkanaal.

1.2.1.

1.2.2.

Bouwen van een sluis voor duwvaart te Wijne-
gem.

Burgerlijke bouwkunde lste fase.
Begindatum : 09.04.1985.
Einddatum : ll. 1990
Bedrag : 139 miljoen frank.

Bouwen van een nieuwe brug in de Turnhoutse-
baan te Wijnegem.

Begindatum : 01.06.1988.
Einddatum : 06.1990.
Bedrag : 130 miljoen frank.

1.3. Schelde-Rijnverbinding.

1.3.1.

1.3.2.

Behandelen
ve middelen

van damplanken met anti-corrosie-

Begindatum : 26.06.1987.
Einddatum : 08.1989.
Bedrag : 25,5  miljoen frank.

Buitengewone onderhoudsbaggerwerken
steenbestortingen.

en

Begindatum : 23.02.1989.
Einddatum : 12.1989.
Bedrag : 20,2  miljoen frank.

1.4. Kanaal Dessel-Turnhout-Schoten.

1.4.1. Oeververdediging en verharden van het jaagpad
tussen sluis 5 te Sint-Job-in-? Goor en sluis 10
te Schoten.

Begindatum : 19.09.1988. Voorziene aanvangsdatum : medio 1989.
Einddatum.:  06.1989. Einddatum : begin 1990.
Bedrag : 16,5  miljoen frank. Bedrag : 85 miljoen frank.

1.4.2. Vervangen van de brugklep  v%n  brug 9 te 2.1.2. Containerkade. Ophogingswerken voor het
Brecht-Sint-Lenaerts. bouwrijpmaken van de terminal.

Begindatum : 10.04.1989. Voorziene aanvangsdatum : begin 1989.
Einddatum : 07.1989. Einddatum : begin 1990.
Bedrag : 2 miljoen frank. Bedrag : 300 miljoen frank.

1.5. Sigmaplan.

1.5.1. Zeeschelde.

Verhogen en versterken van de waterkering te
Zwijndrecht (L.O.).

Begindatum : 15.10.1986.
Voorziene einddatum : 06.1989.
Bedrag : 229 miljoen frank.

Afsluiten van de Vliet aan de monding te Schel-
le-Hemiksem (R.O.).

Dijkverhogingen langs het Sint-Annastrand te
Antwerpen (L.O.).

Begindatum : 10.03.1988.
Einddatum : 03.1990.
Bedrag : 121 miljoen frank.

Dijkversterkingen ter hoogte van de jachthaven
Imalso te Antwerpen (L.O.).

Begindatum : 18.04.1988.
Einddatum lste fase : 10.08.1988 (2de fase nog
te bepalen)
Bedrag : 34,4  miljoen frank.

Bouwen slibscherm in de toegangsgeul jachtha-
ven Imalso te Antwerpen (L.O.).

Begindatum : 18.04.1988.
Einddatum lste fase : 10.08.1988 (2de fase nog
te bepalen)
Bedrag : 33,6  miljoen frank.

Dijkversterkingen
(R.O.).

afwaarts Noordkasteel

Begindatum : 01.04.1985.
Einddatum : 15.06.1989.
Bedrag : 80 miljoen frank.

1.5.2. Rupel.

Dijkversterkingen van kaai Niel tot Schelle
(L.O.).

Begindatum : 01.04.1985.
Einddatum : 15.06.1989.
Bedrag : 80 miljoen frank.

2. Geplande werken.

2.1. Haven van Antwerpen.

2.1.1. Bouwen van leidingentunnel onder de kaaien
nrs. 102-103.
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2.1.3. Royerssluis. Studie en grondonderzoek.

Voorziene aanvangsdatum : nog te bepalen,
Einddatum : nog te bepalen.
Bedrag : 25 miljoen frank.

2.2. Albertkanaal.

2.2.1. Bouwen van een sluis aan duwvaart te Wijne-
gem.

Bouwen van sluisgebouwen, bedieningstoren,
H.S. en L.S. magazijn.

Voorziene aanvangsdatum : medio 1989.
Einddatum : eind 1990.
Bedrag : 33 miljoen frank.

Burgerlijke bouwkunde 2de fase.

Voorziene aanvangsdatum : nog te bepalen.
Einddatum : nog te bepalen.
Raming : 185 miljoen frank.

2.3. Schelde-Rijnverbinding

2.3.1.

2.3.2.

Behandelen van damplanken met anti-corrosie-
middelen. 2de fase.

Voorziene aanvangsdatum : nog te bepalen.
Einddatum : nog te bepalen.
Bedrag : 22 miljoen frank.

Aanbrengen van noodladders en handgrepen
voor drenkelingen.

Voorziene aanvangsdatum : eind 1989.
Einddatum : medio 1990.
Bedrag : 1 miljoen frank.

2.4. Sigmaplan.

2.4.1 Rupel R.O. te Boom. Waterkering ter hoogte
scheepswerf Vennekens.

Voorziene aanvangsdatum : nog te bepalen.
Einddatum : nog te bepalen.
Raming : 120 miljoen frank.

Vraag nr. 65
van 2 maart 1989
van de heer W. VAN DURME

Gemeenschappelijk stads- en streekvervoer - Herstruc-
turering vervoersdìensten nrs. 250 (Eeklo-Sint-Laurens-
Sint-Margrìete) en 251 (Eeklo- Watervlìet-Sìnt-Jan-ìn-
Eremo)

Recent werden de geregelde vervoersdiensten nrs. 250
(Eeklo-Sint-Laurens-Sint-Margriete) en 251 (Eeklo-
Watervliet-Sint-Jan-in-Eremo) gereorganiseerd.

Voor de lijn 250 betekent dit een vermindering van 13
ritten op een totaal van 33, dat op zaterdag één rit is
voorzien en op zondag geen vervoerdienst en dat op
woensdagmiddag de scholieren van Sint-Margriete hun
woonplaats niet meer kunnen bereiken.

In totaal betekent de herstructurering een verminde-
ring van 40 procent van de af te leggen kilometers van
de vervoerdiensten.

Voor de lijn 251 heeft de reorganisatie als gevolg dat

er een vermindering is van 13 ritten op een totaal van
30 en de verbinding tussen Sint-Jan-in-Eremo en de
wijk Bentille.

Algemeen voorziet het herstructureringsplan geen ver-
binding tussen de centra van de vijf fusiegemeenten
van Sint-Laurens.

In het reeds op vervoergebied achteruitgestelde
Meetjesland betekent de herstructurering van hoger-
vernoemde lijnen een verdere afbraak van het open-
baar vervoer.

Kan de geachte Minister mij meedelen :

1. waarom dergelijke
werd doorgevoerd

herstructurering en organisatie

2. waarom noch de gemeentebesturen,
ners werden geraadpleegd ;

noch de bewo-

3. of het herstructureringsplan, gelet op de nadelen
voor de bewoners, voor herziening vatbaar is ?

Antwoord

De NMVB streeft er voortdurend naar om haar
aanbod zoveel mogelijk aan te passen aan de vraag
naar openbaar vervoer.

Dit geeft aanleiding tot het doorvoeren van bepaal-
de herschikkingen van diensten die verantwoord
kunnen worden door de noodzaak om het overtol-
lige aanbod weg te werken, rekening gehouden met
de kostprijs ervan en de ontvangsten die zij opleve-
ren.

De lijnen 250 en 251 behoren tot de zwakste van
de groep Oost-Vlaanderen. Zoals voor ander zwak-
ke lijnen, die reeds sedert 1986 werden geherstruc-
tureerd, wordt uit een vergelijking van de potentiële
en huidige vraag, een nieuwe uurregeling voorzien
aangepast aan de reële behoeften.

De gemeentebesturen worden zoals voor alle her-
structureringen vooraf ingelicht over de wijzigingen
aan de uurregeling.

In de toekomst zal echter getracht worden de ge-
meentebesturen nader te betrekken bij het opstellen
van een vervoeraanbod en hen mede een deel finan-
ciële verantwoordelijkheid te geven.

De NMVB is bereid alle voorstellen van aanpassin-
gen te onderzoeken indien mocht blijken dat er een
reële behoefte naar bijkomend openbaar vervoer
zou bestaan.

Vrpag nr. 72
van 7 maart 1989
van de heer M. DESUITER

Waterwegen en hun aanhorigheden - Aanpassìngswer-
ken aan de Leìe in de traverse van Kortrijk

Sinds jaren vestigen de beheersorganen van de GOM
West-Vlaanderen de aandacht op het belang van de
inschakeling van de Leie in het Europees waterwegen-
net.



390 Vlaamse Raad - Vragen en Antwoorden - Nr. 10 - 8 mei 1989

De Leie is immers de kortste weg te water tussen de
industriecentra Rijsel (het Deûlekanaal), Douai en Be-
thune (op het kanaal Duinkerke-Valenciennes) en de
havens Zeebrugge, Gent en Antwerpen.

Sinds 1985 is de kalibrering van de Leie (op 1.350 ton)
tussen Kortrijk en Deinze afgewerkt, zodat Kortrijk
vanuit Gent kan bereikt worden door 1.350 tonners.

Stroomopwaarts wordt de laatste hand gelegd aan een
nieuwe sluis te Menen, waardoor vanaf september-ok-
tober  1989 scheepvaart met 600-tonners zal mogelijk
worden vanaf Rijsel tot Kortrijk.

Blijft nog de flessehals te Kortrijk, waar de doortocht
slechts mogelijk is voor schepen van 300 ton.

Rekening houdend met de essentiële rol van het water-
wegennet in het goederenvervoer, de toenemende be-
drijvigheid op dit vlak op het kanaal Roeselare-Leie,
en de verschuiving van sommige trafieken van de Leie
naar de Bovenschelde, is het dringend noodzakelijk de
aangevatte inschakeling van de Leie in het Europees
waterwegennet te voltooien, zodat het gebruik vol-
waardig en veilig kan gebruikt worden.

Benevens het aspect van het scheepvaartverkeer is er
ook de waterafvoerende functie die haar beslag dient
te krijgen. Het effect van een vernauwing in een rivier
is voelbaar in het volledig opwaarts gelegen gedeelte.
Het is niet aanvaardbaar dat de opwaarts gelegen ge-
meenten de negatieve effecten moeten dragen van een
gebrekkige toestand in een afwaarts gelegen stad of
gemeente. De werken aan de Leie moeten coherent
en homogeen zijn. Graag vernam ik welke stappen
reeds ondernomen werden om de aanpassingswerken
te Kortrijk aan te vatten.

Antwoord

De door het geachte lid naar voorgebrachte argumen-
tatie kan door mij ten volle onderschreven worden. Er
bestaat inderdaad een dwingende noodzaak in dringen-
de modernisering van de Leie op 1.350 ton door te
voeren en dit op een volwaardige wijze over de ganse
lengte van de rivier. Zulke houding is verantwoord
zowel om economische redenen als om reden van het
verzekeren van de waterafvoer. Het voordeel inzake
transportkosten, dat voortvloeit uit een snellere vaart
op groot gabariet, is ontegensprekelijk en zal de indus-
triële centra rond Roeselare en de haven van Gent ten
goede komen, alsook alle trafiek met de streek van
Rijsel en omgeving.

Toch is niet te vergeten dat de waterafvoer de aanlei-
ding en hoofdreden is geweest voor het moderniseren
van de Leie.

Door de reeds uitgevoerde verbredingen van de rivier
kunnen de waterstanden beter beheerst worden zodat
het gevaar op desastreuse overstromingen langs de ge-
moderniseerde gedeelten beduidend is verminderd.

Daar de moderniseringswerken, voor wat de wateraf-
voer betreft, hun invloed laten gelden tot enkele kilo-
meters opwaarts de verbredingswerken kan het pro-
bleem van de overstromingen langs de Leie, op Bel-
gische grondgebied zelfs als opgelost beschouwd wor-
den.

Om de werken te kunnen uitvoeren op de Grensleie,
werd met Frankrijk een verdrag gesloten dat thans in
uitvoering is.

De problemen die blijven bestaan om de laatste gedeel-
ten uit te voeren van het project dat als opzet heeft
het op 1.350 ton gabariet brengen van de vaarweg
tussen Gent en Noord-Frankrijk, zijn van tweeërlei
aard.

Vooreerst is er het constante budgettaire probleem,
dat de laatste jaren erg verscherpt is door het zwaar
terugschroeven van de investeringskredieten van de
overheid. Daarnaast is er het probleem van de verrui-
ming van de vaarweg in de traverse van Kortrijk.

Het eerste probleem heeft de uitvoering van de werken
enigszins vertraagd. Gelet op het grote belang van dit
project voor de streek en voor het Vlaamse waterwe-
gennet en dus ook de economie, ben ik van oordeel
dat aan de modernisering van de Leie alle prioriteit
moet voorbehouden worden. Enkel op deze wijze kan
het objectief op een redelijke termijn afgerond worden
en kunnen de geïnvesteerde kapitalen rendabel ge-
maakt worden.

Een eerste stap daartoe is het organiseren van de door-
vaart van 600 ton schepen door een electronisch bege-
leidingssysteem dat ervoor moet zorgen dat de schepen
elkaar niet kruisen in de binnenstad.

Vervolgens zullen de besprekingen met de stad zo snel
mogelijk worden hervat om een totale oplossing voor
het probleem van de doorvaart van 1.350 ton schepen
uit te werken waarbij gebruik wordt gemaakt van de
electronische hulpmiddelen die nu beschikbaar zijn en
waarbij rekening gehouden wordt met de Franse en
Europese voorschriften voor wat de brughoogten be-
treft, zodat beweegbare bruggen misschien kunnen ver-
meden worden.

Voor de waterafvoer zal maximaal gebruik gemaakt
worden van het feit dat de Leie in Kortrijk uit twee
armen bestaat.

Er zal tevens bijzonder aandacht besteed worden aan
het behoud van de stedebouwkundig als waardevol er-
kende badstenen kaaimuren en aan de bijzondere voor-
waarden die het werken in een stedelijk milieu met
zich meebrengt.

Vraag nr. 73
van 7 maart 1989
van de heer M. DIDDEN

Wegen en hun aanhorigheden - Problematiek parkeer-
ruimte aan de grensovergang E314 te Maasmechelen

Uit een vroeger antwoord dat ik van de Minister van
Financiën heb bekomen blijkt dat de grensovergangen
als dusdanig geenszins zullen afgeschaft zijn in 1992.
Wachten op de situatie van de grensovergangen na
1992 voor het oplossen van in rand vermelde problema-
tiek is naar mijn oordeel dan ook voorbarig.

Mag ik vernemen of op korte termijn een aanbesteding
voor uitbreiding van de parkeerruimte aan de grens-
overgang te Boorsem-Maasmechelen kan geschieden ?
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Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat over-
wogen wordt, naar gelang de budgettaire mogelijkhe-
den, om de parkings in kwestie uit te breiden. Zo
mogelijk zullen de onteigeningen in 1989 en de werken
in 1990 gepland worden.

Vraag nr. 74
van 7 maart 1989
van de heer M. DIDDEN

Wegen en hun aanhorigheden - Overname en heraan-
leg Weg Groot Verkeer Neeroeteren-As

Mag ik zo vrij zijn u te vragen mij nader te informeren
over de stand van zaken van in rand vermeld dossier.

Gaarne zou ik vernemen om welke reden vermelde
weg nog niet werd overgenomen ? Bestaat de mogelijk-
heid om deze semi-rijksweg, welke gedeeltelijke eigen-
dom is van de gemeenten Maaseik  en As, over te
nemen ?

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat de
eventuele overname van deze weg zal bekeken worden
in het kader van de herklassering van het ganse Lim-
burgse wegennet.

Vraag nr. 76
van 7 maart 1989
van de heer M. DIDDEN

Wegen en hun aanhorigheden - Plaatsing verkeerslìch-
ten kruispunt ,, De Kluit” te Opgrìmbìe-Maasmechelen

In het kader van de verkeersveiligheid worden sommi-
ge kruispunten langsheen de Vlaamse gewestwegen
aangepast.

Gaarne vernam ik welke de programmatie is met be-
trekking tot de verkeerslichten die voorzien zijn aan
het kruispunt ,,De Kluit” te Opgrimbie-Maasmechelen,
alwaar naar de informatie waarover ik beschik in de
afgelopen jaren vele tientallen ongevallen met lichame-
lijke gekwetsten hebben plaatsgehad ,?

Gaarne had ik de programmatie met betrekking tot
deze verkeerslichten gekend.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte
lid mede te delen dat het kruispunt van de N 78 met
de Kerkstraat en de Windmolenweg (De Kluit) te Op-.
grimbie is voorzien om te worden uitgerust met een
driekleurige lichtsignalisatie.

Voorafgaandelijk echter zouden wegeniswerken die-
nen uitgevoerd te worden ter verbetering van de inrich-
ting van het kruispunt.

Op dit ogenblik is deze herinrichting ter studie bij de
daartoe bevoegde Wegendienst van Limburg.

Het is voorbarig deze werken reeds te programmeren,
aangezien nog moet vastgesteld worden wat het ver-
moedelijk bedrag der werken is en welke eventuele
onteigeningen nodig zijn.

Vraag nr. 78
van 7 maart 1989
van de heer M. DIDDEN

Wegen en hun aanhorigheden - Plaatsing geluìdswe-
rende schermen langsheen A2 ter hoogte van Wezemaal,
Holsbeek, Kessel-Lo en Wìnksele

In het kader van de geluidshinderbestrijding werden
in ons land kaarten opgemaakt met aanduiding van de
geluidsniveaus. Volgens informatie die mij reeds vroe-
ger ter beschikking werd gesteld werden de geluidsme-
tingen  reeds uitgevoerd en de resultaten verwerkt en
opgemaakt.

Het zou me derhalve benieuwen te weten of de zoge-
naamde geluidsniveaukaarten opgemaakt en afgewerkt
zijn en op welke wijze deze aan het publiek, alsmede
aan de leden van de Vlaamse Raad ter beschikking
komen ?

Zeer in het bijzonder zou ik gaarne vernemen welke
werkzaamheden zullen uitgevoerd worden ter bestrij-
ding van de geluidshinder langs de autosnelweg A2,
meer bepaald ter hoogte van Wezemaal, alsmede ter
hoogte van Holsbeek, Kessel-Lo en Winksele en langs-
heen de wijken Boekt en Viversel te Heusden-Zolder ?
In het verleden was er sprake van dat op al deze plaat-
sen geluidswerende schermen zouden aangebracht
worden.

Gaarne had ik de budgettaire middelen op dit stuk
gekend, alsmede de concrete programmatie voor de
uitvoering van deze werken.

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid de hierna volgende inlich-
tingen te verstrekken.

1. Geluidskaarten

De studie van de geluidskaarten is nog niet beëin-
digd. Er kan verduidelijkt worden, dat het hier ove-
rigens niet om geluidsmetingen maar wel om com-
puterberekeningen gaat.

Over de vorm waarop de geluidskaarten later even-
tueel ter beschikking kunnen gesteld worden kan
nu nog geen uitsluitsel gegeven worden. De studie
zal immers honderden kaarten bevatten gezien het
groot aantal te bestuderen woonzones.

2. Geluidshinder langs de A2

Te Wezemaal en Nieuwrode zijn momenteel de
werken in uitvoering voor de plaatsing van geluids-
werende schermen. Het betreft schermen in lichtge-
wichtbeton (1.770 m met een hoogte van 3 m en
135 m met een hoogte van 2,4  m) en beplante ge-
luidsschermen (635 m met een hoogte van 3 m).

Ter hoogte van de overige aangegeven gemeenten
is de studie van de geluidshinder doorgevoerd. De
schermen zullen gerealiseerd worden volgens de
budgettaire mogelijkheden.
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Vraag nr. 81
van 8 maart 1989
van de heer D. VAN MECHELEN

Wegen en hun aanhorigheden - Bewegwijzering van
door het publiek bezochte plaatsen en etablissementen

Op 25 november 1987 werd een ministerieel besluit
uitgevaardigd welke de bewegwijzering van door het
publiek bezochte etablissementen en plaatsen regelt.

Deze reglementering doet enkele vragen rijzen.

1. De nieuwe bewegwijzeringsborden zullen alleen
langs rijkswegen aangebracht worden. Voor ge-
meentewegen gelden andere voorschriften.

Mag ik van de Minister vernemen of hij initiatieven
neemt die ertoe strekken bij de plaatselijke besturen
aan te dringen opdat zij uniforme bewegwijzering
eveneens op de wegen onder hun bevoegdheid, zul-
len toepassen ?

2. De installatie- en onderhoudskosten van de beweg-
wijzeringsborden zouden ten laste van de aanvrager
vallen.

Wie zal voor het onderhoud instaan ?
Op welke wijze zullen deze kosten doorverrekend
worden aan de aanvrager ?

Behoort de volledige herstelling van een bord, bij
voorbeeld na een aanrijding, eveneens tot het on-
derhoud ?

3. a. Is artikel 2 van toepassing op de bewegwijzering
van de aanlegsteigers van veerdiensten ?

b. Zo ja, door middel van welke figuur zullen deze
aanlegsteigers worden aangeduid ?

4. Wie mag een aanvraag voor de bewegwijzering van
de monumenten en van de merkwaardige land-
schappen indienen (artikel 11) ?

5. Ik veronderstel dat jeugdherbergen onder artikel 14
(hotels en restaurants) of artikel 15 (kampeer- en
caravanterreinen) vallen. Is een bewegwijzering bin-
nen de bebouwde kom, vanop  een maximale afstand
van 100 m, zoals bepaald in de artikelen 14 a) en
15 b), voor jeugdherbergen niet te beperkt ?

Antwoord

De toepassing van het ministerieel besluit van 25 no-
vember 1987 betreffende de door het publiek bezochte
etablissementen en plaatsen diende opgeschort inge-
volge gerezen moeilijkheden. Dit gebeurde bij nota
van 8 augustus 1988 van de toenmalige Minister van
Openbare Werken gericht aan het Bestuur der Wegen.

In verband met de door het geachte lid gestelde vragen
worden de volgende toelichtingen gegeven.

1. Het voornoemd ministerieel besluit bepaalde dat de
bedoelde bewegwijzeringsborden langs de rijkswe-
gen zouden geplaatst worden op voorwaarde dat de
te volgen reisroute ononderbroken werd aangege-
ven tussen de te signaleren plaats of instelling en
de dichtstbijzijnde rijksweg.

Alhoewel de richtlijnen van het ministerieel besluit
strikt genomen niet golden voor gemeente- en pro-
vinciewegen werd toch verwacht dat deze laatste
wegbeheerders de voorschriften van ,,Openbare
Werken” zouden navolgen omwille van de uniformi-
teit.

Het is meer dan wenselijk dat een bewegwijzering
- die vertrekkend van een rijksweg over provincie-
en gemeentewegen naar haar doel leidt - zou ge-
schieden door middel van hetzelfde type van weg-
wijzer.

2. Behoudens enkele uitzonderingen werd bepaald dat
de installatie- en onderhoudskosten ten laste van de
aanvrager vielen.

Voor de rijkswegen mocht de plaatsing slechts wor-
den uitgevoerd door een aannemer aangeduid door
het Bestuur. Voor de onderhoudswerkzaamheden
mocht hetzelfde verondersteld worden.

Voor de gemeente- en provinciewegen kon op dit
vlak niets bepaald worden vermits het andere weg-
beheerders betrof.

Noch het ministerieel besluit noch de begeleidende
omzendbrief ter uitvoering vermeldden enige rege-
ling nopens de wijze waarop de kosten (plaatsing
en onderhoud) dienden doorverrekend te worden.

De herstelling van een bord na beschadiging kan
gedekt worden door de verzekering van de schade-
veroorzaker of op diens kosten uitgevoerd worden
voor zover hij gekend is.

In andere gevallen zou de aanvrager van de signali-
satie moeten tussenkomen.

3. a. Hoewel de veerdiensten niet vermeld waren on-
der artikel 2 is het duidelijk dat dit artikel ook
van toepassing kon zijn op de overzetdiensten.

b. Voor deze diensten zou een aangepast logo kun-
nen ontworpen worden.

4. Ik meen dat de aanvraag tot bewegwijzering van
monumenten en merkwaardige landschappen best
zou gebeuren door de administratie waaronder zij
ressorteren eventueel in samenspraak met het Com-
missariaat-Generaal voor Toerisme.

5 De jeugdherbergen hoorden veeleer thuis onti,  . ar-
tikel 15 (kampeer- en caravanterreinen) dan oncìir
artikel 14 (hotels en restaurants). De wegcode (ko-
ninklijk besluit van 1 december 1975, artikel 71)
wijst in die richting.

De beperking tot signalisatie van op maximum 100
meter binnen de bebouwde kom was inderdaad voor
kritiek vatbaar.

Tot slot dient nog vermeld dat de problemen gerezen
rond het verschijnen van het ministerieel besluit van
25 november 1987 niet alleen geleid hebben tot het
opschorten van de toepassing maar ook tot de aanstel-
ling van een werkgroep samengesteld uit leden van de
Departementen van Openbare Werken en van Ver-
keerswezen teneinde dit ministerieel besluit door een
andere regeling te vervangen.
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Vraag nr. 84
van 14 maart 1989
van de heer G. CARDOEN

Wegen en hun aanhorigheden - Maatregelen tegen ver-
keersonveìlìge situatie in het Centrum van Herne

Tijdens de bespreking van de begroting Openbare
Werken 1988 heb ik in de Senaatscommissie ten over-
staan van de toenmalige bevoegde Minister van Open-
bare Werken gewezen op het verkeersgevaarlijke Cen-
trum van Herne.

Hoewel destijds ter hoogte van bovengenoemd cen-
trum verkeerslichten naast de N 255 werden aange-
bracht, bleef bij deze beveiligingsmaatregel  de zwakke
weggebruiker op zijn honger. Ook blijven fiets- en
voetpaden op dit gevaarlijke dorpsplein achterwege.

De Minister had mij een onderzoek en gedetailleerd
antwoord beloofd.

Langs deze weg richt ik mij in herhaling tot de huidige
Minister met het verzoek een zo gedetailleerd mogelijk
antwoord te vernemen, alsmede de mogelijke verbete-
ringsmaatregelen die men zou overwegen te nemen.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte
lid het volgende mede te delen.

Het is inderdaad juist dat het veiligheidsprobleem in
het centrum van Herne reeds eerder werd gesteld.

Door de bevoegde Wegendienst van mijn departement
werd een onderzoek ingesteld.

In dit verband kan ik u thans meedelen dat de nodige
onderzoeken werden gedaan en dat eerlang door het
betrokken Bestuur concrete voorstellen ter verbetering
van de veiligheid van de zwakke weggebruikers zullen
ingediend worden.

Vraag nr. 85
van 14 maart 1989
van de heer G. CARDOEN

Wegen en hun aanhorigheden - Plaatsing verkeerslìch-
ten bij gemeenteschool Affligem (Hekelgem) langsheen
RW 9 te Aalst-Asse

In het verleden werd de toezegging gedaan tot plaat-
sing van driekleurige verkeerslichten ter hoogte van de
gemeenteschool Affligem (Hekelgem), gevestigd langs
de RW 9 Aalst-Asse.

Iedereen begrijpt de bijzonder verkeersgevaarlijke toe-
stand aan deze school bij zover dat de plaatsing van
deze verkeerslichten zich meer dan ooit opdringt.

Ondertussen verneem ik dat men opnieuw zou overwe-
gen om slechts na het verstrijken van het schooljaar in
te grijpen. Stroken deze beweringen met de werkelijk-
heid ? Welk is de reden waarom niet onmiddellijk en
na zolang wachten tot de plaatsing van de verkeerslich-
ten kan overgegaan worden ?

Elk verder uitstel zou kunnen betaald worden met zwa-
re menselijke gevolgen.

Antwoord .

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte
lid het volgende mede te delen.

,

Het kruispunt van de N 9 met de Kerkstraat te Hekel-
gem (Affligem) is inderdaad opgenomen op de lijst der
kruispunten die met een driekleurige lichtsignalisatie
zullen uitgerust worden.

Het desbetreffende inrichtingsplan werd opgemaakt en
voor advies overgemaakt aan de bevoegde autoriteiten,
dit volledig overeenkomstig de normale procedure ter-
zake.

Van zodra de goedkeuring of eventuele opmerkingen
gekend zijn - wat eerstdaags wordt verwacht - zal
het Bestuur voor Elektriciteit en Elektromechanica, in
het kader van zijn programma, tot de plaatsing kunnen
overgaan.

Vraag nr. 87
van 16 maart 1989
van de heer M. VAN PEEL

Wegen en hun aanhorigheden - Verbetering verkeers-
veiligheid op rijksweg Al2 Antwerpen-Boom-Brussel

Gedurende de laatste maanden van vorig jaar werden
er door Rijkswacht en Politie herhaaldelijk acties on-
dernomen op rijksweg Al2 (Antwerpen-Boom-Brus-
sel). Tijdens deze acties, die geconcentreerd werden
op het stuk Wilrijk - Boom en waaraan in de pers grote
aandacht werd besteed,  werden er honderden
verkeersovertredingen vastgesteld. Dit wijst erop dat
rijksweg Al2 ofwel van een slechte signalisatie voor-
zien is, ofwel door zijn verkeerstechnisch profiel aanzet
tot het begaan van overtredingen, ofwel beide.

Mag ik van de geachte Gemeenschapsminister verne-
men hoeveel verkeersovertredingen er de voorbije ja-
ren vastgesteld werden op het stuk Wilrijk - Boom van.
de A12, zo mogelijk naar de aard van de overtreding,
en dit zowel voor de binnen- als voor de buitenbanen ?

Mag ik tevens vernemen hoeveel ongevallen er zich de
voorbije jaren op bewust stuk hebben voorgedaan en
waar juist de meeste ongevallen zich voordeden ?

Mag ik tenslotte vernemen of er recentelijk door de
overheid maatregelen getroffen werden om aan de ui-
terst gevaarlijke verkeerssituatie op rijksweg Al2 te
verhelpen of of er plannen in die richting bestaan (bij
voorbeeld aanstelling van een verkeersdeskundige) ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte
lid mede te delen dat de gevraagde inlichtingen in
verband met verkeersovertredingen en verkeersonge-
vallen op het wegvak Boom - Wilrijk van de N 177,
werden gevraagd bij de Rijkswacht. Zodra deze inlich-

,tingen in mijn bezit zullen zijn worden ze het geachte
lid nagezonden.

Verder weze vermeld dat de problematiek van het be-
trokken wegvak reeds geruime’tijd de aandacht bezig
houdt van de bevoegde openbare instanties.
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De grootste oorzaak van de onveilige toestand aldaar,
blijkt het negeren van de ingestelde snelheidsbeperkin-
gen te zijn.

Een doorgedreven controle van Politie en Rijkswacht
kan voor de nodige positieve gevolgen zorgen.

Intussen is het zo dat het betrokken wegvak door mijn
departement constant wordt gevolgd qua infrastructuur
en uitbating van de reeds talrijke driekleurige lichtsig-
nalisaties.

11. VRAGEN WAAROP NIET WERD GEANT-
WOORD BINNEN DE REGLEMENTAIRE
TERMIJN (R.v.O. art. 69, 5)

R. DE WULF
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
TEWERKSTELLING

Vraag nr. 10
van 30 maart 1989
van de heer D. VAN MECHELEN

Vormìngspakketten - Bevoegdheid, subsidies en sa-
men werking

Graag had ik van de geachte Minister een overzicht
gekregen van de volgende punten.

Welke vormingspakketten in de ruime betekenis
van het woord vallen onder uw bevoegdheid ?

Welke instellingen (openbare en privé) worden
hierbij rechtstreeks en onrechtstreeks gesubsi-
dieerd ?

Hoeveel subsidies ontvangt elke instelling en wat is
het aandeel van de nationale overheid en EG-steun
bij deze subsidiëring bij elk van deze instellingen ?

Welke zijn de vormingspakketten van elke gesubsi-
dieerde instelling (openbare en privé-instellingen) ?

NB. Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer P.
Dewael, Gemeenschapsminister van Cultuur.

Vraag nr. 11
van 31 maart 1989
van de heer G. CARDOEN

RVA - Infocel te Halle - Werking en mogelìjkheden

Mede op mijn aandringen en naar aanleiding van de
tussenkomst van de toenmalige Minister van Tewerk-
stelling en Arbeid, werd per 1 januari 1988 te Halle
een RVA-Infocel opgericht en dit ten behoeve van de
bevolking uit de Zennevallei en Pajottenland.

Graag zou ik vernemen hoe de werking van deze cel
evolueert ? Welke inspanningen worden vanuit de
RVA-middens ondernomen om bij het ruime publiek
ruchtbaarheid te geven aan de mogelijkheden die de
werking van een dergelijke cel inhoudt ten behoeve
van alle mogelijke geïnteresseerden ?

diensten, een decentralisatie zich eveneens opdringt ?
Welke zijn de vooruitzichten ter zake ?

P. DEWAEL
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN CULTUUR

Vraag nr. 86
van 22 maart 1989
van de heer R. BLANPAIN

Bokssport - Begrìpsomschrìjvìng

Op 22 september 1988 en 9 januari 1989 stelde ik de
geachte Minister een vraag betreffende de juridische
betekenis van het woord ,,bokssport”,  teneinde te we-
ten te komen of het koninklijk besluit dd. 5 juli 1962
eventueel ook toepasselijk zou zijn op disciplines zoals
,,Franse boks”, ,,Tai-boks”, ,,Kick-boxing” en soortge-
lijke.

In het antwoord van de geachte Minister op mijn vraag
dd. 22 september 1988 stelt deze dat het begrip niet
wettelijk omschreven werd. Toch lijkt het mij noodza-
kelijk dat voor de toepassing van de relevante teksten
tenminste het begrip juridisch wordt omschreven.

Mag ik opnieuw vragen
zou willen antwoorden.

of de Minister op mijn vraag

Vraag nr. 87
van 22 maart 1989
van de heer J. LOONES

Commissariaat-generaal voor Toerisme - Samenstel-
ling personeelskader en bevoegdheid inspecteurs provìn-
cie West- Vlaanderen

Naar verluidt beschikt het Commissariaat-generaal
voor Toerisme over drie eerstaanwezende inspecteurs
voor de provincie West-Vlaanderen. Deze inspecteurs
hebben elk andere bevoegdheidsgebieden.

Dergelijke toestand is mijn inziens niet goed voor de
coördinatie van de toeristische initiatieven, en is ook
nadelig voor het verspreiden van een eenvormig imago.

Gaarne vernam ik van de geachte Gemeenschapsminis-
ter een antwoord op de volgende vragen.

Hoe is het personeelskader van het Commissariaat-
generaal voor Toerisme samengesteld ?

Hoe is het ambtsgebied van de diverse inspecteurs
afgebakend ?

Wat is hun bevoegdheid ?

Vraag nr. 88
van 22 maart 1989
van mevrouw N. MAES

Koninklijk Ballet van Vlaanderen - Aanpassing Thea-
terinfrastructuur

Op wereldniveau behoort het Ballet van Vlaanderen
tot de twintig belangrijkste gezelschappen voor dans-
theater.Meent de geachte Minister niet dat binnen de RVA-
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De opdracht van het Koninklijk Ballet van Vlaanderen
is nog steeds drievoudig :

- reisvoorstellingen ballet in binnen- en buitenland ;
- reisvoorstellingen musical in binnen- en buitenland ;
- inrichten van eigen voorstellingen in Gent en Ant-

werpen.

In het seizoen 1988-1989 loopt het aantal voorstellingen
op tot ruim 300. Naar verluidt zou men tegen eind
1992 over geen dansstudio’s, ruimten voor de medische
installaties, kantine.. . meer beschikken. Hierover zou
ik

1.

2.

3.

u, mijnheer de Minister, willen vragen :

is het niet mogelijk om een definitieve huisvesting
voor het Ballet van Vlaanderen te voorzien ? De
optredens in het buitenland kennen een groot suc-
ces. Voor de grote produkties is er echter nood aan
grootschalige theaterinfrastructuur in eigen land.
Nederland beschikt over 62 dergelijke instellingen,
Vlaanderen slechts over zes waar het Ballet kan
optreden in goede voorwaarden.

Is u, mijnheer de Minister, niet van mening dat de
theaterinfrastructuur in Vlaanderen achterop blijft
in vergelijking met het buitenland ?

Welke plannen bestaan er momenteel voor de aan-
passing van de theaterinfrastructuur ? Welke bud-
gettaire middelen zijn hiervoor voorzien ?

D. COENS
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN ONDERWIJS

Vraag nr. 47
van 28 maart 1989
van de heer A. DENYS

Openbare en privé-instellingen - Vormìngspakketten,
subsìdìërìng en samenwerking

Graag had ik van de Minister
van de volgende punten :

een overzicht gekregen

1. welke vormingspakketten in de ruime betekenis van
het woord ressorteren onder uw bevoegdheid ?

2. Welke instellingen (openbare en privé) worden
hierbij rechtstreeks en onrechtstreeks gesubsi-
dieerd ?

3. Hoeveel subsidies ontvangt elke instelling enwat is
het aandeel van de nationale overheid en EG-steun
bij deze subsidiëring bij elke van deze instellingen ?

4. Welke zijn de vormingspakketten van elke gesubs?
dieerde instelling (openbare en privé-instellingen) ?

5. Welke zijn de samenwerkingen
privé-instellingen ?

tussen openbare en

NB. Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer
N. De Batselier, Vice-Voorzitter van de Vlaamse Exe-
cutieve, Gemeenschapsminister van Economie, Mid-
denstand en Energie.

Vraag nr. 48
van 28 maart 1989
van de heer J. VAN HECKE

Aanvullend secundair beroepsonderwijs - Weddebare-
ma lesgevers-verpleegkundigen met D-diploma

Graag had ik vernomen wat het juiste weddebarema
is van gebrevetteerde verpleegkundigen met een D-di-
ploma en vijf jaar nutttige ervaring, die onderwijs ver-
schaffen aan leerling verpleegsters in het kader van het
aanvullend secundair beroepsonderwijs.

Sommige leerkrachten worden immers betaald aan het
barema 384, terwijl andere leerkrachten bezoldigd wor-
den op basis van het barema 302.

Vraag nr. 50
van 28 maart 1989
van de heer A. LARIDON

Loopbaanonderbreking in het onderwijs - Financiële
repercussie

Het komt voor dat personeelsleden die loopbaanonder-
breking toegekend worden tijdens deze onderbreking
ofwel hun opdracht volledig of gedeeltelijk zien weg-
vallen.

Mag ik ter aanvulling van mijn documentatie vernemen
of de wijzigingen in de opdracht van de betreffende
personeelsleden een repercussie hebben op de vergoe-
ding toegekend in het systeem van loopbaanonderbre-
king, t.t.z. kan het bedrag van de vergoeding vermin-
derd worden of zelfs wegvallen ?

J. SAUWENS
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
OPENBARE WERKEN EN VERKEER

Vraag nr. 89
van 21 maart 1989
van de heer M. DIDDEN

Autosnelwegen - Bouwwerken in de zone ,,non-aedifì-
candì” en afwijking bepalingen van het koninklijk be-
sluit van 4 juni 19.58

Tengevolge mijn vraag nr. 46 van 13 februari 1989 met
betrekking tot de zone ,,non-aedificandi” langs auto-
snelwegen mocht ik vernemen dat u daarvoor verwijst
naar de wet van 12 juli 1956 en zeer in het bijzonder
naar het koninklijk besluit van 4 juni 1958. Dit is na-
tuurlijk bekende materie.

Wat mij zeer concreet interesseert is in welke mate tot
hiertoe werd afgeweken van deze maatregelen voor-
zien in het koninklijk besluit, welke de motivering tot
afwijking van deze maatregelen was en in hoever zulks
in de toekomst verder zal gerealiseerd worden ?

Zeer in het bijzonder zou ik willen vernemen welke
de meer recente bouwwerken binnen de zone ,,non-ae-
dificandi” zijn langs de autosnelwegen ?

Ik merk op dat onder meer tussen Brussel en Leuven
verschillende nieuwe woningen en zelfs appartements-
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gebouwen geplaatst worden in de onmiddellijke buurt
van de autostrades.

herinnerd worden aan de door te voeren wegwijzer-
aanpassingen ?

Het zou mij derhalve benieuwen te weten of deze
bouwwerken in de zone ,,non-aedificandi” gelegen zijn,
alsmede in welke mate en om welke reden van de
maatregelen voorzien in de wetgeving en vermeld ko-
ninklijk besluit werd afgeweken ?

Vraag nr. 93
van 22 maart 1989
van de heer E. BEYSEN

Vraag nr. 90
van 22 maart 1989

Waterwegen en hun aanhorigheden - Officiële opening
Antwerpse Berendrechtsluis

van de heer J. VAN HECKE Op 22 september eerstkomende zal de Berendrecht-
sluis in de Antwerpse haven officieel geopend worden.

Rijksweg Geraardsbergen-Gent - Plaatsing verkeers-
lichten kruispunt Houtemstraat en Reigerstraat (gemeen-
te Oosterzele)

Momenteel wordt er gewerkt aan de aanleg van de
rijksweg Geraardsbergen-Gent (Deel Balegem - aan-
sluiting E40). Volgens de planning zou deze weg tegen
juli 1989 kunnen opengesteld worden voor het verkeer.

Het gemeentebestuur van Oosterzele heeft bij uw de-
partement sterk aangedrongen op het plaatsen van ver-
keerslichten aan het kruispunt met de Houtemstraat
en met de Reigerstraat.

Behoudens de reeds toegezegde aanwezigheid van de
Koning blijken de voorbereidingen van deze plechtig-
heid amper te zijn begonnen. In de Antwerpse haven-
middens vreest men dan ook dat de inwijding van ‘s
werelds grootste sluis met heel wat minder allure zal
gebeuren dan de nieuwe zeesluis in Zeebrugge, enkele
jaren geleden. In de pers wordt de officiële opening
van de Berendrechtsluis reeds bij voorbaat een flauw
afkooksel genoemd van het spetterend programma dat
in 1985 te Zeebrugge werd opgevoerd.

Mag ik van de heer Minister vernemen :

Dit is van groot belang omwille van de grote verkeers-
intensiteit op deze wegen, de onmiddellijke nabijheid
van een lagere school en de aanleg van een ambachte-
lijke zone parallel met de rijksweg.

1. om welke redenen de voorbereidingen van de offi-
ciële opening van de Antwerpse Berendrechtsluis
zo laat een aanvang hebben genomen ?

Graag had ik vernomen of er hieromtrent reeds een
beslissing werd getroffen.

2. Welke initiatieven de Minister zal nemen om van
deze plechtigheid op 22 september eerstkomende,
ondanks de relatief korte termijn die nog rest, toch
nog een hoogstaande manifestatie te maken.

Vraag nr. 92
van 22 maart 1989
van de heer E. BEYSEN

Vraag nr. 94
van 23 maart 1989
van de heer M. OLIVIER

Wegen en aanhorigheden - Bewegwijzering

Enkele jaren geleden besliste uw voorganger om de
nummering van onze nationale wegen en autosnelwe-
gen aan te passen aan de Europese richtlijnen ter zake.

Ring nr. 8 te Kortrijk - Gevaarlijke gelijkvloerse krui-
singen en aanvang bouw bruggen

Ongetwijfeld zullen toendertijd de lokale en provincia-
le besturen van deze nummerwijzigingen op de hoogte
zijn gebracht met het verzoek de bewegwijzering op
wegen en straten welke onder hun bevoegdheid vallen,
aan te passen.

In de onmiddellijke omgeving van mijn woonplaats stel
ik vast dat op sommige plaatsen nog steeds de oude
wegwijzers staan opgesteld. Zo vind ik in het centrum
van Edegem nog een aanduiding naar de El0 in plaats
van E19. Ook in de gemeente Ranst (deelgemeente
Oelegem) staat een verwijzing naar E3 in plaats van
E34. Allicht bevinden zich in ons land nog dergelijke
wegwijzers welke niet werden aangepast. Deze foutie-
ve aanduidingen kunnen voor verwarring zorgen bij
weggebruikers die vreemd zijn aan de streek.

Met het oog op de realisatie van de Ring rond Kortrijk
heeft men in de eerste fase geopteerd voor gelijkvloer-
se kruisingen boven de onmiddellijke aanleg van de
bruggen. Reeds van bij de openstelling van genoemde
Ring deden zich zware ongevallen voor. Van de vier
uit te voeren bruggen is één brug (Ieperse weg) in
uitvoering. Er blijven de bruggen ter hoogt0 van de
Gullegemstraat, de Steenstraat en de Mellestra. Het
verkeer wordt geregeld door verkeerslichten die i~-
synchroniseerd  werken voor het verkeer op de Ring.
Dit heeft tot gevolg dat de lichten die het verkeer
regelen op de secundaire wegen niet gesynchroniseerd
werken. Mede met de moeilijke zichtbaarheid ter
plaatse vergissen de gebruikers zich die zich op de
secundaire wegen bewegen of nemen zij teveel risico’s.
Men tracht nog vlug voorbij de tweede lichten te gera-
ken wanneer men voorbij de eerste lichten is.

1. Mag ik daarom van de heer Minister vernemen of
de lokale en provinciale besturen op geregelde tijd-
stippen werden herinnerd aan de richtlijnen die in-
dertijd werden verstrekt teneinde de bewegwijze-

\ ring aan te passen.

De ongevallen die hebben plaatsgehad en zich elke
week herhalen, hebben zware lichamelijke en materië-
le gevolgen voor de slachtoffers.

2. Zoniet,  is de heer Minister het met mij eens dat de
gemeente- en provinciebesturen opnieuw zouden

In afwachting van de realisatie van de drie bijkomende
bruggen is het, naar mijn bescheiden mening, aangewe-
zen en veiliger de synchronisatie van de lichten uit te
voeren voor de gebruikers die zich op de secundaire
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wegen bewegen. Dit kan met ‘n ingebouwd detectieap-
paraat zodat het verkeer op de Ring 8 niet al teveel
gehinderd wordt.

Mag ik dan ook van de geachte Minister vernemen :

hoeveel ongevallen op de Ring 8 zich per kruispunt
hebben voorgedaan sedert de opening van de Ring ?

Of mijn suggestie kan overwogen worden en welke
de kostprijs hiervan is ?

Wanneer de werken van de bruggen kunnen aanvat-
ten ; wanneer ze beëindigd zullen zijn en hoeveel
de budgettaire kost is ?

Vraag nr. 95
van 28 maart 1989
van mevrouw T. MERCKX-VAN GOEY

Wegen en hun aanhorigheden - Maatregelen tegen ge-
luidsoverlast langsheen A2 te Wilsele

Wilsele-dorp ondervindt in de buurt van de A2 boven-
matige geluidshinder

Dit probleem is bij Openbare Werken reeds bekend.

Welke oplossing werd voorgesteld en weerhouden en
wanneer wordt effectief uitvoering gegeven aan de uit-
voering van de oplossing.

Vraag nr. 96
van 28 maart 1989
van de heer M. DESUTTER

Inschakeling Leie in Europees waterwegennet - Aan-
passingswerken aan de Leie in de doortocht Kortrijk

Sinds jaren vestigen de beheersorganen van de GOM
West-Vlaanderen de aandacht op het belang van de
inschakeling van de Leie in het Europees waterwegen-
net.

De Leie is immers de kortste weg te water tussen de
industriecentra Rijsel (Het Deûlekanaal), Douai en
Bethune (op het kanaal Duinkerke-Valenciennes) en
de havens Zeebrugge, Gent en ‘Antwerpen.

Sinds 1985 is de kalibrering van de Leie (op 1.350 ton)
tussen Kortrijk en Deinze afgewerkt, zodat Kortrijk
vanuit Gent kan bereikt worden door 1.350-tonners.

Stroomopwaarts wordt de laatste hand gelegd aan een
nieuwe sluis te Menen, waardoor vanaf september-ok-
tober 1989 scheepvaart met 600-tonners zal mogelijk
worden vanaf Rijsel tot Kortrijk. \
Blijft nog de flessenhals te Kortrijk, waar de doortocht
slechts mogelijk is voor schepen van 300 ton.

Rekening houdend met de essentiële rol van het water-
wegennet in het goederenvervoer, de toenemende be-
drijvigheid op dit vlak op het kanaal Roeselare-Leie,
en de verschuiving van sommige trafieken van de Leie
naar de Bovenschelde, is het dringend noodzakelijk de
aangevatte inschakeling van de Leie in het Europees
waterwegennet te voltooien, zodat het gebruik vol-
waardig en veilig kan gebruikt worden.

Benevens het aspect van het scheepvaartverkeer is er
ook de waterafvoerende functie die haar beslag dient
te krijgen. Het effect van een vernauwing in een rivier
is voelbaar in het volledig opwaarts gelegen gedeelte.
Het is niet aanvaardbaar dat de opwaarts gelegen ge-
meenten de negatieve effecten moeten dragen van een
gebrekkige toestand in een afwaarts gelegen stad of
gemeente. De werken aan de Leie moeten coherent
en homogeen zijn.

Vraag nr. 98
van 30 maart 1989
van de heer W. CORTOIS

Viaduct over het zeekanaal Brussel- Willebroek - Nood-
zaak van geluidswanden

De ring rond Brussel is een van de meest drukke ver-
keersaders van ons land. Hij veroorzaakt inderdaad
heel wat luchtverontreiniging en lawaaihinder. Op het
viaduct over het zeekanaal Brussel-Willebroek razen
dagelijks duizenden personenwagens en vrachtwagens
voorbij. Zij veroorzaken een constant en steeds toene-
mend lawaai dat vooral tijdens de min of meer stille
nachturen zeer storend en duidelijk hoorbaar is voor
de paar tienduizenden inwoners van de woonhuizen
van Vilvoorde, Grimbergen en Neder-Over-Heem-
beek. Elders op de ring, vooral naar de richting We-
zembeek-Oppem toe, heeft men zware investeringen
gedaan om de vooral mooie villawijken enigszins te
beschermen tegen het constante verkeerslawaai. Meent
de geachte Minister niet dat het de hoogste tijd wordt
ook op het viaduct van Vilvoorde een aantal geluids-
wanden aan te brengen die de schier ondraaglijke
nachtelijke geluidshinder voor de aanpalende woonhui-
zen enigszins beperkt ? De huidige toestand verergert
met de dag en eist een dringende aanpak. Graag kende
ik het standpunt van de geachte Gemeenschapsminis-Pter.

Vraag nr. 99
van 4 april 1989
van de heer J. CUYVERS

Wegen en aanhorigheden - Plaatsing van geluidsweren-
de schermen in Oost- Vlaanderen

Uit een recent kranteartikel verneem ik dat u bestookt
wordt door een grote massa aanvragen voor het plaat-
sen van lawaaiwerende schermen langs drukbereden
wegen.

Graag verneem ik voor de provincie Oost-Vlaanderen
welke maatregelen u genomen heeft om de lawaaiover-
last te reduceren. Meer specifiek zou ik graag nadere
gegevens bekomen.

1. Over welke lengte op welke autowegen overweegt
u lawaaiwerende maatregelen te nemen ?

2. Of die maatregelen bestaan uit :

a. een aanpassing van het soort wegdek in functie
van de vermindering aan lawaaiproduktie ? Zo
ja, aan welk soort wegdek geeft u de voorkeur
en waarom ;

b. een aanpassing van de maximum snelheid in
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3. Volgens welke criteria krijgen welke probleemplaat-
sen de voorrang voor de lawaaireducerende ingre-
pen ?

4. Beschikt u over een meerjarenplan voor de reductie
van lawaaioverlast langs de autowegen ?

5. Welk gedeelte van uw budget wilt u in 1989 aanwen-
den voor de reductie van het lawaai ?

6. In welke mate werkt u samen met uw collega’s om
globale reductie van het lawaai te realiseren ?

functie van de nagestreefde hoeveelheid (db) ge-
luid overdag en ‘s nachts  ;

c. het plaatsen van lawaaiwerende schermen langs
de weg ? Zo ja, welk soort schermen wilt u
waarom waar plaatsen ?

de haven van Antwerpen een tweede containerterminal
te bouwen aan de Schelde. De ontwikkeling van het
trafiek in de Scheldehaven rechtvaardigt zulke stap
volledig.

Ik wil eraan herinneren dat gebleken is dat meerdere
bedrijven geïnteresseerd waren in de exploitatie van
de terminal die nu gebouwd wordt. Deze interesse
toont aan dat een daadwerkelijke vraag aanwezig is
naar de overslagcapaciteit aan de Schelde en dat zo
snel mogelijk de bouw van de tweede terminal zou
moeten begonnen worden.

1.

2.

Gaarne vernam ik van de geachte Gemeenschapsminis-
ter een antwoord op de volgende vragen.

Vraag nr. 100
van 4 april 1989
van de heer M. SCHOETERS

3.

4.

Havenbeleid - Bouw tweede containerterminal aan de
Schelde

5.
Sedert enige tijd is er sprake van de noodzaak om in

Wat is de huidige stand van het dossier van de
tweede containerterminal ?

Waar zal deze precies ingeplant worden ? Kan dit
aangegeven worden op een plan ?

Op hoeveel wordt de bouw begroot ?

Kan deze terminal samen met de huidige werken
worden uitgevoerd ? Wanneer is deze dan klaar ?
Geeft dit geen financieel voordeel ?

Indien op 4 negatief geantwoord wordt, wanneer
zullen de werken beginnen ?


